
مدیرکل تعاون کار و رفاه اجتماعی استان قم با صدور پیامی هفته کارگر 
را به جامعه کارگری استان قم تبریک گفت.  به گزارش  روابط عمومی 
اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قم، متن پیام وحید وزیری راد 

مدیرکل تعاون کار و رفاه اجتماعی بدین شرح است:
مقام معظم رهبری:

استقلال ملت و کشور به تلاش و زحمت کارگران بستگی دارد
روز جهانی کارگر، روز قدردانی از مردان و زنان بلندهمتی است که در 
چرخه اقتصاد کشور و فراهم آوردن منابع مورد نیاز برای دستیابی برای 
تعالی سطوح اجتماعی و رفاهی در مسیر توسعه پایدار ، نقش کلیدی 
و حیاتی دارند. در منویات مقام معظم رهبری مدظله العالی نیز بر این 
موضوع تأکید شده است که اسلام در همه زمینه ها از جمله مسائل 
کارگری و تولید، اصل را بر احترام ، تعامل و تعاون قرار داده و این نگاه اصیل، 
باید در همه عرصه های اجتماعی و اقتصادی، ملاک و مبنا قرار گیرد. 
باید در »جهاد تبیین« در نظر گرفت که برای پیشرفت جامعه فرهیخته و 
هدف گذاری،  برنامه ریزی،  به  اجتماعی،  رفاه  و  کار  تعاون  زحمتکش 
ارتباطات گسترده و فزآینده و فراگیر، سازماندهی ازپیش تعیین شده، نظام 
ارزشی مبتنی بر انقلاب اسلامی ، تصمیم گیری و نیل به توسعه شرکتها و 

مشاغل دانش بنیان نیاز است. گرامیداشت این روز و تجلیل از خدمات 
کارگران که با نیروی اندیشه و خلاقیت خود و نیز به مدد بازوان توانمند 
و روحیه سختکوشی و مجاهدت مثال زدنی، نقش آفرینان اصلی عرصه 
کار و خدمت هستند و عزت و سربلندی را برای کشور به ارمغان می آورند، 
و  کار  تعاون،  اداره کل  اصلی  مأموریت  راستای  در  که  است  وظیفه ای 
رفاه اجتماعی استان قم یعنی صیانت از نیروهای مولد در برابر حوادث 
ناخواسته و چالش های اقتصادی و اجتماعی، بر خود فرض می دانیم و 
بر این باور بوده و هستیم که با ایجاد امنیت اجتماعی و آرامش خاطر برای 
کارگران و تلاشگران کار و تولید، می توان به توسعه همه جانبه و پایدار دست 
یافت. در سال 1401 که از سوی مقام معظم رهبری مزین به "تولید، دانش 
بنیان، اشتغال آفرین " شده است، متعهد هستیم با پاکدستی، انقلابی 
بودن ، فساد ستیزی، کارآمدی و مردمی بودن  و در نظر گرفتن تسهیلاتی 
برای کارگران، کارفرمایان و تولیدگران، در چارچوب ماموریت و وظایف 
خویش در استمرار مشاغل دانش بنیان و گردش چرخ های تولید کشور 
مشارکت و شرایط را تاحد امکان برای ادامه تلاش صادقانه جهادگران 
عرصه تولید داخلی فراهم سازیم. اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
استان به عنوان سازمان حامی نیروی کار و کارگران عزیز،اعلام آمادگی می 
نماید تا با جدیت و اهتمام به کلان پروژه های مورد نظر مقام عالی وزارت 
که هر کدام به یکی از چهار حوزه  اصلی زندگی مردم مرتبط می شود مانند 
اشتغال )کار مردم ( ،بازنشستگی تأمین اجتماعی )آتیه مردم( ، رفع فقر 
)رفاه مردم( و مدیریت شرکت های تابعه )اموال مردم(، جامه عمل بپوشاند.
 با تبریک روز جهانی کارگر و ضمن تقدیر از زحمات همه تلاشگران 
عرصه جهاد اقتصادی کشور و جامعه عزیز و عظیم کارگران ، کارآفرینان 
و تعاونگران استان قم، تلاش های شبانه روزی همه کارگران پرتلاش و 
زحمتکش را ارج نهاده و سلامتی، سعادت و بهروزی همه عزیزان را از 
خداوند متعال ، تحت عنایات حضرت ولی عصر )عج( و رهبری حکیمانه 

مقام معظم رهبری ) حفظه الله(  مسئلت می نماید
وحید وزیری راد
مدیر کل  تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قم

پیام تبریک مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان 
قم به مناسبت روز کارگر 

 مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم :

قم در رتبه دوم مطلوبیت سرانه مطالعه
 در کشور قرار دارد

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم با بیان اینکه این استان از نظر مطلوبیت 
و بالابودن سرانه مطالعه در رتبه دوم کشور قرار دارد گفت: با راه اندازی قریب الوقوع 

کتابخانه مرکزی تعداد کتابخانه های عمومی قم به ۲۵ باب خواهد رسید. 
سید موسی حسینی کاشانی روز سه شنبه در جلسه انجمن کتابخانه های عمومی استان 
قم، با اشاره به تشکیل انجمن کتابخانه های عمومی در تمام استان ها و شهرستان های 
کشور، بیان کرد: این انجمن به ریاست استاندار و با حضور تعدادی از مسئولان حقیقی و 

نهادهای حقوقی باید در طول سال جلسات خود را بصورت مستمر برگزار نماید.
وی با اشاره به عدم برگزاری انجمن کتابخانه های عمومی قم طی سه سال گذشته، 
ادامه داد: بر اساس آیین نامه کتابخانه های عمومی، جلسات این انجمن باید هر دو ماه 

یک بار با حضور استاندار برگزار و مصوبات آن برای اجرا ابلاغ شود.
حسینی کاشانی تصریح کرد: احداث کتابخانه های جدید در سطح شهرستان های 
استان، بررسی مباحث مالی کتابخانه های عمومی و تصمیم گیری های کلی در حوزه 

کتابخانه ها در حوزه وظایف این انجمن است.
وی یادآور شد: از محل سفر رییس جمهوری به قم در دی ماه سال گذشته 1۵ میلیارد 
تومان برای تجهیز و راه اندازی کتابخانه مرکزی اختصاص یافته که هم اکنون ۵ میلیارد 

تومان از آن جذب شده است.
وی اظهار داشت: یکی از معضلات مهم شهر قم این است که در برخی نقاط آن تجمیع 

کتابخانه و در برخی نقاط نیز فقر شدید کتابخانه عمومی احساس می شود.
وی با بیان اینکه 40 کتابخانه تخصصی نیز در این استان فعال است، خاطرنشان کرد: 
لازم است از ظرفیت این کتابخانه های بزرگ و غنی نیز در توسعه مراکز عمومی مطالعه 

استفاده دقیق تری صورت بگیرد.
 

استاندارقم: 

ظرفیت کتابخانه های تخصصی 
در اختیار عموم مردم قرار گیرد

 استاندار قم با انتقاد از عدم استفاده درست و کامل از ظرفیت کتابخانه های تخصصی 
موجود مانند کتابخانه مدرسه فیضیه گفت: این قبیل کتابخانه ها با برخی اصلاحات و 

بازبینی ها بصورت عمومی در اختیار همه اقشار مردم قرار بگیرند. 
سید محمدتقی شاهچراغی روز سه شنبه درجلسه شورای انجمن کتابخانه های عمومی 
قم، طی سخنانی با انتقاد از نبود کتابخانه عمومی شاخص در شهرک پردیسان ابراز 
داشت: هم اکنون بیش از ۲۵0 هزار نفر در پردیسان ساکن هستند و از طرفی ظرفیت 

برخی نهادهای دولتی در این منطقه بصورت کامل مورد استفاده قرار نمی گیرد.
وی ادامه داد: لازم است تا نهاد کتابخانه های عمومی قم در اسرع وقت مطالعات 
آمایشی خود نسبت به نیاز مناطق استان به کتابخانه عمومی به خصوص در شهرک 
پردیسان را نهایی کند.  وی با تاکید بر ضرورت اجرای کامل مصوبات انجمن کتابخانه های 
عمومی استان قم اضافه کرد: تصمیماتی که در این انجمن نهایی می شود باید در مدت 
زمان کوتاهی وارد فاز اجرا شود. شاهچراغی بر ضرورت  احداث کتابخانه عمومی و سیار 
در شهرهای کوچک و روستاهای استان تاکید کرد و گفت: همچنین کمبود کتابخانه در 

برخی نقاط شهری مانند پردیسان باید بررسی و مشکلات کنونی برطرف شود.

سرپرست کتابخانه های عمومی استان قم :

پردیسان کتابخانه عمومی ندارد
 سرپرست کتابخانه های عمومی استان قم با اشاره به توزیع نامتوازن کتابخانه در 
برخی نقاط شهر قم گفت : در شهرک پردیسان قم برغم جمعیت بالای ساکن در آن 
هیچ کتابخانه عمومی وجود ندارد؛ نهاد کتابخانه های عمومی در صورت تامین زمین یا 

ساختمان در کمتر از دو ماه یک کتابخانه در این منطقه فعال خواهد کرد.
سجاد عمرانی روز سه شنبه در جلسه انجمن کتابخانه های عمومی قم اظهارداشت: 
به دلیل جمعیت بالای شهرک پردیسان همچنین نهاد کتابخانه های عمومی قم آمادگی 
دارد تا با راه اندازی کتابخانه سیار، بخشی از نیازهای موجود در این منطقه را جبران نماید.
وی خاطرنشان کرد: نهاد کتابخانه های عمومی به عنوان یک دستگاه فرهنگی و 

غیردولتی متولی اصلی ترویج فرهنگ کتابخوانی در کشور است.
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سرپرست کتابخانه های عمومی استان قم :

پردیسان کتابخانه 
عمومی ندارد

حجت الاسلام والمسلمین رفیعی هشدارداد:

ترویج شبهات وهابیت میان شیعیان

سرپرست کتابخانه های عمومی استان قم با اشاره به توزیع 
نامتوازن کتابخانه در برخی نقاط شهر قم گفت : در شهرک 
پردیسان قم برغم جمعیت بالای ساکن در آن هیچ کتابخانه 
عمومی وجود ندارد؛ نهاد کتابخانه های عمومی در صورت 

تامین زمین یا ساختمان در کمتر از دو ماه یک کتابخانه در 
این منطقه فعال خواهد کرد. سجاد عمرانی روز سه شنبه 
اظهارداشت:  قم  عمومی  کتابخانه های  انجمن  جلسه  در 
نهاد  همچنین  پردیسان  شهرک  بالای  جمعیت  دلیل  به 
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مدیرعامل سازمان ملی زمین و مسکن درقم:

اراضی دراختیار سازمان ها و نهادها برای 
ساخت مسکن آزاد می کنیم

8

8
جامعه مدرسین حوزه علمیه قم؛

روزجهانیقدس،روزخروشظلمستیزان

توزیع کتابخانه ها درشهر قم نامتوازن است

مدیرعامل سازمان ملی زمین و مسکن، گفت: متقاضیان 
صبور  دارند،  قرار  پایش  مرحله  در  اکنون  که  ملی  مسکن 
اطلاعات  آزمایی  راستی  به  مربوط  اقدامات  تا  باشند 
فخاری،  علیرضا  برسد.   پایان  به  شان  شده  بارگذاری 

مدیرعامل سازمان ملی زمین و مسکن در حاشیه بازدید از 
پروژه های ۲۷، ۱۷ و ۲۲ هکتاری و سایر پروژه های در حال 
ساخت طرح نهضت ملی مسکن قم و اراضی ۵۶۰ هکتاری 
تاکید کرد: روند رسیدگی به درخواست متقاضیان مسکن 

  

پایان شهریورماه  تا  قم، گفت:  پسماند شهرداری  مدیرعامل سازمان مدیریت 
میرابراهیمی،  عبدالله  سید  شد.  خواهد  صفر  نزدیک  زباله  دفن  سال جاری 
روزسه شنبه  در حاشیه بازدید اصحاب رسانه از سایت البرز با بیان اینکه تا پایان 
شهریورماه سال جاری دفن زباله نزدیک صفر خواهد شد، اظهارداشت: روزانه 
به صورت متوسط ۷۰۰ تن زباله و پسماند خانگی در قم تولید و به سایت مخصوص 
دفع زباله البرز منتقل می شود. میرابراهیمی  افزود:۹۰ تن زباله تولیدی در قم 
روزانه به دلیل ارزش اقتصادی روزافزون آن ها توسط زباله گرد های غیررسمی و 

معاون سازمان جهاد کشاورزی استان قم، بر لزوم جبران خسارت کشاروزان 
درباره  معاون  سلامی،  محمدعلی  کرد.  تاکید  سرمازدگی  از  دیده  آسیب 
خسارت های وارد شده به محصولات کشاورزان استان، اظهارداشت: از چند روز 
قبل از شروع سال جدید تا اواخر تعطیلات نوروز هوا مقداری رو به سرما رفت 
و این موضوع باعث شد آسیبی به محصولات کشاورزی استان وارد شود. وی با 
بیان اینکه گیاهانی که زود رس بودند مثل بادام و زردآلو بیشتر خسارت دیدند، 
افزود: در گیاهان زودرس وقتی هوا به زیر صفر درجه می رسد، سرمازدگی باعث 

مدیرعامل سازمان پسماند قم:
دفنزبالهدرقمپایانشهریورماهصفرخواهدشد

معاون سازمان جهاد کشاورزی استان قم  تاکید کرد:
لزومجبرانخسارتکشاروزانآسیبدیدهازسرمازدگی
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داریوش قنبری:
حذفمعاوناقتصادیازکمیسیون

اقتصادیدولتآسیبزاست
داریــوش قنبــری تصمیــم 
اخیر دولت مبنــی بر حذف 
محســن رضایــی و صولــت 
کمیســیون  از  مرتضــوی 
اقتصادی را آسیب زا می داند 
و معتقد است که دور شدن از 
تضارب آرا از بعد کارشناسانه 
تصمیمات می کاهد. داریوش 
سیاســی  فعــال  2قنبــری، 

رئیس جمهور: 
ایرانقویبدونتعلیموتربیت

قویقابلتصورنیست

7 2

مرتضی افقه اقتصاددان:
چارهایجزدرپیشگرفتن
سیاستِیارانهاینیست

رئیــس جمهور با تأکیــد بر اینکه 
ایران قــوی بدون تعلیــم و تربیت 
اصولــی و ارتقای جایــگاه آموزش 
و پــرورش قابــل تصــور نیســت، 
اظهــار داشــت: آنچــه در حــوزه 
آموزش و پرورش هزینه می شــود، 
تضمیــن  بــرای  ســرمایه گذاری 
توســعه و پیشــرفت آینده کشور 
اســت. آیت اللــه ســید ابراهیــم 

یــک اقتصــاددان گفــت: رشــد 
ســرمایه گذاری  و  اقتصــادی 
نمی توانــد بــه بهبــود معیشــت 
کارگران کمک کند، چراکه می توان 
رشــد اقتصــادی داشــت ولی نه 
اشتغال ایجاد شود و نه کاهش فقر 
اتفــاق بیفتد، بنابراین در شــرایط 
فعلی برای کمک به قشر کارگر باید 
به رشــد فقرزدا و اشتغال زا توجه  5

فقرا را دریابید!
پوشش  تحت  افراد  مستمری های  ۲0درصدی  افزایش 
کمیته امداد و بهزیستی موضوعی است که باید به آن پرداخت. 
طبق آنچه اعلام شد ۲0 درصد به مستمری های افراد تحت 
پوشش دو سازمان بهزیستی و کمیته امداد اضافه شد. وقتی 

می گوییم افراد تحت پوشش کمیته امداد و بهزیستی یعنی دهک هایی که اگر این حمایت ها از 
آنها صورت نگیرد، زندگی شان دچار مشکل می شود. معنای دیگرش این است که بسیاری از 
این افراد به استناد قوانین موجود کشور افراد فقیری هستند که دولت باید آنها را تحت پوشش 

بگیرد و ماهانه مستمری پرداخت کند.
 پیشنهاد مستمری و افزایش آن هم با دولت است که در لایحه بودجه هر ساله پیشنهاد 
می کند و در نهایت در مجلس بررسی و در موردش تصمیم گرفته می شود. ولی آنچه مهم است 
اینکه وقتی ما داریم بودجه ای را می نویسیم و در همین بودجه به اینکه یک عده افرادی هستند 
که نیازمند حمایت مستمر هستند، توجه داریم یعنی اینکه تحت پوشش حداقل نهاد حمایتی 
به این معناست که اینها را فراموش نکردیم و تا اینجا می گوییم که خدا را شکر! اما کجا نگران 
کننده است؟ جایی که با توجه به وضعیتی که این خانواده ها دارند، تاثیراتی که از کرونا گرفتند، 
افزایش تورم و قیمت های سرسام آور باز میزان افزایش مستمری را ۲0 درصد لحاظ می کنیم که 

معنای دیگرش این است که این ۲0 درصد زخم فقرا را عمیق تر و دردشان را بیشتر می کند.
 فرض کنید که یک خانواده دارای معلولیت که یک نفره است، 3۵0 هزار تومان دریافت 
می کرده و الان 4۲0 هزار تومان شده است و یک خانواده پنج نفره هم مبلغی حدود یک میلیون 
و سیصد هزار تومان دریافت می کند. ما اگر حداقل حقوق کارکنان دولت و همین مستمری که 
الان پرداخت می شود را مبنا قرار دهیم، باید بگوییم که آن خانواده یک نفره هم همین مسکن 
را نیاز دارد و همین قبوض آب و برق و گاز و سایر خدمات را پرداخت می کند. این درحالی است 
که اگر واقعا شرایط این افراد را لحاظ می کردیم، این افزایش ۲0 درصدی یعنی هیچ کمکی به 
این افراد با توجه به افزایش هزینه ها و تورم نشده است.  در صحبت های مسئولین گفته می شود 
که اینها مردمی هستند که حتما باید به آنها توجه بیشتری شود. اما این چه منطقی است که 
افزایش مستمری این خانواده ها با علم به اینکه می دانیم شرایط اینها به مراتب بدتر از قبل از 
کرونا و هزینه ها به مراتب بیشتر شده، ولی باز هم در تصمیم گیری هایمان یک افزایش حداقلی 

را لحاظ می کنیم. 
حتی در مورد کارگران فارغ از آن افزایش ۵7 درصد در این موقعیت درست هست یا نیست 
و قضاوتی در اینباره نمی کنم اما بحث این است آنجا که طرف شاغل است ۵7 درصد رشد 

می دهیم و اینجا که می دانیم هیچ امکان دیگری ندارند، ۲0 درصد رشد می دهیم!
 این کدام منطق سیاستگذاری و بودجه ریزی و تصمیم گیری در حوزه رفاه تامین اجتماعی 
است که مورد قبول حداقل جامعه متخصصین یا خود مردم و کسانی که ذینفع این موضوع 
هستند، قرار بگیرد. لذا با این نوع تصمیم گیری به نظر می رسد که در 1401 شرایط خانواده ها 
به مراتب بدتر خواهد شد. من هم نگران خانواده هایی که تحت پوشش کمیته امداد و بهزیستی 
هستند و هم افراد دارای معلولیت که پرداختی ها با همین استاندارد و معیار صورت می گیرد، 
هستم. آیا واقعا هزینه یک فرد معلول در طول یک ماه 3۵0 هزار تومان و با افزایش ۲0 درصد، 

4۲0 هزار تومان است؟! 
وقتی اینگونه برنامه ریزی می کنیم، چگونه می توانیم انتظار توانمندسازی و خروج داشته 
باشیم؟ هرچند ممکن است گفته شود ما کمک های دیگر را در حوزه های اشتغال و مسکن 
دیدیم. مگر چند نفر از این امکانات می توانند بهره مند شوند. لذا فکر می کنم این نوع 
بودجه ریزی دغدغه ای که ما در حوزه معیشت همه مردم از جمله معیشت خانواده های نیازمند 
داریم را در عمل مورد توجه قرار نداده است و از نظر من به عنوان یک مددکار اجتماعی روا نیست 

که اینگونه در بودجه حق شان نادیده گرفته شد.
رئیس انجمن مددکاران اجتماعی ایران

همزمان با هفته کارگر با حضور در بیت امام خمینی )ره( صورت گرفت؛

تجدید میثاق جامعه کارگری استان قم
 با آرمان های انقلاب 

جمعی از کارگران استان با حضور در بیت حضرت امام خمینی )ره( با آرمان های امام راحل و 
شهدای والامقام تجدید میثاق کردند. سرهنگ والایی مسئول سازمان بسیج کارگران استان با 
اشاره به یازدهم اردیبهشت روز بزرگداشت کار وکارگر گفت: سرکشی از بیماران، غبار روبی مرقد 
شهدا، تجلیل از پیشکسوتان کار و تجدید میثاق با آرمان های امام، رهبری و انقلاب از برنامه های 
درنظر گرفته شده برای بزرگداشت این روز است. مدیر کل تعاون، کار ورفاه اجتماعی هم در 
حاشیه این مراسم از افزایش ۶0 درصدی حقوق کارگران در سال جاری خبرداد. وزیری راد با 
اشاره به همکاری کارفرمایان استان با قانون افزایش حقوق کارگران گفت: دولت هم ۵ درصد از 
۲۵ درصد مالیات کارفرمایان را بخشیده است. ۸3 هزار کارگر استان تحت پوشش بیمه تامین 

اجتماعی قرار دارند که ۲۵ هزار نفر آنان کارگران ساختمانی هستند.

سید حسن موسوی چلک*
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رهبر معظم انقلاب در دیدار دانشجویان و نمایندگان تشکل های دانشجویی ؛ 

کانون تزریق امید به کشور باشید
کار بزرگ انقلاب برای دانشگاه هویت بخشی بود

از مسئولان کار جدی و واقعی مطالبه کنید
امروز جهان در آستانه  یک نظم جدید است

• موضوع: فروش انواع تیرهای فلزی  Aو مانیسمان 
• مهلت دریافت اسناد : از تاریخ انتشار آگهی تا پایان وقت اداری روز شنبه مورخ ۱۰ /۱4۰۱/۲

• مهلت تحویل اسناد : تا پایان وقت اداری روز شنبه مورخ ۱4۰۱/۲/۱۷
• طریقه تهیه اسناد: 

• روش  اول : دریافت حضوری از طریق مراجعه حضوری در ساعات اداری به اداره پشتیبانی و تدارکات - اتاق ۲11  
Qom.tci.ir روش دوم : مراجعه به سایت اینترنتی •

• محل تحویل اسناد : اداره پشتیبانی و تدارکات مخابرات منطقه قم واقع در قم؛ انتهای بلوار 1۵خرداد نرسیده به میدان 
شهید محلاتی ، طبقه اول ، اتاق ۲11.

•  متقاضیان واجد شرایط می توانند جهت کسب اطلاعات بیشتر با شماره تلفن 37۲309۶۲ -0۲۵ ) اداره تدارکات ( 
تماس حاصل فرمایند.

آگهی استعلام فروش

www.Qom.tci.ir-شرکتمخابراتایران–منطقهقم
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وضعیت رضا رویگری درد است
 چاره ای بیندیشید! 

 رضا رویگری بر روی تخت آسایشگاه کهریزک یک غافل گیری ناراحت کننده به 
همراه داشت، وقتی نفش آفرینی ها و آثار هنری او را در ذهنت مرور می کنی این 

ناراحتی به یک غم و اندوه عمیق تبدیل می شود که گلویت را فشار می دهد.
رضا رویگری یک هنرمند چند وجهی است علاوه بر بازیگری در تئاتر، سینما و 
تلویزیون در خوانندگی هم واقعا حرفی برای گفتن دارد. علاوه بر آن آهنگ " ایران، 
ایران" که در سال 13۵7 خوانده است، از او 3 آلبوم »از عشق گفتن« ، »غوغا« و 
»کازابلانکا« منتشر شده است که هر کدام در زمانه خود رنگ و بویی متفاوت با موسیقی 
رایج آن زمانه داشته است. علاوه بر بازیگری و خوانندگی او در نقاشی هم فعالیت داشته 

و چند نمایشگاه از آثار او در داخل کشور و آمریکا برپا شده است.
حال این هنرمند را در چنین وضعیتی می بینیم که بر روی تخت آسایشگاه کهریزک 
است و می گوید دلم گرفته است و طلب حلالیت هم می کند. واقعیت این است که 
همه  و  می گیرد  شکل  احساسی  واکنش های  معمولا  که  است  مواقعی  چنین  در 
می خواهند کاری را هر چه سریعتر انجام دهند و به سرعت مدیران و مسئولان، نهتادها 
و سازمانها دست به کار می شوند. از یک طرف خوب است اما از طرف دیگر این اتفاق 

که قصه یک روز و دو روز نیست، یا یک ماه و دو ماه؟ باید فکری اساسی تر کرد.
سید عباس عظیمی مدیرعامل موسسه هنرمندان پیشکسوت در گفتگو با مهر درباره 
برخی از صحبت ها و حواشی مرتبط با شرایط فعلی رضا رویگری اظهار داشت: »بنده 
هم به سهم خود از شرایطی که برای جناب رویگری پیش آمده بسیار ناراحتم و نهایت 
تلاشم را انجام می دهم که در این زمینه هر پیگیری که لازم باشد را انجام دهیم، اما 
متاسفانه این هنرمند ارزنده کشورمان عضو موسسه هنرمندان پیشکسوت نیست 
و از سال 1394 که مکاتبات برای عضویت این هنرمند آغاز شد، شورای ارزشیابی 
هنرمندان تشخیص نداده که ایشان می تواند عضو موسسه هنرمندان پیشکسوت 

شود.« !
چرا نیست؟ واقعا یک لحظه احساس این را داریم که این فقط رضا رویگری نیست 
بلکه عاقبت هنر در ایران است که به چنین سرنوشتی دچار شده است! هنرمند وقتی 
به کهولت رسید چه تضمین رفاهی دارد؟ چه حقوق بازنشستگی دارد؟ آیا با آن حقوق 
بازنشستگی اصلا می تواند زندگی کند؟ یادمان باشد که هنرمندان به علت این که 
همیشه مورد توجه بوده اند در چنین مواقعی بسیار بیشتر آسیب پذیر می شوند. باید 

برای این عزیزان چه کرد؟
بحث خانه سالمندان هنرمندان یکی از مباحث بسیار جدی و راهگشا در این زمینه 
است. مکانی برای هنرمندانی که خانواده ای ندارند یا به هر دلیلی خانواده آنها توانایی 
نگهداری و مراقبت از آنها را ندارند. زهرا مشتاق )روزنامه نگار( در این زمینه نوشته است:
»سال ها قبل شهره لرستانی، با راه اندازی مجموعه ای، در تلاش برای کمک به 
هنرمندان سالمندی بود که کمابیش وضعیتی مشابه اکنون رضا رویگری داشتند. 

هنرمندانی که اغلب آنها دیگر زنده نیستند.
اما در راستای تکریم از هنرمندان حوزه های مختلف، که سال های طولانی با هنرشان 
خاطره آفرین شدند، نمی توان آنها را در روزهای دشوار زندگی شان فراموش کرد یا تنها 
گذاشت. بی اعتنایی به روزگار وخیم آنها، دهن کجی به خاطره جمعی یک ملت است. 
مردمی که با آواز و موسیقی و خط و نقاشی و بازی و هر هنر دیگری که مرتبط به آن 

هنرمند است، خاطره دارند.
از سوی دیگر نمی توان احساساتی برخورد کرد و مثلا یک خانه در اختیار آن شخص 
قرار داد. خب یک هنرمند سالخورده، تک و تنها قرار است در چنین خانه ای چه کند و 
چه کسی با کدام حقوق و تا چه مدت امکان مراقبت و نگهداری از او را خواهد داشت؟ 
بخصوص در شرایطی که با تغییر مدیران، دستورات مدیران قبلی به سرعت فراموش 

می شود، تکلیف چنین افرادی چه می شود؟
پیشنهاد تلخی است و حتی جسارت می خواهد. ولی شاید وجود و راه اندازی خانه ای 
که مخصوص هنرمندان سالمندی باشد که کسی را ندارند که از آنها مراقبت کند، بتواند 
حداقل در این مقطع راهکار قابل تاملی باشد. قدرمسلم در کنار بودجه هایی که صرف 
آنها هیچ نتیجه مشخصی ندارد؛ لحاظ کردن یک ردیف بودجه برای خانه ای مخصوص 
هنرمندان بتواند موجب آسودگی و جلوگیری از نگرانی آنها در سال های کهولت و پیری 

باشد.«
غم انگیزترین قسمت این اتفاقات این است که هنرمند در زمان کهولت احساس 
تاریخ مصرف گذشته بودن به او دست دهد و این احساس بدرد نخور بودن تمام وجود 
او را در بر گیرد.جایی در مصاحبه ای خود رویگری گفت: جوانان اصلًا به بازیگری فکر 

نکنند/ بازیگران ما امنیت شغلی ندارند.
شاید بتوان گفت در چنین شرایطی یکی از بهترین تصمیمات تاسیس و راه اندازی 
چنین مکانی است، مکانی که شاید حتی به دلیل کنار هم قرار گرفتن هنرمندان در 

آنجا غم درونی آنها را کاهش دهد و احساس با ارزش بودن داشته باشند.
البته شاید برخی اشاره کنند که "صندوق اعتباری هنر" هم وجود دارد که برای کمک 
به هنرمندان است، در واقع اقدامات صندوق اعتباری هنر بیشتر در زمینه پوشش بیمه 
هنرمندان و کمک های محدودی است که در حد توانشان انجام می دهند ولی بحثی 
که مطرح شد برای هنرمندانی است که به وضعیتی مانند رضا رویگری دچار شده اند 
)کسانی که نیاز به مراقبت دارند اما به هر دلیلی تنها مانده اند( که در چند سال گذشته 
نمونه های دیگری چون مهری مهرنیا و ثریا حکمت هم در موقعیتی مشابه قرار گرفتند.
باور کنید در قیاس با بسیاری از اتفاقات و مسائلی که در این کشور بودجه دارند و برای 
آنها هزینه می شود راه اندازی چنین مرکزی اصلا به چشم نخواهد آمد، امید که هر چه 

زودتر در این زمینه اقدامی صورت گیرد.

حجت الاسلام والمسلمین رفیعی هشدارداد:

ترویج شبهات وهابیت میان شیعیان
سخنران حرم بانوی کرامت گفت: وهابیت توسل، زیارت، تبرک جستن، ساخت و ساز 
قبور و برگزاری جشن و سرور و عزاداری برای اهل بیت)ع( را شرک می داند که متاسفانه 

این تفکر در میان برخی از شیعیان هم درحال سرایت است که جای تعجب دارد 
حجت الاسلام والمسلمین رفیعی، طی سخنانی در ادامه سلسله مباحث تفسیر 
سوره عنکبوت، اظهار داشت: در آیه ۶1 سوره عنکبوت خداوند به نبی خدا می فرماید 
»از مشرکان سوال کن چه کسی این عالم هستی را خلق نموده است؟« و ما در این 

فرصت به دنبال پاسخ به این پرسش هستیم.
وی، افزود: افرادی که بت می پرستند مشکل شان توحید در خالقیت نیست چون 
مشاهده می کنند که بت هیچ قدرتی ندارد و نمی تواند خالق دنیا باشد، بلکه مشکل 

اصلی آن ها شرک در طاعت و عبادت است.
استاد حوزه علمیه تاکید کرد: هندوها صدها نوع بت دارند و حتی حیوانات را 
پرستش می کنند هر چند گاو و حیوانات را خالق عالم هستی نمی دانند، اما اعتقاد 
دارند خداوند در این موجودات تجلی کرده است و به طور مثال گاو را نمادی از خداوند 

می دانند و در حقیقت شرک در عبادت دارند.
حجت الاسلام والمسلمین رفیعی، خاطر نشان کرد: عده ای شرک در خالقیت دارند 
و عده ای دیگر شرک در عبادت دارند که شرک مشرکان، از نوع دوم بوده و در عبادت 
شرک دارند. سخنران حرم بانوی کرامت، یادآور شد: شرک ذاتی و قائل شدن هم نوع و 
شریک برای خداوند متعال، شرک در خالقیت و شرک در عبادت نیز شرک است که از 

تمام این شرک ها نهی شده است.
وی تاکید کرد: اگر کسی در اعمال خیر خود ریا داشته باشد، دچار شرک شده است، 

اما این شرک کفر محسوب نمی شود و به اصطلاح شرک خفی نام دارد.
حجت الاسلام و المسلمین رفیعی در ادامه گفت: توحید نصف دین است و تمام 
انبیاء الهی برای تبیین توحید مبعوث شده اند تا انسان ها در مسیر اطاعت درست قرار 
بگیرند. وی افزود: یک شرک جدید و جلی در میان وهابیت و دشمنان تشیع ایجاد شده 
و به شیعیان نسبت می دهند در حالی که در کتب شیعیان مبانی توحیدی غوغا کرده 

است و به طور مفضل مورد بررسی قرار گرفته است.
حجت الاسلام والمسلمین رفیعی، تاکید کرد: وهابیت توسل، زیارت، تبرک جستن، 
ساخت و ساز قبور و برگزاری جشن و سرور و عزاداری برای اهل بیت)ع( را شرک می داند 
که متاسفانه این تفکر در میان برخی از شیعیان هم درحال سرایت است که جای تعجب 

دارد.
 وی، گفت: طبق آیات قرآن کریم برادران یوسف به حضرت یعقوب)ع( متوسل شدند 
که خداوند خطای آن ها را ببخشد و وهابیت ادعا می کند این موارد در زمان حیات 
انبیاء الهی بوده در حالی که بر اساس آیات قرآن انبیاء الهی ممات جسمی دارند و 
حیات روحی آن ها باقی است. حجت الاسلام والمسلمین رفیعی، تاکید کرد: وهابیت 
اگر جرأت دارد بیاید گفت وگو و مناظره نماید تا جواب شبهات خود را دریافت کند و 

بداند که دوره شبهه افکنی و فرار کردن گذشته است.

اخبار

دبیرخانه کنفرانس بین المللی حمایت از انتفاضه فلسطین مجلس:

تثبیت قدرت مقاومت، خانه عنکبوتی 
صهیونیست ها را سست کرده است

 دبیرخانه دائمی کنفرانس بین المللی حمایت از انتفاضه فلسطین مجلس، قدرت و 
توان مقاومت را تعیین کننده سرنوشت تحولات منطقه  خواند و نوشت: تثبیت و نهادینه 
شدن قدرت مقاومت، خانه عنکبوتی صهیونیست ها را بیش از هر زمان دیگری سست 

کرده است.
دبیرخانه دائمی کنفرانس بین المللی حمایت از انتفاضه فلسطین مجلس شورای 
اسلامی در بیانیه ای نوشت: ضمن گرامیداشت سالروز نامگذاری آخرین جمعه ماه 
مبارک رمضان به عنوان روز جهانی قدس توسط بنیانگذار جمهوری اسلامی ایران امام 
راحل حضرت امام خمینی قدس الله سره؛ همه آحاد مردم قهرمان و همیشه در صحنه 
ایران اسلامی؛ نمایندگان مجالس جهان؛ سازمان های مردم نهاد و آزادیخواهان جهان 

را به مشارکت در این راهپیمایی عظیم؛ هدفمند و حق طلبانه دعوت می کند.
این بیانیه افزود: از اینکه امروز در آستانه چهل و پنجمین راهپیمایی روز جهانی قدس 
جوانان فلسطینی با انجام عملیات در سرزمین های اشغالی 194۸ و کرانه غربی که 
بیانگر حضور و امیدواری همه آحاد ملت فلسطین در نبرد آزادی سرزمین های اشغالی 
است؛ ثابت کردند فلسطین همچنان علیرغم خیانت برخی حاکمان عربی زنده است و 
ملت مقتدر فلسطین با اعتقاد به فرهنگ شهادت و مقاومت؛ تا تحقق حقوق مشروع و 
آرمان های خود ایستاده اند و مبارزه می کنند؛ به عمق اندیشه و راهبرد امام راحل واقف 

می شویم.
دبیرخانه دائمی کنفرانس بین المللی حمایت از انتفاضه فلسطین مجلس عنوان 
کرد: خدا را شاکریم که پایداری و مقاومت ملت فلسطین توانسته است قدرت آمریکا و 
اروپا به عنوان حامیان اصلی رژیم صهیونیستی و دولت های سازشکاری که ساده لوحانه 
فکر می کنند با عادی سازی روابط و جلب رضایت صهیونیست ها می توانند پایه های 
سست و پوشالی حکومت های ضدمردمی خود را مستحکم کنند؛ به چالش کشانده و 

دشمن را زمینگیر کرده است.
تعیین کننده  توان مقاومت است که  و  این قدرت  امروز  بیانیه تصریح کرد:  این 
سرنوشت تحولات منطقه  می باشد و بالندگی آن از انتفاضه سنگ به مرحله انتفاضه 

موشکی و پهپادهای رادارگریز؛ خواب را از چشمان صهیونیست ها ربوده است.
دبیرخانه دائمی کنفرانس بین المللی حمایت از انتفاضه فلسطین مجلس افزود: 
بی تردید تثبیت و نهادینه شدن قدرت مقاومت؛ خانه عنکبوتی صهیونیست ها را بیش از 
هر زمان دیگری سست نموده و زوال و فروپاشی رژیم اشغالگر؛ نژادپرست و کودک کش 
تل آویو همانگونه که مقام معظم رهبری امام خامنه ای )مد ظله العالی( فرمودند بسیار 
نزدیک است و روند شکست های متوالی اتئلاف نامیمون آمریکایی- صهیونیستی؛ در 
سوریه؛ عراق؛ یمن؛ لبنان و افغانستان نوید دهنده پیروزی قطعی ملت های منطقه و 

برقراری ثبات و امنیت پایدار و استقلال و تامین امنیت دست جمعی است.
دبیرخانه دائمی کنفرانس بین المللی حمایت از انتفاضه فلسطین مجلس شورای 
اسلامی ضمن حمایت از وحدت و یکپارچگی ملت های مسلمان بار دیگر از مجالس 
و  تجاوزات  محکومیت  با  تا  می خواهد  نهاد  مردم  سازمان های  و  جهان  و  اسلامی 
جنایت های رژیم اشغالگر قدس، مانع از نهادینه شدن زورگویی و ظلم و ستم در عرصه 

بین المللی شوند و از حقوق مشروع ملت فلسطین حمایت کنند.
  

مدیر کل دفتر خدمات تخصصی سازمان بیمه سلامت تشریح کرد:

 جزئیات بیمه رایگان ۳ دهک اول جامعه
مدیر کل دفتر خدمات تخصصی سازمان بیمه سلامت، جزئیات بیمه رایگان 3 دهک 

اول جامعه و همچنین بیمه دهک های دیگر جامعه را تشریح کرد.
»حنابه حاجی محمودی« گفت: در قانون بودجه 1401 بیمه سلامت مکلف شد 
تا 3 دهک اول جامعه را به صورت رایگان بیمه همگانی کند؛ وزارت کار، رفاه و تامین 

اجتماعی قرار است اطلاعات این 3 دهک را در اختیار ما قرار دهد.
وی افزود: به محض دریافت این اطلاعات، با پیامکی که به این 3 دهک ارسال 

می شود، بیمه همگانی این افراد فعال می شود.
مدیر کل دفتر خدمات تخصصی سازمان بیمه سلامت با اشاره به این که شماره های 
همراهی که وزارت کار، رفاه و تأمین اجتماعی برای ما ارسال می کند، باید در سامانه 
شاهکار راستی سنجی شود، ادامه داد: با پیامکی که برای افراد ارسال می شود، پرونده 

بیمه همگانی فعال می شود.
با مراجعه به سامانه بیمه  حاجی محمودی تاکید کرد: بقیه افراد هم می توانند 
سلامت، خود را بیمه کنند و از ابتدای امسال 100 هزار نفر بیمه شده اند که این افراد 

از 3 دهک اول جدا هستند.
 وی با بیان این که 3 دهک اول جامعه حدود ۲3 میلیون نفر هستند، گفت: البته بیمه 
شدگان تحت پوشش کمیته امداد و بهزیستی تحت پوشش ما هستند و عمده این افراد 
بیمه شده اند و باید براساس اطلاعات وزارت کار، رفاه و تأمین اجتماعی مشخص شود 

چه تعدادی از این افراد هنوز بیمه نشده اند.
مدیر کل دفتر خدمات تخصصی سازمان بیمه سلامت گفت: باید براساس اطلاعات 
ارسالی وزارت رفاه، کار و تأمین اجتماعی تصمیم گیری کنیم، زیرا براساس پایگاه 
برخط رفاه ایرانیان اگر ۲3 میلیون نفر افراد 3 دهک در نظر بگیریم، باید مشخص شود 

چه تعداد از این جامعه آماری هیچ بیمه ای ندارند.
حاجی محمودی افزود: پوشش بیمه ای براساس ارزیابی وسع انجام می شود و برای 
3 دهک اول جامعه رایگان است و دهک چهارم ۵0 درصد و بقیه باید 100 درصد حق 
بیمه پرداخت کنند، اما اگر اطلاعات وزارت کار، رفاه و تأمین اجتماعی به دست ما برسد 
می توان به گونه ای برنامه ریزی کرد که مشارکت بیمه شدگان منطقی تر شود یعنی برای 
3 دهک اول رایگان باشد و دهک 4، ده درصد حق بیمه، دهک ۵ و ۶ بیست و پنج 
درصد حق بیمه و دهک 7 و ۸ پنجاه درصد حق بیمه و دهک 9 به بعد 100 درصد حق 

بیمه را پرداخت کنند.

رئیس مجلس شورای اسلامی :

نباید مانع شجاعت در تصمیم گیری 
مدیران اجرایی شد

اجرایی  دستگاه های  چرخ  لای  چوب  با  گفت،  اسلامی  شورای  مجلس  رئیس 
گذاشتن مخالفم چرا که مانع شجاعت در تصمیم گیری مدیران اجرایی می شود از 
طرف دیگر  نباید چشم را بر روی انحراف در اجرای قانون بست و مماشات کرد بلکه 

باید محکم ایستاد.
محمدباقر قالیباف با اعضای »هیأت تطبیق مصوبات دولت با قوانین« دیدار و گفتگو 
کردند. رییس مجلس  در این نشست با تأکید بر اهمیت جایگاه هیأت تطبیق مصوبات 
دولت با قوانین گفت: این هیأت جایگاه مهم و موثری دارد و می تواند با عملکردی 
دقیق، منصفانه و با سرعت کارهای کشور را سامان دهد و از بسیاری از مشکلات 
اهمیت  اشاره  با  اسلامی  رئیس مجلس شورای  کند.  پیشگیری  قوانین  زمینه  در 
همپوشانی دستگاه های نظارتی تأکید کرد: داده های مجموعه های نظارتی بدون 
دخالت در وظایف یکدیگر می تواند تبادل شود و اثرگذاری بیشتری داشته باشد. لذا 

نباید هر یک از مجموعه های نظارتی کار جدا و پراکنده را دنبال کنند.
قالیباف در همین زمینه تأکید کرد: به عنوان کسی که تجربه اجرایی داشته ام، با 
چوب لای چرخ دستگاه های اجرایی گذاشتن مخالفم چرا که مانع شجاعت در تصمیم 
گیری مدیران اجرایی می شود از طرف دیگر  نباید چشم را بر روی انحراف در اجرای 

قانون بست و مماشات کرد بلکه باید محکم ایستاد.
گفتنی است ،اسماعیلی رئیس هیات تطبیق مصوبات دولت با قوانین در آغاز این 
نشست گزارشی از عملکرد این هیات در سال گذشته ارائه کرد و برخی از اعضای این 

هیئت نیز نظرات خود را برای بهبود روند تطبیق مصوبات بیان کردند.
 

 عضو کمیسیون اقتصادی مجلس:

سایپا و ایران خودرو در لیست واگذاری 
۱۴۰۱ قرار گرفتند

 عضو کمیسیون اقتصادی مجلس از برگزاری نشست هیئت واگذاری با حضور وزیر 
اقتصاد خبر داد و گفت: در این جلسه لیست واگذاری ها براساس یک روند جدید بسته 

شده و شرکت های ایران خودرو و سایپا در لیست واگذاری 1401 قرار گرفته است.
،احمد امیرآبادی فراهانی  در گفت وگویی  با اشاره به  برگزاری نشست هیئت واگذاری 
با حضور  احسان خاندوزی در محل وزارت امور اقتصاد و دارایی روز گذشته برگزار شد، 
گفت: در این نشست  لیست شرکت های قابل واگذاری بررسی و مورد تجدید نظر قرار 
گرفت و در ادامه بسیاری از شرکت های دولتی و مقداری از اموال دولت در لیست نهایی 

واگذاری ها قرار گرفتند.

رهبر معظم انقلاب تاکید کردند: کار بزرگی که انقلاب برای دانشگاه کرد عبارت بود 
از هویت بخشی به دانشگاه به تبع هویت بخشی به ملت ایران. به گزارش پایگاه اطلاع 
رسانی دفتر حفظ و نشر آثار حضرت آیت الله خامنه ای.رهبر انقلاب عصر روز سه شنبه  
در دیدار رمضانی دانشجویان اظهارداشت :: کار بزرگی که انقلاب برای دانشگاه کرد 
عبارت بود از هویت بخشی به دانشگاه به تبع هویت بخشی به ملت ایران.انقلاب به ملت 
احساس هویت، آرمان، احساس شخصیت و استقلال داد، افق دید روشن داد؛ اینها 
کارهایی بوده که انقلاب برای ملت ایران انجام داد. طبعاً وقتی که در ملت یک حرکت 
ملی هویت سازی و آرمان سازی ملی انجام میگیرد آنکه بیشترین بهره را میبرد جوان 
دانشگاهی و جوان دانشجو است؛ جوان دانشجو با احساساتی که دارد با آگاهی هایی 
که دارد، با طهارت و پاکیزگی که دارد. دانشگاه احساس هویت کرد و این احساس هویت 
منتهی شد به اینکه دانشگاه و دانشجو جماعت در مقابل قدرتهای غربی احساس ضعف 

و احساس حقارت نکنند؛ درست نقطه ی مقابل  آن چیزی که قبل از انقلاب بود.
جمهوری اسلامی میتواند به دانشگاه افتخار کند

رهبر انقلاب در دیدار دانشجویان تاکید نمودند: جمهوری اسلامی میتواند به دانشگاه 
افتخار کند، برای خاطر اینکه دانشگاه امروز با دانشگاه اول انقلاب واقعاً قابل مقایسه 
نیست. بله، آن روز پرشورتر و این ها و حرکت های پرشوری انجام میگرفت. خب اول 
انقلاب بود. اما دانشگاه امروز کشور ما با دانشگاهی که در اول انقلاب ما داشتیم، 
واقعاً قابل مقایسه نیست. از لحاظ تعداد دانشجو، آن روز همه ی دانشگاه کشور تعداد 
دانشجوهایشان صد و پنجاه هزار بود، حدود صد و پنجاه هزار نفر بودند. امروز تعداد 

دانشجو در دانشگاه میلیونی است. 
 از این جهت کمیّت واقعاً قابل مقایسه نیست، دانشگاه های دولتی و غیردولتی. ثانیاً 
از لحاظ استاد، آن روز آن گزارشی که آن روز به ما میدادند، همه ی اساتید دانشگاه های 
تهران اول انقلاب حدود پنج هزار نفر بود. امروز ده ها هزار استاد داریم که در این این ها 
اساتید برجسته ای وجود دارند. اساتید نخبه ی برجسته ای وجود دارند. یعنی واقعاً 

افتخارآمیز است تعداد استاد مثل تعداد دانشجو.
 بعد پیشرفت علمی چشمگیر. آن روز ما از لحاظ کار علمی واقعاً هیچ چیز افتخارآمیزی 

کار  مثلًا یک فکری، یک  نخبه ای  نداشتیم. حالا یک وقت یک جوان  در دانشگاه 
گوشه ای انجام داده بود، ممکن است که حالا ما ها خبر نداشته باشیم. اما دانشگاه 
به عنوان یک کل، به عنوان یک مجموعه هیچ حرکت علمی چشمگیر و قابل اعتنایی 
نداشت. امروز به فضل الهی، به توفیق الهی کار های علمی چشمگیر و بزرگی در دانشگاه 

انجام گرفته و دارد باز هم انجام میگیرد.
مشکل ما این است که شما ها با مسئولین مربوطه گفت و شنود ندارید، این 

باید حل بشود
رهبر انقلاب در دیدار دانشجویان اشاره کردند: مجموع این مطالبی که گفتید، خب 
حرف های دل است اینها، انسان دوست میدارد بشنود این حرف ها را، حرف های دلی 
است. منتها خیلی از این سؤالات پاسخ های قانع کننده دارد، خیلی از این انتقاد ها 
پاسخ های حل کننده ی مشکل دارد. این جور نیست که واقعاً این اشکالی که شما حالا به 
ذهنتان رسیده یا خودتان یا مجموعه تان اینجا بیان کردید، این واقعاً یک بن بست باشد. 
نه. خیلی از این ها پاسخ دارد. البته خب در صحبت های شما پیشنهاد هایی هم بود که 
ممکن است بعضی از آن پیشنهاد ها واقعاً عملی و امکانپذیر باشد. لکن عمده اشکال و 
انتقاد بود. درباره خیلی از اشکال و انتقادها، نمیگویم همه آن ها، مشکل ما این است که 

شما ها با مسئولین مربوطه گفت و شنود ندارید. این باید حل بشود. 
خب، صحبت حالا نیست، صحبت چهل سال پیش است، من هر هفته میرفتم 
دانشگاه تهران، هر هفته یک روز بدون استثنا و دانشجو ها جمع میشدند، سؤالاتشان 
را مطرح میکردند، من جواب میدادم. خیلی از گره ها باز میشد، خیلی از عقده ها 
حل میشد و یک جا هایی هم بود که اشکال پاسخ نداشت، ما میفهمیدیم که بایستی 
برویم یک کاری بکنیم مثلًا. این را یک جوری باید درست کرد. من خب سفارش کردم 
به مسئولین. هم وزرا باید بیایند با شما ها صحبت کنند، هم مسئولین دستگاه های 
مختلف، خیلی از این حرف ها قابل توضیح است. بله، یک جا هایی هم ممکن است 
قابل توجیه نباشد. خب او میفهمد، طرف مقابل میفهمد که باید برود یک کاری بکند، 

اقدامی بکند.
آمریکا در همه چیز از بیست سال قبل ضعیف تر شده است

 رهبر انقلاب دربخش دیگری از سخنان خود گفت: امروز جهان در آستانه ی یک 
نظم جدید است. یک نظم بین المللی جدید در پیش است برای دنیا. در مقابل نظم 
دوقطبی ای که بیست و چند سال پیش بود، آمریکا و شوروی، غرب و شرق، و در مقابل 
نظم تک قطبی ای که بوش پدر بیست و چند سال پیش اعلام کرد بعد از خراب شدن 
دیوار برلین و از بین رفتن دستگاه مارکسیستی دنیا و حکومتهای سوسیالیستی، بوش 
گفت امروز دنیا دنیای نظم نوین جهانی، نظم تک قطبی آمریکاست. یعنی آمریکا در رأس 

دنیا قرار دارد. البته اشتباه میکرد.
 بعد فهمیده بود که روز به روز آمریکا از همان بیست سال قبل، بیست و چند سال قبل 
روز به روز ضعیفتر شده. روز به روز ضعیف تر شده. هم در درون خودش، در سیاستهای 
داخلی اش، هم در سیاستهای خارجی اش، هم در اقتصادش، هم در امنیتش در همه ی 

چیزها آمریکا از بیست سال پیش تا امروز ضعیف تر شده است.

رهبر معظم انقلاب در دیدار دانشجویان و نمایندگان تشکل های دانشجویی ؛ 

کانونتزریقامیدبهکشورباشید

رئیس جمهور با تأکید بر اینکه ایران قوی بدون تعلیم و 
تربیت اصولی و ارتقای جایگاه آموزش و پرورش قابل تصور 
نیست، اظهار داشت: آنچه در حوزه آموزش و پرورش هزینه 
پیشرفت  و  توسعه  تضمین  برای  سرمایه گذاری  می شود، 

آینده کشور است.
نشست  در  شب  دوشنبه  رئیسی  ابراهیم  سید  آیت الله 
تعلیم  فعالان حوزه  و  فرهنگیان  از  با جمعی  هم اندیشی 
فرهنگیان  از  عملی  حمایت  ضرورت  بر  کشور،  تربیت  و 
تاکید کرد و اظهار داشت: دولت مصمم است همه ابعاد 
قانون رتبه بندی معلمان را در راستای ارتقای شأن و منزلت 
فرهنگیان عزیز مورد توجه قرار دهد و به این وسیله در راستای 

ارتقای کیفیت آموزش در کشور گام بردارد.
رتبه بندی  خصوص  در  متأسفانه  افزود:  جمهور  رئیس 
معلمان صرفاً بخش مالی برجسته شده اما از ابعاد مختلف 
دیگری که می تواند جایگاه فرهنگیان را در جامعه ارتقاء 
دهد، غفلت شده که این به نوعی ظلم در حق این قشر 

فرهیخته است.
دولت سند تحول آموزش و پرورش را پیگیری و اجرا 

خواهد کرد
رئیس جمهور با تأکید بر اینکه ایران قوی بدون تعلیم و 
تربیت اصولی و ارتقای جایگاه آموزش و پرورش قابل تصور 
نیست، اظهار داشت: آنچه در حوزه آموزش و پرورش هزینه 
پیشرفت  و  توسعه  تضمین  برای  سرمایه گذاری  می شود، 

آینده کشور است.
آیت الله رئیسی اجرای سند تحول آموزش و پرورش را یک 
ضرورت خواند و گفت: این سند از اسناد بالادستی است و 
دولت حتماً آن را به عنوان مهم ترین سند، پیگیری و اجرایی 

خواهد کرد. رئیس جمهور همچنین با تاکید بر لزوم پیگیری 
وضعیت صندوق ذخیره فرهنگیان افزود: پیگیری وضعیت 
این صندوق از مهم ترین دغدغه های فرهنگیان محترم است 
و ضرورت دارد، مسئولان مربوطه با جدیت در این زمینه 
اقدام کنند و در راستای رفع نگرانی معلمان عزیز گام بردارند.
انتقاد از وجود سامانه های  با  آیت الله رئیسی همچنین 
متعدد و پراکنده در حوزه تعلیم و تربیت بر لزوم نظم بخشی 
به این سامانه ها تأکید کرد و از وزیر آموزش و پرورش خواست 
هر چه سریعتر اقدام برای ساماندهی این عرصه را آغاز کند.

معلمان در دوره کرونا مجاهدانه وارد عرصه شدند
تلاش  و  همت  از  قدردانی  با  ادامه  در  جمهور  رئیس 
دلسوزانه معلمان کشور در دوران کرونا که عرصه آموزش به 
دانش آموزان را رها نکردند، اظهار داشت: معلمان عزیز در 
دوره کرونا واقعاً مجاهدانه وارد عرصه شدند و با خلاقیت و 
ابتکار تلاش کردند تعلیم و تربیت فرزندان مان دچار وقفه یا 
افت نشود. آیت الله رئیسی در بخش دیگری از سخنان خود 
مطالب مطرح شده در خصوص استفاده بهینه از فضای 
مدرسه در جهت ارتقای تعلیم و تربیت را حائز اهمیت دانست 
و گفت: ضرورت دارد تلاش کنیم استفاده بهتر و مناسبی از 
ظرفیت ها و امکانات موجود داشته باشیم تا بهره وری افزایش 

یابد.
تاکید بر اهمیت جذب نیروی انسانی کارآمد، جوان 

و انقلابی
 به بدنه آموزش و پرورش

رئیس جمهور به اهمیت جذب نیروی انسانی کارآمد، جوان 
و انقلابی به بدنه آموزش و پرورش اشاره کرد و با یادآوری 
جایگاه مهم دانشگاه فرهنگیان در این حوزه تصریح کرد: 

امروز باید این دانشگاه هم در حوزه زیرساخت های آموزشی و 
هم نیروی انسانی متعهد و متخصص، متحول شود.

حاضرین  از  یکی  سخنان  درخصوص  رئیسی  آیت الله 
پرورش  و  آموزش  عالی  شورای  در  تحول  ایجاد  بر  مبنی 
گفت: ضمن احترام به همه پیشکسوتان و کسانی که در 
حوزه آموزش و پرورش تلاش کرده اند، امروز ضرورت دارد 
که شورای عالی آموزش و پرورش به عنوان اتاق فکر ایجاد 
تحول آموزشی در کشور نقش آفرینی کند و با حضور نیروهای 

تحول خواه، نگاه نو و خلاقانه در آن حاکم شود.
نیروهای با کفایت و متعهد می توانند منشأ تحول در 

حوزه های مختلف باشند
آیت الله رئیسی افزود: نیروهای باکفایت و متعهد فراوانی 
در نقاط مختلف کشور حضور دارند که می توانند منشأ تحول 
در حوزه های مختلف باشند و ضرورت دارد از این ظرفیت 
استفاده شود. رئیس جمهور در ادامه با اشاره به سخنان 
یکی از معلمان در خصوص نظام عادلانه پرداخت حقوق 
تصریح کرد: دولت معتقد است که در همه حوزه ها باید بر 
مبنای عدالت رفتار شود و لازم است عدالت در جذب نیرو، 
عدالت در بکارگیری، عدالت در ارتقاء و عدالت در پرداخت 

حقوق همزمان مورد توجه قرار بگیرد.
آیت الله رئیسی با تاکید بر ایجاد فضای رقابتی برای جذب 
نیرو به آموزش و پرورش افزود: برای جذب نیروی متعهد به 
آموزش و پرورش باید بستری فراهم شود که در رقابت عادلانه 
این حوزه،  زیرا  پرورش شوند،  و  آموزش  بهترین ها جذب 
جایگاه ویژه ای دارد و لازم است کسانی در آن فعال باشند که 
نگاه انسان ساز و تربیتی داشته باشند. همچنان که خداوند 

برای تربیت انسان ها بهترین مخلوقات خود را فرستادند.

رئیس جمهور: 

ایران قوی بدون تعلیم و تربیت قوی قابل تصور نیست

سخنگوی قوه قضاییه گفت: متهمان پرونده بانک سرمایه در مجموع به 170 سال 
حبس محکوم شدند.

خدائیان درباره آخرین وضع پرونده بانک سرمایه و محمد امامی افزود: درباره بانک 
سرمایه پرونده های متعددی تشکیل شد و برخی منتهی به صدور حکم قطعی و اعلام 

شدند.
وی ادامه داد: اخیرا پرونده منتهی به صدور حکم قطعی شده است و کسانی که تحت 

تعقیب اند مجموعا به 170 سال محکوم شدند.
سخنگوی قوه قضاییه گفت: در این خصوص محمد امامی به جرم اخلال کلان در 
نظام اقتصادی به ۲0 سال حبس و رد مال، انفصال از خدمات دولتی، سید احمد 
هاشمی شاهرودی به 10 سال حبس و رد مال، شهاب الدین قندالی به جرم معاونت در 

اخلال در نظام اقتصادی به 1۲ سال و ۶ ماه حبس محکوم شدند.
وی افزود: یکی از همدستان هم به جرم مشارکت در اخلال در نظام اقتصادی به ۲0 
سال حبس و رد مال محکوم شده است، اما چون حکم غیابی است نمی توان اسمش را 
گفت. خداییان گفت: ۶ متهم هم به دو فقره حبس هرکدام به 7 سال و شش ماه و 13 

ماه 17 روز محکوم شدند.
وی افزود: 1۵ نفر هم هرکدام به ۵ سال حبس و رد وجوه محکوم شدند.
ادامه رسیدگی به پرونده های دو گروهک تروریستی

به  رسیدگی  وضعیت  آخرین  درباره  سوالی  به  پاسخ  در  قضاییه  قوه  سخنگوی 
پرونده های سرکرده گروهک تروریستی حرکه النضال و سرکرده گروهک تروریستی 
تندر گفت: جلساتی برای این پرونده ها در دادگاه برگزار شده است اما محاکمه به اتمام 

نرسیده و رسیدگی به این پرونده ها ادامه دارد.
آخرین وضعیت پرونده عامل حادثه تروریستی حرم مطهر رضوی

سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوالی درباره آخرین وضعیت پرونده عامل حادثه 
صحن رضوی و انگیزه شخصی یا گروهی متهم گفت: در این پرونده بلافاصله مرتکب 

دستگیر شد و اکنون تحقیقات تمام شده است. وی ادامه داد: حسب اعلام دادسرا تا 
چند روز آینده پرونده با کیفرخواست به دادگاه ارسال می شود. خداییان افزود: عامل 
حادثه شهدا را نمی شناخته و انگیزه شخصی هم نداشته است و وابستگی های گروهی 
داشته و تحت تأثیر تفکرات گروهی بوده و به صورت خودسرانه این اقدام را انجام داده 

است. در رابطه با همدست داشتن متهم هم باید گفت که همدست نداشته است.
آزادسازی حریم بستر سواحل 

سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوالی درباره روند آزادسازی سواحل گفت: در سال 
گذشته با اقدام به موقع ریاست قوه قضاییه در زمینه آزادسازی حریم و بستر رودخانه 
کرج انجام شد و بسیاری از اداراتی که اراضی و حریم بستر را تصرف کرده بودند اقدام به 

آزادسازی کردند و این مناطق به شهرداری کرج سپرده شد.
وی ادامه داد: علاوه بر این، اقدامات خوبی هم در سایر سواحل انجام شد و مردم 

می توانند از این مناطق استفاده کنند.
آخرین وضعیت پرونده های بورس

سخنگوی قوه قضاییه در پاسخ به سوالی در رابطه با اقدامات قضایی در زمینه بورس 
گفت: چند پرونده در رابطه با بورس تشکیل شده که یک پرونده مربوط به خرید و 
نگهداری و استفاده غیرمجاز از دستگاه های رمز ارز بود که در این ارتباط، اعضای هیات 
مدیره و مدیرعامل سابق بورس و اوراق بهادار تهران تحت تعقیب قرار گرفتند و پرونده در 

جریان رسیدگی در دادسرا است.
خداییان اظهارداشت: پرونده دیگری توسط سازمان بازرسی کل کشور مربوط به 
چهار نفر از اعضای هیات مدیره سازمان بورس که همزمان معاون آن سازمان هم بودند 
و رئیس وقت سازمان بورس و یکی از مسئولان وزارت اقتصاد و امور دارایی به اتهام ایجاد 
ظاهری گمراه کننده و اغوای افراد برای معامله و اعلام قیمت های کاذب پایان سال 
گذشته در دادسرای عمومی و انقلاب تهران تشکیل شد که هنوز کیفرخواست صادر 

نشده همچنین برای این افراد پرونده انتظامی هم تشکیل شده است.

سخنگوی قوه قضاییه  خبرداد:

محکومیت متهمان پرونده بانک سرمایه به ۱۷۰ سال حبس

وزیر کشور خبر داد:

تعطیلات عید فطر ممنوعیت تردد نداریم
وزیر کشور از نبود ممنوعیت تردد برای تعطیلات عید 
فطر خبر داد و گفت: نماز عید فطر امسال در همه 

مساجد و مصلاها برگزار می شود.
وحیدی روز سه شنبه در نشست قرارگاه عملیاتی 
راهپیمایی،  این  در  افزود:  کرونا  با  مقابله  ملی  ستاد 
رعایت مقررات بهداشتی همچون استفاده از ماسک و 

حفظ فاصله مورد تاکید است.
وی در خصوص مراسم نماز عید فطر هم تاکید کرد: 
در  فطر  عید  نماز  برگزاری  برای  آزاد  فضای  و  اماکن 

اولویت قرار گیرند.
گزارش  براساس  کرد:  خاطرنشان  وحیدی  آقای 

در  در کشور  کرونا  بیماری  بهداشت، مدیریت  وزارت 
وضعیت مطلوبی قرار دارد و کاهش تعداد موارد بستری 
و فوتی های ناشی از آن، نشان از روند رو به جلوی مهار 
این بیماری در کشور دارد. وی در عین حال بر اقدامات 
کنترلی و مراقبت های بهداشتی به ویژه درباره سویه های 
جدید ویروس کرونا تاکید کرد و یادآور شد: اگرچه در 
این زمینه نگرانی وجود ندارد، و فعلًا نیاز به محدودیت 
ترددی در رابطه با رفت و آمد مسافران بین کشورهای 
دیگر وجود ندارد، اما رصد و پایش سویه های جدید به 
طور جدی در دستور کار دستگاه های مرتبط قرار دارد. 
نظارت دقیق بر رعایت دستورالعمل های بهداشتی در 

شده  مطرح  محور های  دیگر  از  کشور،  فرودگاه های 
در نشست امروز قرارگاه عملیاتی ستاد مقابله با کرونا 
بود که اظهارات مقامات مربوط گویای کنترل تزریق 
حداقل ۲ دُز واکسن و داشتن آزمایش منفی کرونا برای 
مسافران ورودی و خروجی در فرودگاه های بین المللی 
کشور است. همچنین در این نشست موضوع حضوری 
شدن مدارس مورد بررسی قرار گرفت که طبق گزارش 
وزارت آموزش و پرورش، روند حضور دانش آموزان در 
مدارس مطلوب ارزیابی و تاکید شد تاکنون گزارشی از 
فوت دانش آموز به خاطر ابتلا به بیماری کرونا به واسطه 

حضور در کلاس درس نداشته اند.

نهال موسوی*
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تولیدکننده هایی که سعی دارند محصولات خود را به شما بفروشند اغلب 
باورهای غلطی را دربارهٔ چربی سوزی تبلیغ می کنند. آنها می خواهند شما باور 
کنید که محصول آنها با افزایش متابولیسمتان به شما کمک می کند وزن کم 
کنید. در واقع، اشتباه بودن این باورها به اثبات رسیده است و با آگاه شدن نسبت 

به آنها می توانید به روشی درست چربی بسوزانید و لاغر شوید.
اولین باور اشتباه: آب نوشیدن، چربی سوزی را افزایش می دهد

آب برای تمام عملکردهای بدن ضروری است و خیلی مهم است به اندازهٔ کافی 
آب بنوشیم، خصوصاً اگر ورزش می کنیم. هیدراته نگه داشتن بدن باعث می شود 
الکترولیت ها و مایعات بدن در تعادل باشند و هر واکنش شیمیایی در بدن نیاز به 
آب دارد تا بدن به عملکرد خود خوب ادامه بدهد؛ اما نکته اینجاست که نوشیدن 
آب به چربی سوزی کمکی نمی کند. درست است که اگر یک فنجان آب سرد 
بنوشید بدنتان مجبور می شود برای گرم کردن این آب انرژی صرف کند اما این 

کالری اضافی که مصرف می شود بسیار اندک است.
افراد  از  به کنترل وزن کمک می کند؛ برخی  از جهاتی  البته نوشیدن آب 
تشنگی را با گرسنگی اشتباه می گیرند و غذا می خورند؛ بنابراین در حالی غذا 
می خورند که بدنشان فقط به مقداری آب نیاز دارد، نه غذا. پس بهتر است پیش 
از اینکه سراغ خوراکی بروید و چیزی بخورید، یک لیوان آب بنوشید و سپس 

احساس گرسنگی تان را ارزیابی کنید.

دومین باور اشتباه: می توانید چربی قسمتی از بدنتان را آب کنید
این باور اشتباه بسیار رایج است که می توانید با ورزش، چربی قسمت هایی 
از بدنتان را بسوزانید. اگر این طور بود هرکسی که درازونشست و کرانچ را انجام 
می داد، سیکس پک داشت! اما واقعیت این است که شما نمی توانید با ورزش 
فقط چربی بعضی از قسمت های بدنتان را از بین ببرید. اگر در قسمتی از بدنتان 
سایز کم کرده اید دلیلش تغییر در رژیم غذایی و افزایش کالری سوزی با ورزش 
است و شما در همهٔ قسمت های بدن خود چربی از دست داده اید. مثلًا شما 
نمی توانید فقط با انجام کرانچ، چربی شکمتان را آب کنید، حتی اگر ورزشی 
که می کنید شکمتان را هدف بگیرد. پس یادتان باشد که کرانچ به تنهایی آن قدر 
کالری نمی سوزاند که چربی شکمتان را آب کند، بلکه این تمرین عضلات 
شکمتان را قوی می کند اما اگر لایه ای ضخیم از چربی شکمتان را پوشانده 
باشد، این عضلات دیده نمی شوند. ۸0 درصد از چربی سوزی بدن از طریق 
تغذیه و ۲0 درصد آن از طریق ورزش صورت می گیرد و شما در تمام قسمت های 

بدن چربی می سوزانید، نه فقط در یک قسمت.
سومین باور اشتباه: یک سری از غذاها سرعت متابولیسم را بالا می برند

این باور که بعضی از غذاها، سرعت متابولیسم در زمان استراحت را افزایش 
می دهند تا حدودی درست است اما از نظر عملی و کاربردی قابل توجه نیست. 
شاید در مورد دم نوش های چربی سوز چیزهایی شنیده باشید یا به شما گفته 

باشند غذاهای خاصی سوخت وساز بدنتان را افزایش می دهند و شما می توانید 
بیشتر چربی بسوزانید. درست است که برخی از چیزها مانند چای سبز و 
کپسایسین )عامل فعال وجود در فلفل قرمز( تا حدودی سرعت متابولیسم را بالا 

می برند اما این اثر بسیار کوتاه مدت است.
مثلًا در مطالعه ای معلوم شد نوشیدن روزانه چند لیوان چای سبز، سوخت وساز 
بدن را بیشتر می کند اما مطالعهٔ دیگری نشان داد این کالری سوزی اضافی 
چیزی معادل 70 تا 100 کالری در روز بوده است. این میزان کالری سوزی آن 
اندازه نیست که کمک چشمگیری به چربی سوزی بکند. لازم به یادآوری است 
که بهتر است خودتان در خانه چای سبز درست کنید زیرا چای سبز آماده دارای 
آنتی اکسیدان های کم کیفیتی است. کاتچین، آنتی اکسیدان موجود در چای 

سبز است که خاصیت چربی سوزی دارد.
چهارمین باور اشتباه: اگر چربی نخورید، چربی می سوزانید

در گذشته توصیه می شد چربی نخورید و این ماده غذایی را مضر می دانستند و 
همه باور کرده بودند که چربی نخوردن، کلید کاهش وزن است. درست است که 
چربی نسبت به پروتئین یا کربوهیدرات کالری بیشتری دارد اما این کربوهیدرات 
تصفیه شده است که بیشترین نقش را در افزایش وزن دارد. وقتی شما هله هوله، 
قند و شیرینی و کربوهیدرات های تصفیه شده می خورید، قند خونتان بالا 
می رود و لوزالمعدهٔ شما باید انسولین بیشتری ترشح کند. این انسولین زیاد در 
خون باعث می شود بدن نتواند از چربی به عنوان سوخت استفاده کند و ضمناً 
بدن راحت تر چربی ذخیره خواهد کرد. بهتر است منابع سالم چربی را انتخاب 
کنید، مانند چربی های تک غیراشباع گرفته شده از مغزها، روغن زیتون، آووکادو 
و دانه ها. در مورد کربوهیدرات ها نیز از انواع تصفیه نشده آن استفاده کنید و 
غذاهای فیبردار مانند انواع میوه و سبزی بیشتر استفاده نمایید. با این شیوه 

سطح انسولین خونتان تنظیم شده و چربی سوزی برای بدن راحت تر می شود.
پنجمین باور اشتباه: ورزش هوازی، کلید چربی سوزی و لاغری است

ورزشی تان  برنامهٔ  از  بخشی  باید  و  چربی سوزند  کاردیو  یا  هوازی  تمرینات 
باشند. تمرینات قدرتی شاید کالری سوزی کمتری حین تمرین داشته باشند 
اما در ساعات بعدی روز بدنتان کالری سوزی را ادامه خواهد داد و ادامهٔ روند 
کالری سوزی یعنی اینکه بدنتان باید انرژی بیشتری صرف کند تا به شرایط 
 ،pH پایه و ثابت خود برسد و این فعالیت های بدن شامل بازیابی سطح نرمال
پایین آوردن دمای بدن، دفع ضایعات متابولیکی و بازیابی سطح نرمال اکسیژن 
می شود؛ بنابراین بدن شما بعد از انجام تمرینات سخت قدرتی )تمرین با وزنه(، 

انرژی بیشتری می سوزاند و چربی بیشتری نیز سوزانده خواهد شد.
تمرینات قدرتی امتیاز دیگری هم دارند؛ تمرینات هوازی فقط چربی سوز 
نیستند و هم چربی خواهند سوزاند و هم بافت عضله، خصوصاً اگر تمرینات 
هوازی با شدت متوسط را طولانی مدت انجام دهید و کالری کافی نخورید. هدف 
شما چیست؟ کاهش وزن یا چربی سوزی؟ تمرینات قدرتی کمک می کنند 
عضله بسازید و آن را حفظ کنید، بنابراین وزنی که با این ورزش می سوزانید بیشتر 
از چربی است تا عضله. یادتان باشد ساختار بدنی برای سلامتی و زیبایی نیز 

اهمیت دارد.
کلام آخر

این باورهای اشتباه را کنار بگذارید و به روش های هوشمندانه برای چری سوزی 
و لاغری توجه کنید. هیچ راه میان بُری برای رسیدن به وزن ایده آل وجود ندارد، 
پس فریب تبلیغات را نخورید و به دنبال راه حل های فوری نباشید چون به جایی 

نخواهید رسید.

پنج باور اشتباه درباره چربی سوزی ؛

پوکی استخوان چیست و چرا مهم است؟ واقعیتهایچربیسوزی

راهکار های گریز از پوکی استخوان

از  جلوگیری  و  تغذیه  صحیح  روش های  و  درست  اطلاعات  آوردن  دست  به 
پوکی استخوان باید به عنوان یک برنامه جدی در روند های درمانی و مطابق با 

دستورالعمل های سازمان های معتبر جهانی در دستور کار قرار داد.
بیماری پوکی استخوان، بیش از آنچه که ما تصور می کنیم جدی و فراگیر است. 
حساسیت به مفاهیم مربوط به سلامتی شخصی و گردآوری اطلاعات مرتبط با 
نحوه کنترل بیماری ها و جلوگیری از ابتلا به انواع عارضه های جسمی، یکی از 

توصیه های مهم منابع تحقیقاتی، پزشکان و دانشمندان علوم پزشکی است.
علیرغم ورود بشر به دنیای انفجار اطلاعات و سیطره شبکه های مجازی در 
زندگی مردم، رواج مطالب و اطلاعات نادرست، غیر مستند و انواع توصیه های 
غیرکارشناسی، باعث سردرگمی شهروندان در زمینه صحت و سقم بسیاری از 
داده های مرتبط با سلامتی شده است. از این رو به دست آوردن اطلاعات درست 
و روش های صحیح تغذیه و جلوگیری از بیماری هایی مانند پوکی استخوان را باید 
به عنوان یک برنامه جدی و روتین در روند های درمانی و برنامه های تندرستی و 

مطابق با دستورالعمل های سازمان های معتبر جهانی در دستور کار قرار داد.
 پوکی استخوان چیست و چرا مهم است؟ 

حدی  به   osteoporosis همان  یا  استخوان  پوکی  بیماری  جهانی  اهمیت 
است که سازمان جهانی بهداشت world health organization که به اختصار 
WHO نامیده می شود. منابع معتبر جهانی به طور مرتب آمار های سالیانه، 
درصد مبتلایان، انواع ابتلا، ریسک فاکتور های ابتلا و نتایج تحقیقات مستمر 
سازمان های تحقیقاتی را مشخص و منتشر کرده اند. حتی تحقیقات گسترده 
جهانی با اهداف مشخص تری به پژوهش درباره زمینه ها و کیفیت این بیماری 
حتی در میان کشورها، نژادها، قاره ها و... انجام شده است که نتایج آن را می توان 

در رسانه های مرتبط، مطالعه کرد.
برای مثال در یک متاآنالیز انجام شده در سال ۲0۲0 که در سال ۲0۲1 در 
 Journal of Orthopaedic Surgery and- مجله جراحی و تحقیقات ارتوپدی
Research - منتشر شد، آمار کلی ابتلا به این بیماری در جهان 1۸ و 3 دهم 
درصد برآورد شده است. براساس این مطالعه سهم زنان جهان از پوکی استخوان 
۲3 و 1 دهم درصد و سهم مردان جهان 11 و 7 دهم درصد بوده است. دوره سنی 

این مطالعه شامل افراد 1۵ تا 10۵ ساله بوده است.
همچنان که ذکر شد عوامل مختلفی جوامع بشری را در مقابل این بیماری 
مصون تر یا آسیب پذیر تر می کند. برای مثال در همین مطالعه، سهم مردم آفریقا از 
پوکی استخوان 39 و نیم درصد برآورد شده است. این پروژه مطالعات همه جانبه 
در این باره برای تنظیم یک نظام سلامت برای پیشگیری موفقیت آمیز را، کاملا 
الزامی می داند. مطالعه آفریقا نیز رده سنی 1۸ تا 9۵ سال را شامل می شود. در 
واقع همه این آمار نشان دهنده این هستند که توجه جدی به این بیماری، جدی 

و ضروری است.
 لزوم اصلاح تصورات درباره پوکی استخوان

نکته مهم درباره پوکی استخوان این است که معمولا تصورات موجود درباره 
شکستگی ناشی از این بیماری از واقعیت فاصله دارد. در سایت مزبور، تصریح 
شده است که شکستگی ناشی از پوکی استخوان به قدری غیر متعارف است که 
گاهی اوقات نه تنها عوامی مانند زمین خوردن جزئی یا یک ضربه کوچک، بلکه 
حتی یک عطسه یا یک حرکت و چرخش ناگهانی به راحتی منجر به شکستگی 
استخوان می شود و این شکستگی ها می توانند تهدید کننده زندگی و عامل 
اصلی درد و ناتوانی طولانی مدت افراد و حتی مرگ آن ها باشند. مقایسه آمار های 
مختلف در سطوح جهانی نشان می دهد که وضعیت بیماری پوکی استخوان 
در ایران در مقایسه با میانگین جهانی، گسترده تر است. عدم دریافت کلسیم 
وویتامین D کافی به عنوان دو عامل اصلی فراوانی شیوع این بیماری در کشور ما و 
کشور های دیگر خاورمیانه است. عدم گنجانیدن لبنیات و قرار نگرفتن در معرض 
آفتاب به اندازه کافی برای دریافت ویتامین D، آن چنان که در کشور های غربی 

رایج است، به عنوان دو عامل اصلی توسعه این بیماری در کشور یاد می شود.
 خسارت ناشی از پوکی استخوان برای جامعه

دکتر افشین استوار رییس مرکز بیماری های غیر واگیردار وزارت بهداشت، سال 
گذشته از وقوع سالانه بیش از 4 هزار مرگ بر اثر پوکی استخوان در کشور خبر داد 
و اظهار داشت که هزینه های اقتصادی شکستگی استخوان برای نظام سلامت 
بالاست. به گفته او در ۲0 تا ۵0 درصد از موارد ابتلا به این بیماری مهلک فرد مبتلا 
یک سال بعد از شکستگی فوت می کند. براساس گفته های وی، سالانه بیش از 
1۶0 هزار مورد شکستگی ناشی از پوکی استخوان در کشور روی می دهد که با در 
نظر گرفتن رقم فوتی های ذکر شده در بالا، این بیماری همه ساله بیش از 3000 

میلیارد تومان هزینه اقتصادی برای مردم و شبکه سلامت کشور به همراه دارد.
 مصرف کافی لبنیات را جدی بگیریم

این کارشناس مسئول، با اشاره به این که زمینه پوکی استخوان در سن جوانی 
شروع می شود افزود: مصرف ناکافی لبنیات و کلسیم و ویتامین دی، مصرف 
ناکافی میوه و سبزی زمینه ساز های تغذیه ای پوکی استخوان هستند، مصرف 

سیگار، الکل و مواد مخدر از سایر عوامل خطر ایجاد پوکی استخوان هستند.
دکتر استوار تصریح می کند که مصرف لبنیات یکی از مهمترین منابع تامین 
کلسیم و ویتامین دی و پروتئین مورد نیاز کودکان است، خانواده ها باید توجه 
داشته باشند و دولت باید برای مخصوصا دهک های پایین اقتصادی این منبع 

غیرقابل جایگزین را تامین کند. 
اهمیت اجتماعی و جامعه شناختی پوکی استخوان

بیماری پوکی استخوان در مواردی که منجر به انواع شکستگی ها می شود اثرات 
بسیار نامطلوبی بر میلیون ها انسان در کل جهان برجای می گذارد. هزینه های 
اقتصادی، فرهنگی و اجتماعی ناشی از این آسیب بر دوش نظام های بهداشتی 
کشور ها گذاشته است. با همه این اوصاف به خاطر این که بیماری پوکی استخوان 
یک بیماری خاموش است حتی در سیستم های بهداشتی توسعه یافته و مدرن 
که پیشرفت های پزشکی عظیمی برای کاهش عوارض ناشی از شکستگی ها 
اندازه  به  و  به موقع  بیماری  این  از مبتلایان  روی داده، هنوز تعداد معدودی 
کافی درمان می شوند. ضرورت افزایش آگاهی در زمینه بیماری تراکم استخوان 
صحبت می کنیم به این دلیل است که افراد مختلف فقط تا 30 تا 3۵ سالگی 
فرصت دارند که منابع لازم را در زمینه تغذیه ای برای بدن خود فراهم کنند تا روند 
تراکم و استخوان سازی به اندازه کافی صورت گیرد. مقاله ای در سایت بیمارستان 
دانشگاه جان هاپکینز، با اشاره به این که برای جلوگیری از آسیب استخوان هیچ 
وقت دیر نیست و مصرف کلسیم و ویتامین D بویژه در لبنیات غنی شده، بهترین 
کار برای این پروسه است، می نویسد: »بدن انسان تا سن ۲۵ سالگی بیشتر از آن 
چه مصرف می کند به تراکم استخوان اضافه می کند. در واقع تا سن ۵0 سالگی 
نوعی بالانس بین تراکم و تجزیه استخوان حفظ می شود و تراکم ثابت می ماند؛ 
اما بعد از ۵0 سالگی تجزیه استخوان از تشکیل آن بیشتر می شود، بویژه در زنان و 
در زمان یائسگی. حال اگر در دوره طلایی گفته شده از تغذیه درست غفلت شده 

باشد، مشکلات افراد شروع می شود.«
پزشکان و کارشناسان تغذیه و متخصصان طب فیزیکی و توانبخشی با تایید 
مطلب فوق معتقدند که اگر در دوره مورد نظر در صحت تغذیه غفلت صورت گرفته 
باشد تحلیل بافت های استخوانی خیلی سریع تر پیش می رود. البته این مساله 
به هیچ عنوان به معنای آن نیست که گنجانیدن میزان کافی کلسیم موجود در 

ماست و سایر مواد خوراکی در میانسالی و بعد از آن لزومی ندارد.

سلامت

کنترل کلسترول خون با چند روش ساده
بالا بودن سطح کلسترول خون می تواند سلامت قلب و فشار خون طبیعی فرد 
را تحت تاثیر قرار دهد و ممکن است باعث بروز بسیاری از بیماری های ناشی از 

سبک زندگی شود.
بدن به کلسترول برای ساخت سلول های سالم نیاز دارد. اما زمانی که سطح 
کلسترول بد )LDL( به شدت در بدن افزایش پیدا کند، خطر تشکیل رسوبات 
چربی در رگ های خونی وجود دارد که جریان خون را مختل می کند و حتی 
می تواند منجر به تشکیل لخته شود که ممکن است باعث حمله قلبی یا سکته 

شود.
کلسترول بالا اغلب به موقع تشخیص داده نمی شود، زیرا علائم هشدار دهنده ای 
ندارد که بدن از خود نشان دهد. اما اگر غذا های سرشار از چربی های اشباع شده 
مصرف می کنید و سبک زندگی غیرفعالی دارید، بیشتر در معرض ابتلا به کلسترول 
بالا هستید. کنترل سطح کلسترول به هیچ وجه کار دشواری نیست و فقط باید 

برخی از عادات مضر را کنار گذاشت.
روزنامه "هندوستان تایمز" در مطلبی به برخی راهکار های موثر برای کنترل سطح 

کلسترول خون اشاره کرده است:
 از خوراکی های حاوی فیبر و ویتامین مصرف کنید

مصرف غذا های حاوی چربی بالا مانند گوشت و لبنیات می تواند سطح کلسترول 
را افزایش دهد، زیرا در رسوب چربی در کبد نقش دارد. لازم است فرد غذا های غنی 
از ویتامین و فیبر مانند دانه ها، آجیل، سبزیجات برگ دار و غلات کامل را در رژیم 

غذایی خود بگنجاند تا سطح کلسترول را تنظیم کند.
از مصرف غذا های آماده خودداری کنید

مواد غذایی آماده برای طبخ، کنسرو شده یا منجمد دارای مقادیر زیادی از مواد 
نگهدارنده است تا برای مدت زمان بیشتری قابل مصرف باشند که می تواند سطح 

کلسترول را افزایش دهد.
به طور مرتب ورزش کنید

ورزش نکردن می تواند منجر به انباشت چربی مازاد شود که به رسوب چربی 
در کبد و افزایش سطح کلسترول کمک می کند. ورزش منظم می تواند وزن و 

کلسترول را کنترل کند.
از سبک زندگی ناسالم دوری کنید

استعمال سیگار و سطح بالای استرس نقش مهمی در افزایش کلسترول دارد. 
این مسائل فشار روی قلب را افزایش داده و باعث ایجاد اضطراب می شود. کاهش 
مصرف مواد غذایی ناسالم، اجتناب از استعمال دخانیات می تواند سطح کلسترول 

را تا حد زیادی تنظیم کند.

والدین واکسیناسیون فرزندان خود را سریع انجام دهند؛

سرخک مسری ترین بیماری واگیر دنیا 
رئیس مرکز مدیریت بیماری های واگیر وزارت بهداشت با بیان اینکه سرخک 
مسری ترین بیماری واگیر دنیاست، گفت: والدینی که واکسن فرزندان خود را 

تزریق نکرده اند هر چه سریع تر این کار را انجام دهند.
وزارت  واگیر  بیماری های  مدیریت  مرکز  رئیس  گویا  محمدمهدی  دکتر 
بهداشت در شبکه خبر با اشاره به اهمیت توجه مردم به انجام واکسیناسیون 
علیه بیماری سرخک، بیان داشت: بیش از 9۵ درصد کودکان زیر ۵ سال دو 
دز واکسن سرخک را تزریق کرده و تنها ۵ درصد باقیمانده در همه استانها 

پراکنده هستند.
دنیاست،ادامه  در  واگیر  بیماری  ترین  مسری  سرخک  اینکه  بیان  با  وی 
البته شرایط سرخک در کشور قابل  داد: این بیماری عوارض جدی دارد؛ 

کنترل است.
رئیس مرکز مدیریت بیماری های واگیر با بیان اینکه به دانشگاههای علوم 
پزشکی کشور برای واکسینه کردن اتباع خارجی اعلام شده است، افزود: در 
مرزهای کشور نیز تیم های مراقبت بهداشتی حضور دارد و وطیفه دارند موارد 

ابتلا به سرخک و افراد واکسن نزده را کنترل کنند.
گویا با اشاره به اینکه تنها را پیشگیری از بیماری سرخک واکسیناسیون است، 
گفت: از مردم و به ویژه والدین در خواست داریم واکسیناسیون فرزندان خود را به 

تاخیر نیندازند و هر چه سریع تر این کار را انجام دهند.
وی از شیوع سرخک در کشورهای همسایه خبر داد.
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مسئول بسیج کارگران و کارخانجات سپاه استان قم، 
برنامه های پیش بینی شده در هفته کار و کارگر و روز 

بسیج کارگری را تشریح کرد.
سرهنگ دوم پاسدار علی والایی صمد مسئول بسیج 
کارگری و کارخانجات استان قم با توجه به فرارسیدن 
هفته کار و بسیج کارگری گفت: از تاریخ پنجم تا 11 
اردیبهشت، هفته کار، کارگر و بسیج کارگری نامگذاری 

شده است.
والایی با اعلام این خبر افزود: جامعه کارگری یکی 
از جوامع مهم و ارزشمند است، از آنجایی که امام رضا 
)ع( فرمودند: عرق کارگر معادل خون شهید است و 
همچنین امام )ره( فرمودند: کارگران از ارزشمندترین 
طبقه و سودمندترین گروه در جامعه هستند، چرخ 
عظیم جوامع بشری با دست توانای کارگران در حرکت 
و چرخش است، حیات یک ملت مرهون کار و کارگر 

است.
وی تصریح کرد: لذا واجب است ضمن گرامیداشت 
مقام شامخ کارگران بر دست های توانمند این عزیزان 

بوسه زد و این ایام را گرامی داشت.
والایی صمد ادامه داد: ازجمله برنامه های پیش بینی 
شده در این هفته میتوان به حضور کارگران، تشکل های 

و  عهد  بستن  و  جمکران  مقدس  مسجد  در  کارگری 
ائمه معصومین  و  امام زمان  پیمان سربازی و نوکری 
بسیج  کارگری  تشکل های  و  کارگران  حضور  )ص(، 
در بیت تاریخی امام خمینی )ره( و تجدید میثاق با 

آرمان های بنیان گذار کبیر انقلاب اشاره نمود.
وی خاطر نشان کرد: حضور کارگران و تشکل های 
و  )س(  معصومه  بهشت  شهدای  گلزار  در  کارگری 
تجدید پیمان با شهدا همراه غباروبی و عطرافشانی 
قبور مطهر ایشان، دیدار از خانواده های معظم شهدا به 
ویژه شهدای کارگری، دیدار تعدادی از کارگران نمونه و 
تجلیل از خانواده ایشان؛ از دیگر برنامه های پیش بینی 

شده در این هفته می باشد.
والایی صمد اظهار کرد: دیگر برنامه های پیش بینی 
از  تعدادی  از  سرکشی  و  عیادت  هفته؛  این  در  شده 
بیمارستان  در  کار  حوادث  براثر  دیده  آسیب  کارگران 
امام رضا )ع( استان قم، سرکشی و تفقد از تعدادی از 
کارگران شرایط سخت مانند کوره های آجرپزی استان و 
کارگران حاشیه نشین، دیدار و تفقد از تعدادی از زنان 

کارگر سرپرست خانواده و دلجویی از ایشان می باشد.
حضور  گفت:  قم  استان  کارگری  بسیج  مسئول 
کارگری  تشکل های  و  کارگر  بسیجیان  یافته  سازمان 

در راهپیمایی روز جهانی قدس، نماز عبادی سیاسی 
استان و شهرستان های تابعه نیز در این هفته انجام 

می شود.
وی در پایان افزود: برگزاری همایش بزرگداشت هفته 
کارگر به همراه تجلیل از کارگران نمونه استان و تجلیل 
از زنان کارگر و کارآفرین با حضور در کارخانجات و تقدیر 
از مقام شامخ ایشان نیز از دیگر برنامه های پیش بینی 

شده در هفته جاری است.

مسئول بسیج کارگران و کارخانجات سپاه استان قم تشریح کرد:

برنامه های هفته کار و کارگر و روز بسیج کارگری

با حضور مسئولان استانی؛

نمایشگاه قرآنی »بر آستان بهشت« در قم 
افتتاح شد

نمایشگاه قرآنی »بر آستان بهشت« عصر روز دوشنبه از سوی اداره کل فرهنگ 
و ارشاد اسلامی استان قم با حضور تعدادی از مسئولان استان به مناسبت ماه 

مبارک رمضان گشایش یافت.
براساس این گزارش ،این نمایشگاه در جنب پل حجتیه، بلوار بهار در نزدیکی 
حرم مطهر حضرت فاطمه معصومه)س( قرار دارد و از غرفه هایی همچون عفاف و 
حجاب، هنری، روانشناسی، کودک با حضور تعدادی از موسسه ها و ناشران قرآنی 

استان قم برپا شده است.
نمایشگاه قرآنی »بر آستان بهشت« تا هشتم اردیبهشت ماه جاری از ساعت 19 

تا ۲4 پذیرای زایران و مجاوران بارگاه ملکوتی کریمه اهل بیت)ع( است.
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم در حاشیه افتتاح این نمایشگاه در 
گفت وگو با خبرنگار ایرنا گفت: امسال در این نمایشگاه چند تغییر رویکرد نسبت به 
سال های پیشین داشته ایم، یکی اینکه به جای برگزاری نمایشگاه در فضایی بسته 

تلاش کردیم تا نمایشگاه را در فضایی باز و بین مردم برگزار کنیم. 
سید موسی حسینی کاشانی ادامه داد: در واقع نمایشگاه را در محلی برگزار 
کردیم تا به سهولت در دسترس مردم باشد و مورد استقبال بیشتر شهروندان قرار 

بگیرد.  
وی افزود: همزمان با این نمایشگاه نشست های تخصصی به صورت مجازی 
و حقیقی در مجموعه »دنیای کتاب« برگزار می شود و علاقه مندان نیز از طریق 

فضای مجازی می توانند از این نشست ها بهره ببرند.  
وی با اشاره به نمایش فیلم سینمایی »موقعیت مهدی« به کارگردانی هادی 
حجازی فر در این نمایشگاه بیان کرد: برگزاری تواشیح، سرود، مسابقه قرآنی و 

رصد آسمان از دیگر برنامه های این نمایشگاه است.   
این  در  همچنین  کرد:  اعلام  قم  استان  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  مدیرکل 

نمایشگاه محصولات قرآنی در زمینه کتاب و نرم افزار عرضه می شود.
حسینی کاشانی خاطرنشان کرد: هر چند که شب گذشته به صورت رسمی این 

نمایشگاه افتتاح نشده بود، اما شاهد استقبال خوب مردم از آن بودیم.
وی ابراز امیدواری کرد که این گونه نمایشگاه ها در نقاط مختلف استان قم با 
استفاده از ظرفیت های قرآنی برگزار شود تا اثرگذاری بیشتری در جامعه داشته 

باشد.       
نمایشگاه های قرآنی در نقاط مختلف برگزار شود

معاون فرهنگی آستان مقدس حضرت فاطمه معصومه)س( نیز به خبرنگاران 
گفت: توجه به مباحث و نمایشگاه های قرآنی اهمیت ویژه ای دارد و تکثر در برنامه 

های قرآنی یک حُسن است.   
حجت الاسلام والمسلمین مهدی احمدی بر برگزاری نمایشگاه های قرآنی در 
نقاط گوناگون استان تاکید و بیان کرد: رویکرد اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی 
استان قم در این رابطه که نمایشگاه ها در جایی که مردم حضور دارند، برگزار شود؛ 

رویکرد مثبتی است.      
در اجرای برنامه های فرهنگی از زیرساخت های خوب شهری استفاده شود 
معاون هماهنگی امور زایرین استانداری قم نیز در حاشیه این نمایشگاه به 
خبرنگار ایرنا گفت: اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان اقدامی خوب، اما 

دیرهنگام در برپایی این نمایشگاه داشت. 
ابوالقاسم مقیمی افزود: یکی از اقدام هایی که باید در طول سال در مناسبت 
های گوناگون و بر اساس نیازمندی های مردم انجام شود، آشنایی آن ها با »مبانی 

فرهنگ دینی« است.  
وی بهره گیری از زیرساخت ها و مبلمان خوب شهری در این زمینه را یادآور شد 
و افزود: استفاده از این زیرساخت ها به ویژه در نزدیکی حرم مطهر، یکی از ظرفیت 

های مغفولی است که دستگاه های فرهنگی کم تر به آن پرداخته اند.
وی ادامه داد: از نظر زیست فرهنگی این فضاها، جزو فضاهای نرم شهری است 
و نیز قرابت و در دسترس بودن برای مردم را در اجرای این گونه برنامه های فرهنگی 

فراهم می کند.
مقیمی بر پرداختن برنامه های فرهنگی در سطح شهر با رویکرد »محله محوری« 
و تکیه بر »مساجد« تاکید کرد و گفت: توجه به این مقوله می تواند بسیاری از گره 

های فرهنگی را در سطح استان باز کند.
وی افزود: از نظر مبانی تربیتی نیز پرداختن مستقیم و در میدان در زمینه 
فعالیت های فرهنگی، اثرگذاری بیشتری خواهد داشت؛ از این رو از دستگاه های 

فرهنگی می خواهیم تا برنامه های میدانی و اثرگذار خود را افزایش دهند.
تربیت 10 میلیون حافظ قرآن کریم قابل تحقق است   

حبیب الله عزیزی رییس اتحادیه تشکل های قرآن کریم استان قم نیز با اشاره به 
سخنان رهبر معظم انقلاب اظهار داشت: تربیت 10 میلیون حافظ قرآن کریم قابل 
تحقق است و راهبردهای بسیاری در این زمینه داریم که نیازمند است که رسانه ها 

در این زمینه مطالبه گر باشند.    
فاطمه  حضرت  مقدس  آستان  همچون  نهادهایی  نمایشگاه  این  برپایی  در 
معصومه)س(، مسجد مقدس جمکران، اتحادیه موسسات و تشکل های مردمی 
فرهنگی قرآن و عترت استان، شورای توسعه قرآنی استان، کنگره ملی شهدای 

استان، شهرداری و کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان مشارکت دارند.     

رئیس اداره نگهداری راه های اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای 
استان قم خبرداد: 

اجرای طرح تصویر برداری ازوضعیت 
راه های شریانی استان قم

رئیس اداره نگهداری راه های اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم  
از اجرای  طرح تصویر برداری ازوضعیت راه های شریانی در این استان خبرداد.

و  مشخصات  ثبت  و  جامع  نظارت  منظور  به   : اظهارداشت  شکوری  عباس 
مختصات وضعیت راه ها، طرح برداشت تصویری از محورهای شریانی استان قم 

اجرا شد.
جاده ای  دقیق  مختصات  و  مشخصات  طرح،  این  اجرای  طی  افزود:  وی 

محورهای شریانی استان قم، درقالب برداشت های تصویری اجرا و ثبت شد.
شکوری درخصوص نحوه و نوع بهره برداری ازطرح تصویر برداری از وضعیت 
راه های شریانی اظهار داشت: درقالب این طرح با استقراریکدستگاه دوربین 
عکاسی مجهز به اپلیکیشن ثبت تاریخ و موقعیت مکانی، برروی خودرو، نسبت به 

برداشت تصویری ) عکس( از محورهای جاده ای استان اقدام شد.
وی درادامه تصریح کرد: طی اجرای  این طرح، نسبت به برداشت تصویری و 
ثبت مشخصات و مختصات ۸00 کیلومتر از محورهای شریانی استان قم اقدام 
گردید. شکوری افزود: دراین پروژه مختصات و مشخصات محورهای شریانی 
جاده قدیم قم- تهران، بزرگراه قم- سلفچگان ) رفت وبرگشت(، جاده پردیسان- 
نیزار، پردیسان- ورجان، بزرگراه سلفچگان- دلیجان) رفت و برگشت (، سلفچگان- 
راهجرد ) رفت و برگشت(، قدیم قم- کاشان، محور لنگرود- کهک، جاده باغیک- 

تفرش، محور قدیم سلفچگان- ساوه، برداشت و ثبت شد.

مدیرکل تعاون کار و رفاه اجتماعی استان قم  مطرح کرد:

وجود بیش از ۱۴ هزار شهید در جامعه 
کارگری کشور 

بمناسبت هفته کارگر )پنجم تا یازدهم اردیبهشت( نمایندگان تشکلات کارگری و 
کارفرمایی، تعاونگران، دستگاه های تابعه وزارت تعاون و نمایندگان بسیج کارگری با 
حضور در مزار شهدای مدافع حرم، با آرمان های امام و شهدا تجدید بیعت کردند.

مدیرکل تعاون کار و رفاه اجتماعی استان قم در حاشیه این آیین از وجود بیش از 
14 هزار شهید والا مقام در جامعه کارگری کشور خبر داد و گفت: 7۲ شهید گرانقدر 
انقلاب اسلامی نیز مشخصا از کارگران بخش صنعت قم بوده اند. وزیری راد گفت: 
برنامه های مختلفی از جمله دیدار با مراجع معظم تقلید، سرکشی به کارخانه ها و 

کارگاه ها و... از جمله برنامه های پیش بینی شده در هفته کارگر امسال است.

معاون سازمان جهاد کشاورزی استان قم  تاکید کرد:

لزوم جبران خسارت کشاروزان 
آسیب دیده از سرمازدگی

معاون سازمان جهاد کشاورزی استان قم، بر لزوم جبران خسارت کشاروزان 
آسیب دیده از سرمازدگی تاکید کرد.

محصولات  به  شده  وارد  خسارت های  درباره  معاون  سلامی،  محمدعلی 
کشاورزان استان، اظهارداشت: از چند روز قبل از شروع سال جدید تا اواخر 
تعطیلات نوروز هوا مقداری رو به سرما رفت و این موضوع باعث شد آسیبی به 

محصولات کشاورزی استان وارد شود.
وی با بیان اینکه گیاهانی که زود رس بودند مثل بادام و زردآلو بیشتر خسارت 
دیدند، افزود: در گیاهان زودرس وقتی هوا به زیر صفر درجه می رسد، سرمازدگی 
از  درصد   ۶0 حدود  بروند،  بین  از  گیاهان  این  گل های  که  می شود  باعث 
محصولاتی اعم از زردآلو و بادام در استان قم باعث آسیب دیدگی شد و خسارت 

زیادی را به باغ داران وارد کرد.
در محصولات کشاورزی هم  داد:  ادامه  قم  معاون سازمان جهاد کشاورزی 
میزان آسیب دیدگی بین ۵ الی 10 درصد بود، البته در بحث سرمازدگی باغ ها و 
زمین های کشاورزی اقلیم تاثیر بسیاری در این موضوع دارد، علاوه بر سرمازدگی 

موارد بسیاری مانند آفت زدگی هم در میزان خسارت وارده تاثیر گذار هستند.
سلامی در خصوص اقداماتی که برای جبران خسارت های وارد شده توسط 
سازمان جهاد کشاورزی صورت گرفته، تصریح کرد: خسارت  باغ ها و زمین های 

کشاورزی که بیمه شده بودند بر اساس قرارداد پرداخت شده است.
پیمان عالمی، رئیس سازمان نظام صنفی کشاورزی و منابع طبیعی استان قم 
در رابطه با بحث سرما زدگی باغ ها و زمین های کشاورزی استان قم اظهار کرد: 
متاسفانه شاهد این بودیم که باغ ها و زمین های کشاورزی که در مناطق ارتفاع 
به دلیل کاهش دمای هوا آسیب و خسارت بسیاری  بودند  پایین واقع شده 
دیدند، اما مناطق از نظر میزان آسیب دیدگی یکسان نبودند و آمار مختلفی از این 

خسارت ها به ما گزارش داده شد.
وی ادامه داد: کشاورزان در بحث امرار معاش و بازپرداخت وام هایی که دریافت 
کردند به دلیل اینکه خسارت زیادی به آن ها وارد شد قطعا در این موضوعات با 

مشکلات و چالش های عمیقی رو به رو خواهند شد.
عالمی افزود: ما از دوستانمان در مجموعه جهاد کشاورزی استان تقاضا داریم با 
وزارت جهاد کشاورزی و دولت مکاتبه ای را در این خصوص داشته باشند تا باری از 
رو دوش کشاورزان خسارت دیده برداریم و بخشی از مشکلات ان ها را حل کنیم.

رئیس سازمان نظام صنفی کشاورزان استان قم خاطر نشان کرد: متاسفانه 
پیش بینی در این موضوع در سال قبل صورت نگرفت، البته تکلیف باغ هایی که 
بیمه شده بودند مشخص است و طرف حساب آن ها شرکت های بیمه ای هستند 

که طبق قرارداد موظف اند که خسارات وارد شده را جبران کنند. 
وی در پایان صحبت های خود گفت: از مجموع کشاورزان و باغ داران ما حدود 
۵0 درصد از آن ها بیمه بودند و طبق سنوات گذشته شرکت های بیمه بعد از 
بازرسی توسط کارشناسان مربوطه میزان خسارت را تایید و در مدت معینی مبلغ 

مشخص شده را پرداخت می کنند.
صنعتگر، معاون صندوق بیمه کشاورزی استان قم بیان کرد: در بخش بیمه 
زراعت نفوذ بیشتری نسب به باغ ها دارد؛ بیمه در بحث آسیب دیدگی زمین های 
زراعی بالای ۶۵ درصد از خسارت را جبران می کند، اما در بحث باغ داری موضوع 

به این گونه نیست.
وی افزود: در بخش باغ ها به دلایل مختلفی اعم از مالکیت، پراکندگی و دلایل 
دیگر بیمه بر اساس قراردادی که میان دو طرف امضا شده بعد از طی شدن 

مراحل قانونی میزان خسارت وارد شده را به باغداران پرداخت می کند.
معاون صندوق بیمه کشاورزی در پایان برنامه گفت وگوی ویژه تصریح کرد: 
از سال گذشته باغ ها و زمین های کشاورزی که بیمه بودند و بر اساس اتفاقات 
مختلف آسیبی به آن ها وارد شده تمامی خسارت های مشخص شده را دریافت 

کردند و هیچ بدهکاری صندوق در این موضوع ندارد.
توسط  خسارت  تائید  از  بعد  قانون  طبق  هم  جدید  سال  در  افزود:  وی 
کارشناس های ما خسارت های وارد شده به کشاورزان و باغداران استان پرداخت 

می شود.
 

مدیرصنایع تبدیلی و غذایی سازمان جهاد کشاورزی استان قم مطرح کرد:

شناسایی موانع واحدهای صنعتی 
کشاورزی راکد 

مدیرصنایع تبدیلی و غذایی سازمان جهاد کشاورزی استان قم گفت: تمام توان 
خود را در جهت شناسایی و رفع مشکلات و موانع واحدهای صنعتی کشاورزی 

راکد و نیمه فعال به کار می گیریم . 
حسین طاهری فرد با اشاره به اهمیت رفع موانع تولید گفت: در سال 1400 
با توجه به شرایط اقتصادی موجود در کشور در بحث صنایع تبدیلی و غذایی 
اقدامات خوبی انجام گرفت که از این موارد می توان به کاهش ضایعات محصولات 
کشاورزی، ایجاد اشتغال اعم از فصلی و دائمی، جذب مواد خام محصولات، 

ایجاد توازن نسبی درآمد و تقویت توان اقتصادی مناطق روستایی اشاره کرد.
مدیر صنایع تبدیلی و غذایی سازمان جهاد کشاورزی استان قم، بالا بردن سطح 
دانش و درآمد روستاییان را از اهداف سازمان جهاد کشاورزی دانست و افزود: با 
فراهم سازی فضا و محیط مناسب جهت رشد ابتکارات و خلاقیت ها و شکوفایی 
استعداد روستاییان با ایجاد اشتغال در روستاها از طریق فعال سازی واحدهای 

تولیدی و مشاغل خانگی به عدم مهاجرت آنها به شهر کمک می کنیم.
وی در ادامه به ارائه گزارشی از عملکرد مدیریت صنایع تبدیلی و غذایی در سال 
گذشته پرداخت و از صدور  ۲۵ فقره مجوز تاسیس با سرمایه ثابت ۲9۶3 میلیارد 
ریال خبر داد و گفت: در این مدت ۸۶۸ مورد مشاوره فنی نیز به متقاضیان ارائه 

شده است.
مدیر صنایع تبدیلی و غذایی سازمان جهاد کشاورزی استان قم همچنین با 
اشاره به ایجاد شرایط جذب 1۶۲ هزار تن مواد خام در سال 1400 گفت: در 
سال گذشته 14 فقره پروانه بهره برداری با ظرفیت اشتغال ۲73 نفر نیز صادر شد.
طاهری فرد همچنین از صدور ۸ مورد مجوز توسعه با اشتغال 11۲ نفر و سرمایه 
940 میلیارد ریال در سال گذشته خبر داد و گفت: از این تعداد ۵ مورد با ایجاد 

اشتغال ۶7 نفر و سرمایه ثابت ۲19 میلیارد ریال به بهره برداری رسیده است.
وی با اشاره به سه خصوصیت فساد پذیری،فصلی بودن و تنوع کمی و کیفی 
از محصولات  بودن برخی  به مقطعی  توجه  افزود:با  در محصولات کشاورزی 
کشاورزی بعد از تولید و برداشت، این محصولات را فرآوری می کنیم و با حداقل 

ضایعات جوابگوی نیاز مصرف کنندگان هستیم.
طاهری فرد همچنین با تاکید بر اهمیت مشاغل خانگی در استان گفت: با 
همکاری اداره کار رفاه و تامین اجتماعی و معاونت غذا و دارو نسبت به صدور 
1۶ مجوز مشاغل خانگی اقدام شده است،که با سرمایه گذاری اندک و تسهیلات 

بانکی می توانند به ایجاد مشاغل خانگی بپردازند.
 

رئیس سازمان حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس ارتش خبرداد:

معرفی ۵۶۵ شهید ارتشی قم 
در کنگره ملی شهدا 

رئیس سازمان حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس ارتش، از برگزاری ۵ 
کنگره و معرفی ۵۶۵ شهید ارتشی قم در راستای کنگره ملی شهدای استان خبر 

داد. 
امیر سرتیپ دوم محمد رضا فولادی در نشست مشترک با اعضای ستاد کنگره 
ملی شهدای استان قم معرفی ابعاد گوناگون شخصیتی شهدا را از مهمترین 

وظایف برگزار کنندگان کنگره ملی شهدا بیان کرد.
وی با اشاره به برگزاری ۵ یادواره در راستای کنگره ملی شهدای استان، گفت: 
رده های گوناگون ارتش از اردیبهشت تا مهر به معرفی ۵۶۵ شهیدارتشی استان 

قم می پردازند.

گفت و گو / هدی سادات پاک نهاد

عدم تفاهم ،درگیری های مکرر و طولانی مدت،فقدان گفتگوی مسالمت آمیز و 
فرار از توهین و تحقیر و کشمکش های هر روزه نهایتا بسیاری از زوج ها را به این 
نقطه می رساند که باید از هم جدا شوند.طلاق امری نکوهیده شده است اما شرع 
و دین و اخلاق آن را مطلقا سیاه نمی بیند ،اما برای این مرحله از زندگی نیاز به 
بررسی ها و آمادگی های بسیاری وجود دارد تا زوجین پس از رسیدن به آن حس 
پشیمانی و عذاب وجوان نداشته باشند.ممکن است طلاق زندگی این زوج ها را 
با آسیب های جدی تری همراه کند.اگر هنوز برای ماندن و ساختن زندگی تان 
تردید دارید و به طلاق به عنوان گزینه نهایی فکر می کنید بهتر است به  توصیه 
های دکتر یاسر مدنی مشاور و عضو هیئت علمی دانشگاه تهران عمیقا فکر کنید 

و بعد تصمیم بگیرید.
بسیاری از زوجین به آمادگی برای طلاق فکر نمی کنند

بیشتر کتاب ها و مقالات در مورد طلاق بر اساس این فرض نوشته شده اند که 
وقتی زن و شوهر می گویند می خواهند طلاق بگیرند یعنی آماده طلاق هستند 
اما مشاوران و درمانگران این فرضیه را غلط می دانند و می گویند معمولًا هنگامی که 
زوجین فرآیند طلاق را آغاز می کنند، یکی از آن ها و اغلب، هر دو واقعاً برای طلاق 
آماده نیستند. تصمیم به طلاق مانند تصمیم به انتخاب همسر یکی از حیاتی ترین 
تصمیماتی است که یک نفر می تواند بگیرد چراکه اشتباه در انتخاب این تصمیم 
می تواند برای سال ها یا مادام العمر عواقب داشته باشد؛ بنابراین تصمیم به این امر 

مهم نیازمند توجه بیشتر از سوی زوجین است.
یاسر مدنی دراین باره می گوید: »بسیاری از زوجین به آمادگی برای طلاق و 
عواقب آن فکر نمی کنند و با این فرض اقدام به طلاق می کنند که هر چه زودتر 
بتوانند از یک موقعیت استرس زا و تنش زا خارج شوند. بنابراین، افرادی که در 
ازدواج های پرتنش هستند تمایل دارند تا هرچه سریع تر طلاق را به پایان برسانند تا 
به زندگی خود ادامه دهند اما متأسفانه در بیشتر موارد برعکس این اتفاق می افتد.«

طلاق راحت تر شده، آسیب های آن جدی تر
طلاق به سادگی انتخاب یک وعده غذایی برای شام نیست. تصمیم به طلاق 
مانند تصمیم به ازدواج مهم و سرنوشت ساز است چراکه هر دو یک تغییر شدیدی 
را در زندگی شما ایجاد می کند. در این میان اگر پای بچه وسط باشد، تصمیم 
به طلاق تأثیرات بیشتری را بر شما و همسرتان خواهد داشت. بنابراین، قبل 
از طلاق مهم است به این فکر کنید که چگونه این روند و نتیجه آن می تواند بر 
تک تک اعضای خانواده شما تأثیر بگذارد. این در حالی است که متأسفانه این 
روزها قبح طلاق ریخته شده و زوج های جوان با کوچک ترین مشکلی به فکر طلاق 
می افتند یا همدیگر را تهدید به طلاق می کنند. مدنی با اشاره به معضلات طلاق 
خاطرنشان کرد: »طلاق همچنان یک اتفاق منفی در جامعه تلقی می شود. اگرچه 
قبح طلاق نسبت به قبل ریخته شده و طلاق گرفتن و طلاق دادن آسان تر شده 
اما دردسرها و معضلات طلاق همچنان باقی است. امروزه بسیاری از زوج ها زمانی 
که موقعیت های استرس زا مانند مشکلات مالی، خیانت و... را تجربه می کنند، 
شروع به فکر کردن به طلاق می کنند، درحالی که فکر کردن به طلاق انسان را یک 
گام نزدیک تر به طلاق می کند. درگذشته افراد پستی وبلندی های زندگی را تحمل 
می کردند تا اینکه یک ریش سفید و واسطه ای با پادرمیانی اختلاف و طلاق عاطفی 
بین زوجین را حل وفصل می کرد اما امروزه آستانه تحمل زوجین پایین آمده و با به 
وجود آمدن مشکلات خیلی سریع اقدام به خاتمه دادن به عهد ازدواج می کنند 
درحالی که پیوند زناشویی به صورت سنتی به معنای پایبندی و تحمل تلاطم ها و 

بالا و پایین رفتن های زندگی مشترک بوده است.«
صحبت  احتمال  طلاق  به  کردن  »فکر  دهد:  می  ادامه  خانواده  مشاور  این 
کردن درباره طلاق را افزایش می دهد و صحبت درباره طلاق بین همسران باعث 
حرمت شکنی و دل شکستگی شده و به بافت پیوند زناشویی خدشه وارد خواهد 
کرد. به همین دلیل وقتی افراد دچار مشکلات عمیق می شوند، بهتر است قبل از 
آنکه فکر طلاق در ذهن یکی از طرفین خطور کند، بلافاصله به مشاور ذی صلاح 
و متخصص رجوع کنند تا این فکر تبدیل به صحبت و اقدام قانونی در راستای 

طلاق نشود.«
 آسیب روانی طلاق

طلاق یکی از بزرگ ترین بحران های زندگی است که می تواند بسیار آسیب زا 
باشد. محرک های زیادی برای آسیب های طلاق وجود دارد ازجمله فاصله گرفتن 
خانواده، دوستان یا فرزندان شما بعد از طلاق، پی بردن به خیانت های همسر، 

شوک ناگهانی طلاق توسط همسر، آزار جسمی یا روحی و... .
مدنی با اشاره به آسیب های روحی و روانی طلاق می گوید: »طلاق می تواند 
باعث کاهش اعتمادبه نفس شود. همچنین تأثیر بسیار مخربی برای کودکان دارد، 
به غیراز موارد بسیار نادر که آسیب ماندن در رابطه ممکن است برای بچه ها یا یکی 

از طرفین بیشتر باشد.«

مدنی اشاره می کند: »طبق روایات اسلامی، طلاق یکی از منفورترین حلال های 
خداوند است و تا حد امکان باید از آن اجتناب کرد. افرادی که طلاق را تجربه 
می کنند معمولًا دچار دگرگونی های مختلف روحی و روانی ازجمله تنظیم مجدد 
با شرایط جدید می شوند. طلاق تقریباً مثل حالت سوگ و از دست دادن است 
زیرا یک پیوند اتحادافرین، منحل و ناقص می شود و این نقص عضویت در یک 
پیمان دوطرفه ناگهان یک طرفه می شود و این ازنظر روانی می تواند برای طرفین 
شوک آور باشد. همچنین در چنین وضعیتی، شرایط جدید اقتصادی، سکونت، 
شغل، هویت خانوادگی، دوستان مشترک و... می تواند دستخوش تغییر شود و 

خیلی وقت ها این تغییرات حتی به حالت اول برنمی گردد.«
 بسیاری از زوجین بعد از طلاق پشیمان می شوند

مدنی یکی دیگر از آسیب های روان شناختی طلاق را احساس پشیمانی بعد از 
طلاق عنوان می کند و می گوید : »برخی از تحقیقات نشان داده که اکثر مواقع 
زن و شوهر بعد از طلاق در ماه ها و سال های منتهی به طلاق احساس پشیمانی 
شدید، خود سرزنشگری، احساس گناه و عذاب وجدان می کنند و حضور بچه ها 
می تواند احتمال پشیمانی را افزایش دهد. در بسیاری از موارد، زوجین به خیال 
اینکه بیرون از این رابطه اتفاق بهتری می افتد، اقدام به طلاق می کنند ولی بعد 
از مدتی پشیمان می شوند. مراجعان زیادی به من مراجعه کرده و گفته اند که 
می خواهند بقیه زوجین را نصیحت کنند که  ترمیم و ماندن در رابطه زناشویی 
خیلی کم هزینه تر و لذت بخش تر از طلاق خواهد بود چون زندگی را از نو شروع 

کردن بسیار سخت خواهد بود.«
این تردید ها و عذاب وجدان ها بیماری های روحی متعددی را به زوجین تحمیل 
می کند: »خیلی از افراد بعد از طلاق مدام با خود می گویند ای کاش می شد تا 
من هم زندگی ام را نگه دارم و برگردم. درصدی از این افراد با مشاوره به زندگی خود 
برمی گردند و بیشتر از قبل قدر داشته های خود را می دانند اما در بعضی موارد 
احساس پشیمانی و خود سرزنشگری بعد از طلاق تبدیل به یک بحران روحی 
می شود و در چنین شرایطی لازم است فرد برای کاهش احساس پشیمانی حتماً 

به روانشناس مراجعه کند.«
 قبل از طلاق به پشیمانی بعد از آن فکر کنید

از طلاق ملاک های  : »طبیعتاً قبل  این سؤال می گوید  به  پاسخ  مدنی در 
متعددی باید موردبررسی قرار گیرد؛ ازجمله روابط خانوادگی، تعاملات اجتماعی، 
باورها و اعتقادات دینی و معنوی، انتظارات و توقعات طرفین، نگرش نسبت به 
وظایف زن و مرد در رابطه زناشویی و ازدواج، موضوعات مربوط به فرزند پروری و 
تقسیم وظایف زن و شوهر در منزل و بیرون از منزل؛ بهتر است این موارد توسط 

مشاورین ازدواج موردبررسی قرار بگیرد.«
علاوه بر بررسی این امور، لازم است افراد قبل از طلاق به چند سؤال پاسخ دهند:

آیا هنوز نسبت به شریک زندگی خود احساسی دارید؟
بسیاری از افراد که می گویند می خواهند طلاق بگیرند، همچنان ته دلشان 
نسبت به همسرشان احساس دارند اما به دلیل جنگ ودعوای مداوم در رابطه، 
تصور می کنند صمیمیتی وجود ندارد و باید به این زندگی پایان دهند. بنابراین، 
قبل از طلاق بدون در نظر گرفتن مشکلات پیش رو، به احساس خود نسبت به 
همسرتان توجه کنید؛ اگر هنوز ذره ای به همسرتان علاقه مندید حتماً قبل از 
طلاق روی رابطه خود کارکنید، در غیر این صورت بعد از طلاق احساس پشیمانی 
خواهید کرد و ممکن است پس از طلاق وضعیت خود را بدتر ازآنچه اکنون هستید، 

ببینید.
آیا واقعاً آماده طلاق هستید یا فقط تهدید می کنید؟

زوجین اغلب در مشاجرات زناشویی به دلیل عصبانیت، تصمیم جدی برای تغییر 
واقعی و به دست آوردن قدرت و کنترل بر طرف مقابل، همدیگر را تهدید به طلاق 
می کنند. در چنین مواردی چنانچه این تهدیدها تبدیل به واقعیت شود، می تواند 
احساس پشیمانی شدیدی را به همراه داشته باشد؛ بنابراین قبل از طلاق به این 
فکر کنید که آیا تنها تهدیدکننده هستید یا واقعاً آماده طلاقید و هیچ کاری برای 

بهبود رابطه از دستتان برنمی آید.
 آیا می توانید عواقب ناخوشایند طلاق را تحمل کنید؟

طلاق منجر به احساس اندوه، ناامیدی، تنهایی، شکست و طرد شدن می شود. 
برای آمادگی در برابر فراز و نشیب های طلاق، داشتن یک سیستم حمایتی از 
طرف خانواده و دوستان ضروری است که در صورت نیاز به شما کمک عاطفی و 
عملی کنند. اگر شما کسی هستید که طلاق را انتخاب کرده اید، باید ببینید که آیا 
می تواند عواقب ناخوشایند طلاق را تحمل کنید یا خیر. برای اینکه بدانید آیا برای 

طلاق آماده هستید یا خیر، به موارد زیر توجه کنید:
اگر ترس از مشکلات مالی و تغییر در سبک زندگی تان را دارید، آمادگی طلاق را 
ندارید. اگر نمی توانید ناراحتی و عصبانیت فرزندانتان را بپذیرید، پس برای طلاق 
آماده نیستید. اگر حاضر نیستید ازنظر عاطفی و احساسی همسرتان را رها کنید، 

آمادگی طلاق را ندارید.

در گفت و گو با دکتر مدنی مشاور و عضو هیئت علمی دانشگاه تهران  مطرح شد؛

اینمواردبهشمامیگویدازطلاقپشیمانمیشوید
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سخنگوی کمیسیون اقتصادی:

۵ میلیون جامانده تا پایان امسال
 سهام عدالت می گیرند

سخنگوی کمیسیون اقتصادی گفت: در مرحله اول پوشش جاماندگان سهام 
عدالت اولویت با تحت پوششان کمیته امداد، بهزیستی و رزمندگان است که دولت 

باید در فاز اول تا پایان سال این اقشار را صاحب سهام کند.
غلامرضا مرحبا درباره تصمیمات دولت و مجلس برای جاماندگان سهام عدالت 
اظهار داشت: طبق احکام قانون بودجه سال 1401 باید جاماندگان سهام عدالت 
پوشش داده شوند و دولت موظف و مکلف به اعطای سهام به جاماندگان تا پایان 

سال جاری است.
وی با اشاره به اولویت بندی پوشش سهمیه جاماندگان سهام عدالت ادامه داد: 
در مرحله اول اولویت با تحت پوششان کمیته امداد، بهزیستی و رزمندگان است و 

دولت باید در فاز اول این اقشار را صاحب سهام عدالت کند.   
سخنگوی کمیسیون اقتصادی با بیان اینکه ۵ میلیون نفر در اولویت دریافت 
سهام عدالت هستند، گفت: امسال به آنهایی که در اولویت قرار دارند، سهام 
عدالت تعلق می گیرد و ثبت نام این افراد باید تا پایان سال جاری انجام شود.         

مرحبا افزود:  مجلس شورای اسلامی طرحی برای پوشش جاماندگان سهام 
عدالت در مرحله آماده سازی نهایی داشت اما همزمان بحث این موضوع در لایحه 
بودجه 1401 مطرح شد، از این رو طرح مجلس درباره تعیین تکلیف جاماندگان 
سهام عدالت متوقف ماند تا به صورت همکاری با دولت این موضوع مورد رسیدگی 
قرار بگیرد و باید تا پایان امسال بخشی از جامانده ها از سهام عدالت را پوشش 
دهد. وی گفت: البته تا به امروز آیین نامه و شیوه نامه مورد نیاز از سوی دولت 
نوشته نشده است. و هرچه سریع تر دولت نسبت به تدوین آیین نامه اقدام کند و 
اگر مجلس این روزها دغدغه جاماندگان سهام عدالت را دارد به این دلیل است که 

دولت به انجام اقدامات تعریف شده سرعت ببخشد.     
سخنگوی کمیسیون اقتصادی درباره با اشاره به منابع تامین سهام عدالت اظهار 
داشت: طبق قانون دولت موظف و مکلف است از محل دارایی هایی که مشمول 
اصل 44 قانونی اساسی هستند، برای جاماندگان سهام عدالت تامین کند و باید 
دید دولت تا پایان امسال چه سهامی را برای پوشش جاماندگان تعیین می کند. به 

هر حال تا پایان امسال جاماندگان باید مشمول سهام عدالت شده باشند. 

سخنگوی گمرک خبرداد:
صادرات ۹۱۵ میلیون دلاری پسته به ۷۵ کشور

سخنگوی گمرک گفت: 13۵ هزار و 3۲۲ تن انواع پسته، به ارزش 914 میلیون 
و 4۲7 هزار و ۸۲۶ دلار، در سال 1400 به 7۵کشور صادر شد.

مجموع  از  داشت:  اظهار  گمرک  سخنگوی  لطیفی،  اله  روح  سید   
صادرات13۵هزار و 3۲۲ تنی  پسته در سال قبل، 11۵هزار و ۵۵7تن آن، "پسته 
تازه با پوست" بود که ارزش آن ۶9۶میلیون و 43هزار و 1۲4دلار به  ثبت رسیده 
است. وی افزود : پنج کشور اول خرید پسته های صادراتی با پوست به ترتیب چین 
با خرید 199میلیون دلار، هند با ۸۵میلیون دلار، روسیه با ۵3میلیون دلار، عراق با 

۵0میلیون دلار و قرقیزستان با 4۵میلیون دلار بودند.
سخنگوی گمرک در خصوص صادرات پسته های بدون پوست گفت : صادرات 
انواع "پسته بدون پوست" نیز  بیش از 19هزار و 33۶تن و به ارزش ۲1۵میلیون 
با خرید ۵0میلیون دلار، هند  آلمان  بود که کشورهای   و ۲۲دلار  و ۸79هزار 
44میلیون دلار ،امارات ۲9میلیون دلار ،عراق ۲۵ میلیون دلار و ترکیه 13میلیون، 

پنج مقصد صادرات این نوع پسته ایرانی بودند.
وی  در خصوص میزان صادرات سایر پسته ها توضیح داد: 4۲9تن سایر  پسته 

ها به ارزش دو میلیون و ۵0۵هزار و ۶۸0 دلار نیز در این مدت صادر شد.
لطیفی در پایان گفت: به دلیل خشکسالی و آسیب به محصول پسته، کاهش 
تولید  این محصول در سال گذشته و ورود پسته سایر کشورها به بازارهای جهانی، 
1399کاهش  سال  به  1400نسبت  سال  در  پسته  انواع  صادرات  متاسفانه 

33درصدی را در وزن و ارزش  به همراه داشته است.

مدیرکل هماهنگی آرد و نان شرکت بازرگانی دولتی ایران:

سامانه مشترک مانع خروج آرد ازشبکه 
توزیع می شود

ایران گفت: دسترسی  بازرگانی دولتی  نان شرکت  و  آرد  مدیرکل هماهنگی 
سامانه ی "یکپارچه مدیریت آرد" به زودی به ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز، برای 

نظارت بر تولید و توزیع آرد فراهم خواهد شد.
محمدحسن جلالی با اشاره به اینکه دو سامانه در این شرکت بر فرآیند کالاهای 
اساسی در کشور نظارت می کنند، افزود: سامانه ی "یکپارچه مدیریت آرد"،   خرید 
آرد توسط نانوایان، فروش آن توسط کارخانجات و حمل و نقل آرد را در کشور، ثبت 

و رصد می کند.
وی با اشاره به این که برای اجرای کامل این سامانه و اتصال آن به سامانه ی 
نظارتی ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز، دستورالعمل هایی مورد نیاز است که 
در دست تهیه و تدوین هستند، اظهار کرد: با دریافت نظرات ستاد مذکور و با 
نهایی شدن آیین نامه، این سامانه قادر خواهد بود تا تمامی فرآیندهای آرد کشور 
را به منظور برخورد با تخلفات احتمالی کنترل کند. مدیرکل هماهنگی آرد و نان 
شرکت بازرگانی دولتی ایران همچنین از وجود سامانه ی کنترل دیگری در این 
شرکت خبر داد و خاطرنشان کرد: سامانه ی سیفا نیز فرآیند خرید و فروش گندم 
و سایر کالاهای اساسی در مراحل خرید، ذخیره سازی، انبارداری و خروج این 
کالاها از انبارها را به طور کامل رصد می کند. گفتنی است، با اتصال سامانه های یاد 
شده، تمامی مراحل تولید، توزیع و حمل آرد با این سامانه، کنترل و از خروج آرد از 

شبکه ی توزیع و قاچاق آرد جلوگیری خواهد شد.

 وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی:

افزایش دستمزد کارگران تاثیری 
بر تعدیل نیرو ندارد

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: در فروردین امسال تقاضا برای بیمه 
بیکاری 3۸ درصد کمتر از پارسال بود و این یعنی افزایش حقوق تاثیری بر تعدیل 

نیرو نداشته است.
حجت الله عبدالملکی در همایش روز جهانی کار و کارگر افزود: به خاطر افزایش 
دستمزد ما تعدیل نیروی کار نخواهیم داشت و براساس نظریه افزایش انگیزه 
نیروی کار با افزایش دستمزد، بهره وری نیروی کار بیشتر می شود و در نتیجه 

کارفرما تمایل بیشتری برای حفظ آن نیرو خواهد داشت.
وی با بیان اینکه قدرت خرید جامعه کارگری در سال 1401 افزایش می یابد، 
گفت: افزایش حقوق کارگران باعث تورم نمی شود، زیرا مارپیچ دست مزد_تورم در 
ایران رد شده و اثبات نشده که در اقتصاد ایران افزایش دستمزد باعث افزایش تورم 
شود. وزیر کار عنوان کرد: عوامل اصلی تورم در اقتصاد ایران مشخص است که 
شامل رشد نقدینگی، نوسانات بازار ارز، تورم وارداتی ناشی از افزایش قیمت های 
جهانی و بی انضباطی در داخل و خارج دولت هستند که این ها ارتباطی به 

افزایش حقوق کارگر ندارد.

بهبود  به  نمی تواند  سرمایه گذاری  و  اقتصادی  رشد  گفت:  اقتصاددان  یک 
معیشت کارگران کمک کند، چراکه می توان رشد اقتصادی داشت ولی نه اشتغال 
ایجاد شود و نه کاهش فقر اتفاق بیفتد، بنابراین در شرایط فعلی برای کمک به 

قشر کارگر باید به رشد فقرزدا و اشتغال زا توجه شود.
معیشت کارگران کشور در یک دهه گذشته تحت تاثیر فشارهای تورمی و رشد 
فزاینده قیمت ها، آسیب جدی دیده است. فشارهای تورمی که از یکسو ناشی از 
سیاستگذاری و ریل گذاریی های داخلی بوده و از سوی دیگر به دلیل تحریم های 
خارجی تقویت شده است، اما دلیل این فشار تورمی هر چه باشد، قشر کارگر 
بوده است.  آن  قربانی  اجتماعی  از آسیب پذیرترین گروه های  یکی  به عنوان 
سیدمرتضی افقه )اقتصاددان( معتقد است؛ اگر دولت در کنار افزایش دستمزد 
کارگران اقدام تکمیلی نکند، این کمک به طبقه کارگر پایدار نخواهد بود. چون 
منجر به افزایش بیکاری می شود. اگر دولت درآمد داشته باشد که فعلا ندارد، باید 
به تولیدکنندگان کوچک و متوسط یکسری امتیازات اعطا کند تا هزینه های نیروی 

کار در بنگاه های کوچک و متوسط پایین بیاید.
گذشته  دهه های  حتی  و  سال ها  طی  که  شرایطی  در  شما  اعتقاد  به 
مطالبات کارگران انباشت شده است، امروز اصلی ترین دغدغه و مطالبه 

کارگران از دولت و تصمیم سازان چیست؟
در وهله اول فقر بسیار گسترده شده و طبیعی است یکی از گروه های اصلی فقیر 
همین طبقه کارگر است که درآمدشان فاصله زیادی با حداقل معشیت معمول 
پیدا کرده است. این مطالبه ای است که هرساله از طرف کارگران مطرح شده 
است. همچنین نرخ تورم سرعتی بسیار بالاتر از افزایش نرخ دستمزد کارگران 
و درآمدهای جانبی که کارفرما موظف به پرداخت آن می شود، پیدا کرده است، 
بنابراین مطالبه اصلی کارگران یک زندگی خوب و معمولی است که از طریق آن 
بتوانند دغدغه های زندگی شان را رفع کنند. این دغدغه ها سال ست که وجود دارد 
اما بی تدبیری های حاکم بر مدیریت اقتصادی و اجتماعی به گونه ای بوده است 
که سال به سال شکاف و فاصله بین طبقه کارگر و طبقات دیگر بیشتر شده است.
این  ایجاد  در  سهمی  چه  گذشته  سالیان  در  دولت ها  سیاستگذاری 
وضعیت دارد؟ چرا سیاست ها و برنامه هایی که تاکنون در دستور کار قرار 

گرفته، کمک چندانی به معیشت و بهبود زندگی کارگران نکرده است؟
 آنچه برای طبقه کارگر و طبقات کم درآمد به جز افزایش تولید ملی ضروری 
است، نحوه و سیستم توزیع است. ما سال هایی داشتیم که رشد اقتصادی بالا 
بوده اما چون مکانیزم های حاکم بر تولید به گونه ای بوده است که ماحصل آن در 
اختیار گروه اندکی قرار گرفته، به نفع کارگران تمام نشده است. اگر سیاستگذار 
نیاز  می خواهد مشکلات طبقات کم درآمد به خصوص کارگران را حل کند، 
به تدابیر ویژه دارد. متاسفانه بخشی از اقتصاددان ها بر سرمایه گذاری و رشد 
اقتصادی تاکید می کنند اما در حال حاضر باید بر رشد فقرزدا و رشد اشتغال زا 
تاکید شود. می توان رشد اقتصادی داشت ولی نه اشتغال ایجاد شود و نه کاهش 
فقر اتفاق بیفتد و نه حتی توزیع درآمد به شکل مطلوب حاصل شود. بنابراین 
به جز اینکه در نظام ارزشی ما معیشت مردم اهمیت ندارد، اشکال دیگر در 
سیاستگذاری دولت ها است که بر رشد اشتغال زا و فقرزدا تمرکز نشده است. 
چراکه تنها رشدی که عواید و منافع آن بین اکثر مردم توزیع شود می تواند کشور 
را از وضعیت فعلی و طبقه کارگر را از این شرایط نجات دهد. در غیر این صورت 
تاکید صرف بر رشد هیچ کمکی به طبقه کارگر نمی کند. ضمن اینکه ما با مشکل 
تحریم ها هم مواجه هستیم و کاهش شدید درآمد ملی باعث شده است طبقه کم 

درآمد از جمله کارگران آسیب بیشتری ببیند.
در شرایطی که میانگین رشد اقتصادی در دهه ۹۰ تقریبا صفر بوده است 
و میزان استهلاک سرمایه گذاری از تشکیل سرمایه ثابت بیشتر بوده، 
به نظر می رسد همان طور که اشاره کردید، فعلا نمی توان از منظر رشد 

اقتصادی به معیشت کارگران کمک کرد. آیا در این شرایط دولت باید به 
سمت سیاست ها و کمک های معیشتی مثل پرداخت یارانه به طبقه کارگر 

حرکت کند؟
در شرایط فعلی گریزی از سیاست های یارانه ای مثل کوپن، سهمیه بندی یا 
کمک های مستقیم برای گروه های ضعیف نیست. البته مخاطب این سیاست ها 
باید کسانی باشند که در جامعه قادر به کار نیستند. این ها جزو اصول یک اقتصاد 
رفاهی در جوامع مختلف است. اما اگر واقعا می خواهیم به کارگران کمک کنیم، 
باید به دنبال سیاست های اشتغال زا برویم، آن هم شغل هایی که درآمدشان برای 
رفع نیازهای حداقلی به اندازه کافی باشد. بنابراین یارانه به طور معمول فقط باید 
به افراد فاقد توان کار تعلق بگیرد و برای بقیه باید شغل ایجاد شود تا از طریق 
درآمدهای خودشان زندگی عزتمندانه ای داشته باشند و دست شان در مقابل 
دولت دراز نباشد. اما در شرایط فعلی که اشتغال زایی از سوی دولت )حتی اگر 
دولت توانش را داشته باشد( طول می کشد و عده ای زیادی هستند که توان کار 
دارند اما به دلیل بی تدبیری های گذشته بیکار شدند، طبیعی است که دولت 
مجبور است از سیاست های کوپنی استفاده کند، ولی این سیاست ها باید کوتاه 
مدت باشد و به جای آن در بلندمدت باید فرصت شغلی ایجاد شود تا افراد و 

کارگران عزتمندانه زندگی کنند.
یکی از سیاست هایی که دولت در اواخر سال گذشته آن را تصویب کرد، 
دستمزد  افزایش  این  چقدر  بود.  کارگران  دستمزد  درصدی  افزایش ۵۷ 

می تواند معیشت کارگران را بهبود ببخشد؟
ممکن است در کوتاه مدت افزایش دستمزد کارگران کمک کننده باشد، ولی 
به این وضعیت توهم پولی هم می گویند. یعنی درآمد اضافه می شود ولی تورم 
هم به همان اندازه اضافه می شود و عملا قدرت خرید تغییر چندانی نمی کند. 

این تصمیم اگرچه در کوتاه مدت می تواند به نفع طبقه کارگری که شاغل است 
باشد اما تبعات منفی هم دارد، اگر در کنار این نوع سیاست ها افزایش تولید ملی 
و توزیع درآمد از طریق ایجاد اشتغال نباشد، زیان آن بیشتر از منافع اش خواهد 
بود. درکنار آن بسیاری از بنگاه های کوچک و متوسط که تکنیک شان کاربری 
است و اشغال بالایی دارند، توان پرداخت این میزان دستمزد را ندارند و بنابراین یا 
کارگران شان را اخراج می کنند که این روند به افزایش بیکاری کمک می کند و یا 

تعطیل می شوند که باز هم بیکاری زیادی به همراه می آورد.
دولت چگونه می تواند از آثار منفی سیاست افزایش دستمزدها جلوگیری 

کند؟
اگر دولت در کنار این افزایش دستمزد اقدام تکمیلی نکند، این کمک به طبقه 
کارگر پایدار نخواهد بود و نتیجه مثبتی هم نخواهد داشت، چون منجر به افزایش 
بیکاری می شود. اگر دولت درآمد داشته باشد که فعلا ندارد، باید به تولیدکنندگان 
کوچک و متوسط یکسری امتیازات اعطا کند، مثل همان قانون برنامه چهارم که 
حق بیمه را ۲0 درصد معاف می کرد. باید چنین اقداماتی در دستور کار قرار گیرد 
تا هزینه نیروی کار این دست بنگاه های کوچک و متوسط که وابسته به نیروی 

کارشان هستند کم شود.
تشکل  یک  از  برخورداری  کارگران  اصلی  مطالبات  و  مسائل  از  یکی 
حاکمیت  به  را  آن ها  دغدغه های  که  است  مطالبه گر  و  واحد  منسجم، 
منتقل کند. امروز چقدر جای خالی چنین تشکلی برای کارگران احساس 

می شود؟
به صورت کلی در ادبیات توسعه در کنار دولت و بخش خصوصی نهادهای 
داوطلب یا ثمن ها، اتحادیه ها و سندیکاها جزو ارکان حاکمیت ها هستند. در ایران 
به لحاظ محدودیت هایی که وجود دارد، این تشکل ها مشکلاتی دارند، ولی بسیار 
ضروری است که به خصوص طبقاتی که از سیاست ها آسیب دیده اند نمایندگانی 
داشته باشند که صدای آن ها باشند. چون طبقه کارگر آنقدر مشغول تامین 
معیشت اش است که بعضا فرصت اینکه صدای خودش را به گوش تصمیم گیران 
برساند، ندارد. این اتحادیه ها و سندیکاها هستند که به نمایندگی طبقه کارگری 
که زیر مشکلات معیشتی له شده، می توانند در دولت چانه زنی کنند و مسائل 

کارگران را در جامعه مطرح کنند تا تبدیل به مطالبه شود.
و  واگذاریی ها  از  بسیاری  که  بودیم  شاهد  اخیر  سال های  در 
خصوصی سازی ها به ضرر کارگران تمام شده و بخش زیادی از کارگان یا 
بیکاری شدند و یا ماه ها مطالبات شان به تعویق افتاد. حتی کار به جایی 
رسید که طرفداران آزادسازی هم خواستار توقف خصوصی سازی شدند. به 
نظر شما رویکرد دولت سیزدهم در مورد این واگذاری ها باید چگونه باشد؟

اغلب واحدهایی که واگذار می شوند بخش خصوصی در آن ها به دنبال سود 
این واحدهای در بخش صنعت و خدمات  از  حداکثری خود است. بسیاری 
از منظر بخش خصوصی تعداد زیادی نیروی کار دارند. این ها دنبال کاهش 
هزینه های شان هستند. بنابراین خیلی طبقه کارگر تجربه خوبی از خصوصی 
سازی ها ندارند. چون به محض اینکه این بنگاه ها دست بخش خصوصی بیفتد 
یا نیروهای شان را تعدیل می کنند یا حقوق های شان را کاهش می دهند. بنابراین 
از منظر نیروهای کار این واگذاری ها یک تداعی منفی دارد. وقتی که دولت ها 
نا کارمد باشند، خصوصی سازی هم کارآمد نخواهد بود. خیلی از این بخش 
خصوصی ها لزوما هدف شان تولید نیست و بعضا قصد دارند از رانت هایی که ناشی 
از خصوصی سازی وجود دارد مثل ارزش زمین یا ارزش ماشین آلات استفاده 
کنند تا اینکه بخواهند کار تولیدی انجام دهند. من موافق خصوصی سازی به 
شکل فعلی نیستم، دولت اول باید خودش را اصلاح کند تا شرایط بهبود پیدا کند 
تا اگر کارگری از واحد بخش خصوصی اخراج شد، زمینه اشتغال در بخش های 

دیگر برایش فراهم شود.

مرتضی افقه اقتصاددان:

چارهایجزدرپیشگرفتنسیاستِیارانهاینیست

آگهی مزایده اتومبیل
آگهی مزایده یک دستگاه خودوری سایپا-SE131-مدل 139۶به شماره شهربانی 3۸3 د 37 ایران 1۶ مربوط به پرونده 

کلاسه 140004030011000097/1
بموجب پرونده اجرایی کلاسه) 140004030011000097/1با شماره بایگانی140000100(، له:خانم سمیرا اسفندانی 
با وکالت سمیه قهرمان وعلیه:رحیم شکاری،سند ازدواج:شماره سند:79۶۸،تاریخ سند:1399/0۶/۲۶،دفترخانه صادر 
کننده:دفترخانه ازدواج شماره3 قم یک دستگاه خودوری سایپا-SE131-مدل 139۶به شماره شهربانی 3۸3 د 37 ایران 
1۶با مشخصات ذیل واقع در قم-پارکینگ اسلامی متعلق به آقای رحیم شکاری بازداشت گردیده و از طریق مزایده به فروش 

می رسد. 
مشخصات فنی خودرو براساس گزارش کارشناس رسمی دادگستری:

 13۵91۸۶۲3M:10۲۸490شماره موتورH411100NAS:مدل 139۶ شماره شاسی-SE131-خودوری-سایپا
گزارش کارشناس:

اتاق سالم بدون تصادف-فقط فرورفتگی جزئی روی درب جلو سمت چپ دارد-شیشه ها و چراغها سالم بودند-تودوزی 
درحد مدل ودارای ضبط وباند سالم می باشد.

موتور درحال حاضر سالم و آماده به کار است.
باتوجه به مدت طولانی توقیف وسیله درپارکینگ باطری د شارژ شده است.

وضعیت لاستیک عقب وجلو 70 درصد می باشد.
خودرو فوق دارای بیمه نامه شخص ثالث تا تاریخ 1401/04/۲۶ است.

کارشناس رسمی دادگستری خودروی مذکور را به مبلغ1/۲۵0/000/000ریال )یک میلیارد ودویست و پنجاه میلیون ریال 
معادل یکصدو بیست و پنج میلیون تومان( ارزیابی نموده است.

مزایده خودروی مذکور از ساعت 9 صبح الی 1۲ ظهر روز یکشنبه 1401/0۲/۲۵در خیابان ساحلی)لواسانی(نبش کوچه 
7-طبقه فوقانی اداره ثبت اسناد و املاک بخش یک قم- اداره اجرای اسناد رسمی قم انجام می شود.

مزایده خودرو مذکور از مبلغ پایه مبلغ1/۲۵0/000/000ریال )یک میلیارد ودویست و پنجاه میلیون ریال معادل یکصدو 
بیست و پنج میلیون تومان(  شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی فروخته خواهد شد. شرکت در مزایده منوط به پرداخت ده 

درصد از مبلغ کارشناسی به حساب سپرده ثبت به شماره شبا IR 9۸010000407۶013۲07۸9۵۶93 با شناسه واریز 
9۶۵10۸۵7۶10000000۲1713۲3۵1۲00۶ می باشد و حضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده الزامی 
است و برنده مزایده مکلف است مابه التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت ۵ روز از تاریخ برگزاری مزایده به حساب صندوق 
ثبت به شماره حساب شبای مذکور تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت مقرر، مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز 
نکند، مبلغ مذکور قابل استرداد نمی باشد و به حساب خزانه واریز خواهد شد.ودر این صورت عملیات فروش از درجه اعتبار 
ساقط و مزایده تجدید می گردد.در ضمن بدهی های خودرو اعم از مالیات و عوارض شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم از 
اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده خواهد بود. در صورت توافق بر واریز غیرنقدی با بستانکار 
و نسبت به مازاد با بدهکار براساس توافق کتبی اقدام خواهد شد. حقوق دولتی وحق مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد. 

)م الف 1۵۲04(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم
مهدی روز خوش
تاریخ انتشار الکترونیک آگهی مزایده: ۱4۰۱/۰۲/۰۷

------------------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

آقای رمضان شعبانی با ارائه یک برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته که سند مالکیت بشماره مسلسل 1030۶0 
مربوط به پلاک ۶۲ فرعی از۵۶ اصلی واقع در پستکان که ذیل ثبت ۸۵۲ صفحه۲13 دفتر جلد ۸ صادر وتسلیم شده بعلت 
جابجایی مفقود گردیده وتقاضای صدور سند مالکیت المثنی را نموده است.لذا به استناد تبصره یک اصلاحی ماده 1۲0 آئین 
نامه قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله 
باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت 10 روز کتباً به این اداره اعلام وارسال و رسید اخذ نمایند 
تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور اسناد مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام 

خواهد شد.)م الف 1۵۲01(
محمدرضا خدایاری-رییس ثبت شهرستان جعفر آباد
تاریخ انتشار:۱4۰۱/۰۲/۰۷

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های 
تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند:

1- رأی اصلاحی شماره 1401۶033000۲001090 مربوط به پرونده کلاسه 139911443000۲00۲913 مربوط به 
تقاضای حسینیه حضرت ابوالفضل العباس سایانی های مقیم قم درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده به مساحت 3۵۵/۶0مترمربع پلاک شماره فرعی از۲307/1۶ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 
مالکیت حسینیه حضرت ابوالفضل العباس سایانی های مقیم قم طی سند قطعی ثبت دفاتر الکترونیکی بمقدار 11۵/10 
مترمربع با تولیت محمد سلطانی ومالکیت محمد سالمی بمقدار 1۲0/۲۵ مترمربع ونبی یعقوبی بمقدار 1۲0/۲۵مترمربع 

طی سند قطعی صفحه 4۲1 دفتر ۵۲1)م الف1۲7۵۶(

مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد 
با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 1۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی 
داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و 
رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم 
و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به 

دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان و جهان صنعت(
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

در گفت وگو با دبیر انجمن برنج ایران تشریح شد؛

چرا برنج گران می شود؟
برنج  کشت  سطح  بیشترین  گفت:  ایران  برنج  انجمن  دبیر 
زیر سد سپیدرود گیلان انجام می شود بنا به آمار اعلام شده در 
سال جاری 7۵ درصد از ظرفیت این سد پر شده است و این 
سخن به این معناست که اراضی زیر سد مشکل کم آبی ندارند. 
جمیل علیزاده شایق ، با بیان اینکه تولید برنج با سایر محصولات 
برنج  برداشت  و  کاشت  زمان  گفت:  است،  متفاوت  کشاورزی 
محدود است و در حد فاصل فروردین و مرداد امکان پذیر است 
با  از این رو نمی توان قبل از فروردین اقدام به کاشت کرد. وی 
افزود: هزینه  برنج،  بودن فصل کشت  تبعات محدود  به  اشاره 
تولید از فروردین آغاز و تا زمانی که شالی ها در مرداد و شهریور به 
کارخانه های شالی کوبی ارسال می شوند ادامه دارد؛ این هزینه ها 
به اضافه سود عرفی تعیین کننده قیمت برنج هستند. علیزاده 
شایق قیمت عرضه برنج داخلی در شهریور سال گذشته را کیلویی 
3۵ هزار تومان دانست و افزود: دلیلی برای افزایش نرخ برنج از این 
تاریخ به بعد وجود نداشت چراکه دیگر هزینه تولید و جابه جایی 
وجود نداشت اما چرا از مهر به بعد شاهد افزایش ماهیانه نرخ برنج 

داخلی بودیم؟ این فعال اقتصادی ادامه داد: واردکنندگان برنج 
بر این باورند عدم مجوز واردات برنج خارجی از سوی دولت باعث 
شد که قیمت برنج داخلی افزایش پیدا کند باید بگویم که تا پیش 
از سال 1400 تقریبا حدود یک میلیون تن برنج وارد کشور می شد 
این در حالی بود که نیاز ما با توجه به میزان تولید داخلی حدود 
700 تا ۸00 تن بود. به گفته وی؛ در سال 1400 گمرک اعلام کرد 
حدود یک میلیون و 700 هزار تن برنج وارد شده است و با اعلام 
این آمار این دلیل که افزایش نرخ برنج داخلی به دلیل کاهش 
واردات برنج خارجی اتفاق افتاد رد شد. دبیر انجمن برنج ایران با 
بیان اینکه برخی احتکار برنج از سوی دلال ها را عامل گرانی برنج 
دانستند، افزود: این دلیل عامه و مردم پسند است و امکان اثبات 
اینکه احتکار شده یا نشده دشوار است. اما بنا به نظر محققان 
و کارشناسان نمی توان برنج را در مدت زمان طولانی نگهداری 
ندارند  استاندارد  انبارهای  احتکارکنندگان  آنجایی که  از  و  کرد 
پس احتمال فاسد شدن آن زیاد است. این فعال اقتصادی نبود 
نظارت بر عرضه برنج را دلیل تنش های قیمتی بازار برنج داخلی 

دانست و افزود: سازمان های نظارتی خود را به خواب زده اند از 
این رو نمی توان بر عملکرد آنها خرده گرفت. علاوه بر این افزایش 
قیمت برنج داخلی ناشی از تورم حاکم بر کشور است، به نظر من 
دلیل و مقصر اصلی افزایش نرخ ها دولت است و از آنجایی که 
کاری برای کنترل آن نمی تواند انجام بدهد دیگران را مقصر جلوه 
می دهد. البته از سوی دیگر برخی اظهارنظرهای غیرکارشناسی 
درباره افزایش نرخ برنج باعث شده است قیمت های بالای برنج 
برای مردم جا بیفتد. وی با اشاره به برخی سیاه  نمایی ها از سوی 
بخش خصوصی و دولت، افزود: بیشترین سطح کشت برنج زیر 
سد سپیدرود گیلان انجام می شود؛ بنا به آمار اعلام شده در سال 
جاری 7۵ درصد از ظرفیت این سد پر شده است و این سخن به 
این معناست که اراضی زیر سد مشکل کم آبی ندارند. همچنین 
رودخانه های مازندران پر از آب هستند و آب برای تامین اراضی زیر 
کشت برنج وجود دارد.  علیزاده شایق با اشاره به ایجاد بانک نشا 
برای کشاورزان، خاطر نشان کرد: نشا سالم در اختیار کشاورزان 
قرار داده می شود علاوه بر این نشا کاری و وجین کردن به صورت 

مکانیزه انجام می شود از این رو پرتی و علف هرز کمتر شده است 
از سوی دیگر برداشت با کمباین انجام می شود و کارخانه های 
به  کردند  اصلاح  را  خود  دستگاه های  از  بسیاری  شالی کوبی 
همین دلایل امیدواریم که میزان کشت در سال جاری کمتر از 
سال گذشته نباشد. وی با اشاره به اشتباه وزیر کشاورزی در اعلام 
آمار تولید برنج در سال گذشته، گفت: وزیر کسری تولید برنج 
در 1400 را حدود ۲00 هزار تن دانست اما مبنای این کسری 
نسبت به سال 99 بود در این سال میزان تولید برنج استثنایی بود 
دراین سال ۲ میلیون و 4۵0 هزار تن برنج تولید کردیم. این فعال 
اقتصادی در پاسخ به این پرسش که آیا کشت قراردادی وزارت 
کشاورزی می تواند بازار برنج داخلی را کنترل کند؟ افزود: کشت 
قراردادی برای انجمن برنج مبهم است و از این رو کشاورزان نیز 
نسبت به این طرح آگاهی چندانی ندارند. زمانی سازمان ترویج 
کشاورزی وجود داشت که اطلاعات کافی را در اختیار کشاورزان 
قرار می داد، اما در  حال حاضر این سازمان وجود ندارد این وظیفه 

آنهاست که مزایا و معایب این طرح را به کشاورزان بگوید.

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی



چهار شنبه-7 اردیبهشت ماه 1401-    سال بیست  وپنجم -   شماره 65489
ورزشی

روز نوزدهم اردیبهشت ماه برگزار می شود ؛
همایشبرترینهایورزشقمدرسال١۴٠٠

نوزدهم  روز  که  در همایشی  در سال ١4٠٠  قم  ورزش  برترین های   
اردیبهشت ماه برگزار می شود معرفی خواهند شد. 

 این مراسم به همت  اصحاب رسانه و جمعی از خبرنگاران استان قم 
برگزار خواهد شد و هدف آن ایجاد  شور و نشاط در بین جامعه ورزش 
است.   مراسم  امسال در دو گزینه بهترین هیات ورزشی و بهترین ورزشکار 
در سال 1400 توسط کارشناسان، خبرنگاران ورزشی و پیشکسوتان انجام 
خواهد شد و برترین  هیئت و ورزشکار ۵ امتیاز و گزینه های بعدی به ترتیب 
٣و یک امتیاز کسب خواهند کرد و بعد از جمع بندی امتیازها، هیئت ها و 

ورزشکاران برتر سال گذشته معرفی خواهند شد.
 نظرسنجی به صورت الکترونیکی انجام می شود و در این نظرسنجی 
ستاد برگزاری بجای معرفی گزینه ها اقدام به معرفی شاخصه های انتخاب 
برترین ها کرده تا کارشناسان و خبرنگاران با دست باز در این نظرسنجی 
به انتخاب گزینه مورد نظر خود بپردازند. در همایش انتخاب برترین های 
ورزش قم در سال ١4٠٠ نهاد های مختلفی چون اداره کل ورزش و 
جوانان استان ، شهرداری ؛هلال احمر استان قم، و همچنین رسانه های 

مختلف مشارکت خواهند کرد.
تجلیل از خانواده شهدای ورزشکار توسط بسیج ورزشکاران استان قم 
و برگزاری یادبود فوت شدگان جامعه ورزش بدلیل بیماری کرونا  از دیگر 

برنامه های جانبی این همایش خواهد بود.
از پیشکسوتان، خبرنگاران، ورزشکاران و کارشناسان ورزشی می خواهیم 

تا با شرکت در نظر سنجی ما را در برگزاری همایش یاری کنند. 
سایت نظر سنجی:

https://vzv.ir/varzesh
در اینجا برخی نتایج نظرسنجی به صورت روزانه منتشر می شود:

نام و نام خانوادگی:
ابوالقاسم پایدار 

سمت:رئیس کمیته بازرسی هیئت کاراته 
هیئت اول: کاراته 

دلیل انتخاب:اجرای منظم مسابقات، استعداد 
یابی، کسب مقام های برتر

هیئت دوم: کشتی 
دلیل انتخاب:کسب عناوین قهرمانی و کسب سهمیه 

هیئت سوم:.... 
دلیل انتخاب:.... 

ورزشکار اول:علیرضا نجاتی کشتی گیر 
دلیل انتخاب:کسب سهمیه المپیک و مدال جهانی کشتی فرنگی 

ورزشکار دوم:محمود نعمتی کاراته کا
دلیل انتخاب:کسب سه عنوان قهرمانی کشور و انتخابی تیم ملی و 

راهیابی به آن
ورزشکار سوم:مجید طالبی هندبالیست

دلیل انتخاب:راهیابی به اردوی تیم ملی هندبال

نام و نام خانوادگی :
 زهرا احمدی نیا

سمت:نایب رییس هیئت هندبال و سر مربی 
باشگاه هدف پویان جوان قم

هیئت اول:هندبال
ورزشکار اول:

الناز قاسمی هندبالیست
 دلیل انتخاب : بهترین بازیکن در سری مسابقات جهانی اسپانیا۲0۲1

ورزشکار دوم: فاطمه خلیلی هندبالیست 
دلیل انتخاب : بازیکن منتخب بعنوان بهترین بازیکن در سری مسابقات 

جهانی اسپانیا۲0۲1
ورزشکار سوم: زهرا احمدی نیا

دلیل انتخاب: دارنده مدال نقره در سری مسابقات قهرمانی جوانان 
دختر آسیا،قزاقستان۲0۲۲

نام و نام خانوادگی:
اسمعیل زند

سمت:رئیس هیئت ورزش های همگانی 
هیئت اول: ورزش های همگانی 

دلیل انتخاب:فعالیت گسترده در سطح استان 
هیئت دوم:کشتی  

دلیل انتخاب:قهرمانان متعدد
هیئت سوم: والیبال 

دلیل انتخاب:توسعه مناسب والیبال 
ورزشکار اول:علیرضانجاتی کشتی گیر 

دلیل انتخاب:حضور در المپیک 
ورزشکار دوم:نعمتی کاراته کا

دلیل انتخاب:شانس حضور مقتدرانه در تیم ملی کاراته
ورزشکار سوم:علی اصغر حسن زاده فوتسالیست 

دلیل انتخاب:کاپیتان تیم ملی فوتسال
 

نام و نام خانوادگی:
سعیده السادات خلیلی 

سمت:مربی والیبال 
هیئت اول: والیبال 

دلیل انتخاب:مقام های کسب شده
هیئت دوم: هندبال 

دلیل انتخاب:اعزام سه بازیکن به رقابت  های جهانی
هیئت سوم:کشتی 

دلیل انتخاب:سرمربی گری آقای علیزاده مربی قمی در تیم ملی 
ورزشکار اول:ستایش رضایی والیبالیست

دلیل انتخاب:بازیکن عالی نونهال و انتخاب در تیم ملی 
ورزشکار دوم:فاطمه عقیلی والیبالیست 

دلیل انتخاب:بازیکن عالی و کسب مقام دوم کشور 
ورزشکار سوم:آرام طالب پور 

دلیل انتخاب:پاسور عالی والیبال، مقام دوم کشور
 

نام و نام خانوادگی:
 محمد عباس زاده 

سمت:رئیس هیئت بوکس 
هیئت اول:  بوکس

دلیل انتخاب: فعالیت در دوران کرونا

تکریم رسول منعم و معارفه ابراهیم سانی خانی به  عنوان سرپرست اداره کل ورزش 
و جوانان  استان قم  با حضور معاون امور حقوقی , مجلس و استانهای وزارت ورزش 
و جوانان و معاون استاندارقم و روسای هئیت های ورزشی و ورزشکاران  درسالن 

اجتماعات فرهنگ سرای  جوان قم برگزارشد.
براساس این گزارش ،در این مراسم که باحضور برخی ورزشکاران و روئسای هیئات 
ورزشی قم برگزار شد، از زحمات سه ساله رسول منعم قدردانی و ابراهیم سانی خانی با 

حکم وزیر ورزش و جوانان بعنوان سرپرست جدید این اداره کل معرفی شد.
 معاون امور حقوقی، مجلس و استان های وزارت ورزش و جوانان  دراین مراسم 
گفت: در حوزه ورزش و جوانان چهار هزار و ۲00 طرح نیمه تمام از طرح های بزرگ تا 
زمین چمن مینی فوتبال وجود دارد، که به لحاظ ریالی با بودجه ای که تخصیص پیدا 

می کند، ۵۶ سال زمان نیاز است تا این طرح ها جمع شود.
بنیامین شکوه افزود: ما در استان های مختلف مجموعه مدیریت استان را تشویق و 
ترغیب می کنیم، که موضوع مسئولیت اجتماعی صنایع و معادن را به صورت جدی 
پیگیری کنند. وی در ادامه با بیان اینکه به لحاظ حوزه های فنی و عمرانی واقعا 
دست وزارت ورزش و جوانان خالی است گفت: عددی که در بودجه برای پیشرفت و 
پیشبرد طرح های نیمه کاره ترتیب داده می شود، به آن اندازه ای نیست که بتوانیم به 
این زودی ها کار را جمع کنیم و تحویل بدهیم. شکوه فر وجود چهارهزار و ۲00 طرح 
نیمه تمام از طرح های بزرگ تا در حد زمین  چمنی مینی فوتبال را مورد توجه قرار داد 
و بیان داشت: به لحاظ ریالی با بودجه ای که تخصیص پیدا می کند، ۵۶ سال برای 

تکمیل این طرح ها نیاز است. با این وضعیت طبیعی است که اتفاق نخواهد افتاد.
این مقام وزارت ورزش یادآور شد: در بسیاری از روستاها، شهرستان ها و استان ها 

بر حسب علاقمندی به حوزه ورزش، مسئولان در دوره های مختلف اماکنی را کلنگ 
زنی کردند، و به عنوان نمونه الان در یکی از استان ها پروژه ای داریم که ۲7 سال از 
زمان شروع آن می گذرد، این برای ما دغدغه است روز و شب را گذاشتیم تا طرح ها را 

در دولت سیزدهم به سرانجام برسانیم.
تلاش جدی برای گسترش فعالیت های ورزشی و جذب جوانان 

وی گفت: طرح های نیمه تمام را اولویت بندی کردیم، و در سال جاری اولویت ما 
این است که طرح های بالای ۸0 درصد را تمام کنیم، البته با این مبالغ امکان پذیر 
نیست،اگر صنایع و معادن از باب مسئولیت های اجتماعی به کمک نیایند، اوضاع و 

شرایط همین است و معجزه ای هم رخ نخواهد داد.
وی تاکید کرد: استاندار و معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی آن به ورزش و جوانان 
کمک کنند، تا بحث مسئولیت اجتماعی در قالب یک صندوق در استان راه اندازی 
شود. شکوه فر اضافه کرد: این یک تکلیف قانونی است، ظرفیت ها و مجوزهایی 
به صنایع و معادن دولتی داده شده، که بخشی از منابع خود را در حوزه ورزش 
و جوانان هزینه کنند. معاون وزیر ورزش در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره 
به اختلاف مدیریتی و مالکیتی موجود بین اداره کل ورزش و جوانان و استانداری 
قم راجع به  فرهنگسرای جوان، این موضوع را یک دغدغه دانست و خطاب به 
مقام های استانداری گفت: کمک کنید تا بتوانیم این نقل و انتقال مالکیتی رخ دهد، 
فرهنگسرای جوان، پایگاه نیروهای جوان انقلابی خواهد بود، و این ظرفیت سازی 

اتفاق می افتاد کمااینکه تاکنون نیز با یک ظرفیت خیلی خوبی جلو رفته است.
 وی ابراز امیدواری کرد: مدیر جدید ورزش و جوانان قم با روحیه جهادی و اقدامات 
مبتکرانه بتواند قدم های موثری در زمینه گسترش فعالیت های ورزشی و جذب 

جوانان بردارد.
نظارت ها برمجموعه های ورزشی باید تقویت شود

به  اشاره  با  مراسم   دراین  نیز  قم  استانداری  اجتماعی  امنیتی  معاون سیاسی 
شهرستان های کهک و جعفریه این استان گفت: چارت اداری این ۲ شهرستان باید 

ابلاغ شود، که اداره ورزش و جوانان در آنها شکل بگیرد.
احمد حاجی زاده ، طی سخنانی توجه به موضوع نظارت بر مجوعه های زیر نظر 
ورزش و جوانان را ضروری دانست و اظهار داشت: ما گزارش های خوبی نداریم، 

نظارت ها باید تقویت شود.
وی یادآور شد: در استان دو شهرستان داریم که دارای فرماندار است، و اداره های 
مختلف از جمله ورزش و جوانان باید در آنها استقرار یابد از این روابلاغ چارت اداری و 

سازمانی این ۲ شهرستان هر چه زودتر صورت گیرد.
استان  این  در  ورزشی  بزرگ  پیشکسوتان  وجود  به  اشاره  با  قم  استاندار  معاون 
خاطرنشان کرد: کارهای مربوط به ورزش باید به صورت کارشناسی دنبال، و از حضور 

پیشکسوتان در رشته های تخصصی نیز به نحو احسن استفاده شود.
در حوزه جوانان در استان با مشکل مواجه هستیم 

حاجی زاده در ادامه با بیان اینکه در حوزه جوانان هم در استان با مشکل مواجه 
هستیم گفت: در حوزه جوانان استعدادهای خیلی زیادی داریم، سازمان ملی جوانان 
که به تربیت بدنی داده شده، همه دستگاه ها باید با قوت و به کارگیری ظرفیت ها و 
بسیج امکانات استانی برای جوانان نقش ایفا کنند، چرا که اداره کل ورزش و جوانان 

به تنهایی نمی تواند مشکلات را حل کند.
قمی ها در تمام عرصه های ورزشی حضوری تاثیرگذار داشته اند

مدیرکل جدید ورزش و جوانان استان قم نیز در این جلسه وجود حوزه علمیه، علما 
و مراجع دینی را نشان دهنده اهمیت شهر قم دانست و گفت: ورزشکاران و جوانان 
قمی با این ظرفیت و پشتوانه مذهبی توانستند در کنار مربیان متدین، مومن و انقلابی 
در سطح ملی و جهانی بدرخشند که جای قدردانی دارد و این نشان از ظرفیت بالای 
مربیان و مدیران ورزشی است. ابراهیم سانی خانی با بیان اینکه تلاش های نسل 
گذشته، سهم زیادی در جایگاه فعلی قم در میان ورزشکاران و جوانان فرهنگ دوست 
کشور دارد گفت:  قم خاستگاه انقلاب و مذهبی ترین شهر کشور است، این استان با 
ظرفیت دانشگاه های طراز بالای خود، تعداد قابل توجهی تحصیل کرده و متخصص 
ورزشی را در سطح مختلف به جامعه ورزشی کشور تقدیم کرده و باید علمی تر و 
پرشتاب تر به سوی سکوهای افتخار حرکت کنند. مدیرکل ورزش و جوانان قم ابراز 
امیدواری کرد: مقدمه های این حرکت علمی به صورت دانش بنیان و کارآفرینی، با 
حضور سازمان های مردم نهاد قوی، جهت شناسایی و جذب استعدادها در بین 
جوانان قمی در راستای فرامین رهبری انجام پذیرد. سانی خانی با تاکید بر اینکه 
قم به عنوان ام القرای جهان اسلام باید ورزشکاران، مربیان، محیط ها و فضاهای هم 
طراز اسلامی نیز داشته باشد گفت:خوشبختانه قمی ها در تمام عرصه های ورزشی 
حضوری تاثیرگذار داشته و دارند که با تلاش هایی که انجام شده، این تاثیرها فزاینده تر 
از قبل خواهد بود. در این آیین از رسول منعم که از اسفندماه سال 97 در منصب 
مدیرکل ورزش و جوانان قم قرار داشت، تکریم، و ابراهیم سانی خانی با حکم حمید 
سجادی وزیر ورزش و جوانان به عنوان مدیرکل جدید ورزش و جوانان استان معرفی 

شد.
سانی خانی دارنده مدرک کارشناسی ارشد حقوق عمومی از پردیس فارابی دانشگاه 
تهران است، و پیشکسوتی کشتی قم با بیش از 30 سال کسب مدال های مختلف در 
این رشته، و عضویت در هیات رئیسه ووشوی استان و داشتن کمربند قهوه ای در رشته 

کیک بوکسینگ نیز از جمله سوابقش به شمار می آید.

با حضور معاون وزیر ورزش و جوانان؛

سرپرستادارهکلورزشوجواناناستانقممعارفهشد

فینال رقابتهای فوتبال زیر ۱۷ سال ایران؛

پیام قم دراندیشه قهرمانی 
در ورزشگاه یادگار امام)ره(

ایمان / رضا ملکی
بعد از 1۲ سال شیرجه های قمی تیم پیام قم درصدد قهرمانی در مسابقات زیر 

17 سال ایران وصعود به لیگ برتر فوتبال ایران هستند.
استادیوم فولاد شهر اصفهان وتیم با امکانات ذوب آهن اصفهان پذیرای قدوم 

پاک جوانان برومند قمی دربازی رفت بود.
یک بازی درگیرانه وعالی از جانب دوتیم وبازی خوب بچه های پیام باعث گردید 

تا ذوبیها حریف خود را سختکوش وشجاع در مستطیل سبز ببیند.
دو اشتباه ناشیانه از مردان خط دفاعی پیام باعث شد تا تور دروازه  آنها دوبار فرو 
ریزد وتلاش مهاجمان ارزنده این تیم تنها توانست یک گل را جبران کند که همین 
یک گل درخانه حریف امید برای پیروزی دربازی شب پنج شنبه در ورزشگاه 
یادگار امام )ره(را افزایش داد. ساعت ۸ شب پنج شنبه شب هشتم اردیبهشت 
ماه  استادیوم یادگار امام)ره( بعد از مدتها درانتظار پیروزی مردان جوان شهرش 
درمصاف با جوانان دیار زاینده رود میباشد.  پیروزی یک بر صفر قمیها جشن 
صعود را برای این تیم به همراه خواهد داشت. پس برای اعتبار فوتبال شهرمان 
وحمایت از نوگلان فوتبالی قم به استادیوم یادگار امام )ره( رفته وبا تشویق این 
عزیزان ویاری از آنان این تیم را در راه صعود همراهی نمائیم.به تلاش کادر فنی 
وزحمتکش این تیم که با مدیریت آگاهانه ابراهیم خودکار مرد خستگی ناپذیر 
فوتبال قم به این مرحله رسیده تحسین گفته وامید داریم که درپایان این بازی 

سرود فتح از استادیوم یادگار امام)ره( شنیده گردد.

حسن روشن: 
استقلال با این اختلاف امتیازباید قهرمان شود

پیشکسوت باشگاه استقلال گفت: اگر در ایران باشگاه ها و تیم هایی مانند 
و  خوب  ارتباط  هم  هواداران شان  و  شده  متحد  باهم  پرسپولیس  و  استقلال 
دوستانه ای داشته باشند، می توانند سازمان لیگ را برای گرفتن مطالبات خود 
به زانو در آورند. حسن روشن  درباره حواشی اخیر تیم استقلال در جام حذفی 
اظهار داشت: اشتباهات داوری در تمام بازی ها همیشه وجود داشته، اما اکنون 
تبدیل به تنها بهانه تیم ها برای توجیه باخت شده است. اگر موضوعی بود که 
فقط یکبار اتفاق می افتاد، قابل قبول بود اما می دانیم که در هر بازی داوران 
اشتباهاتی انجام می دهند پس باید با این وضعیت کنار آمد و در همه بازی ها 
آمادگی برای اشتباهات داوری را داشت تا دیگر نتایج تحت تاثیر این خطاها قرار 
نگیرد. البته من اشتباه داوران را آنجایی می بینم که اشباه اول خود را با اشتباهی 
دیگر می پوشانند. این موضوع هم مهم است که این اعتراض های مداوم افراد به 
داور، در نتیجه بازی تاثیر مخرب می گذارد. وی درباره  درگیری فرهاد مجیدی و 
علی خسروی نیز گفت: به مسائل شخصی کاری ندارم زیرا درگیری تنها بین ۲ 
نفر است ولی نباید حرمت ها را فراموش کرد زیرا این کارهای بچگانه مشکل را 
بزرگ تر می کند. نمی گویم صدور بیانیه و شکایت و دعوا خلاف شرع است ولی 
وجهه زیبایی ندارد و هیچ جای دنیا شاهد اینچنین برخوردهایی نیستیم. همه 
باید اخلاق را محور اصلی کارشان قرار دهند. داوری که اشتباه می کند باید به 
سرعت اشتباه خود را بپذیرد و اصلاح کند. همیشه تیم های بازنده به داوری و روند 
بازی اعتراض می کنند؛ مربیان نیز باید این این روند را اصلاح کنند و اشتباهات 
خود را برای توجیه به گردن داوری و عوامل دیگر نیاندازند. بازیکنان با هر سوت 
داور نباید شروع به درگیری و اعتراض هایی کنند که هیچ نتیجه ای به جز تخریب 

اعصاب تیم و هواداران ندارد.
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کارشناس مسائل بین الملل با بیان اینکه براساس تعهدات برجامی، آمریکا باید افراد، 
شرکت ها و نهادهای ایرانی را از لیست تحریم ها خارج کند، گفت: بدون اینها مذاکرات 
به انتها نخواهد رسید و آمریکا نمی تواند تا ابد با برجسته نمایی سپاه پشت این مسئله 

پنهان شود.
سید مصطفی خوش چشم در گفت وگو با ایرنا، با اشاره به عدم تصمیم گیری واشنگتن 
و مطرح کردن شروط جدید توسط آمریکا، گفت: مسائل باقیمانده بیش از یک مورد بوده 
و بخش عمده ای از آنچه که باعث اختلاف بین دو طرف است، هنوز حل نشده است که 
جزو خطوط قرمز ایران محسوب می شود به طور مثال، باقی ماندن تحریم ها بر روی افراد، 
شرکت ها و نهادهای لیست قرمز است که انتفاع اقتصادی ایران را به شدت تحت تأثیر 

قرار داده و محدود می کند.
برجامی  تعهدات  که  آنچه  براساس  کرد:  اضافه  بین الملل  مسائل  کارشناس  این 

آمریکاست، آمریکا باید این افراد، شرکت ها و نهادها را از لیست تحریم ها خارج کند.
 FTO وی با بیان اینکه یکی از مواد باقیمانده، ماندن نام لیست سپاه پاسداران از لیست
است، ادامه داد: در حال حاضر آمریکا سعی می کند با برجسته کردن مسئله سپاه، 
اقدامات خود را پشت آن پنهان کند و به موارد دیگر نمی پردازد که اتفاقا بحث های زیادی 

در مورد موارد باقی مانده وجود دارد که آن ها هم باید حل شوند.
هم  که  بودند  پذیرفته  مذاکرات  اواسط  در  آمریکایی ها  کرد:  تصریح  خوش چشم 
تحریم های لیست قرمز را بردارند و هم نام سپاه را از لیست FTO خارج کنند اما زیر قول 
خود زدند. این یکی از تاکتیک های شناخته شده آمریکا است که ابتدا در باغ سبز نشان 
می دهد و تعهداتی را بیان میکند که به عهده خواهد گرفت، اما هنگام نهایی کردن کار 

دبه می کند و آن سر باز می زند.
این کارشناس مسائل بین الملل با بیان اینکه طبیعی است که قرار دادن نام سپاه در 
لیست سپاه، بخشی از فشار حداکثری بوده که در زمان آقای ترامپ و بعد از خروج از 
برجام صورت گرفت، اظهار کرد: شرط اصلی جمهوری اسلامی ایران این است که 
کمپین فشار حداکثری باید به طور کامل تمام شود که یک مورد آن مسئله سپاه و یک 
مورد اصلی تر آن برداشتن تحریم های افراد، شرکت ها و نهادهای لیست قرمز است که 

آمریکا همچنان از آن ها سر باز می زند.
وی در ادامه تصریح کرد: حتی اگر مسئله سپاه حل شود، تا زمانی که آن افراد، نهادها 
و شرکت ها در لیست قرمز هستند، مذاکرات به انتها نخواهد رسید و آمریکا نمی تواند تا 
ابد با برجسته نمایی سپاه پشت این مسئله پنهان شود و سعی کند موارد دیگر نادیده 

گرفته شود.
خوس چشم تأکید کرد: این موارد آنچنان مهم است که انتفاع اقتصادی ایران به آن ها 
وابسته است و باید همه افراد، نهادها و شرکت ها به طور کامل از لیست قرمز خارج شوند.
این کارشناس مسائل بین الملل با بیام اینکه آمریکایی ها در حقیقت سعی می کنند که 
به جمهوری اسلامی ایران فشار وارد کنند تا با امتیاز کمتری به توافق برسد، گفت: اما نه 

به لحاظ مختصات داخلی و نه به لحاظ شرایط جهانی در وضعیتی نیستیم که زمان به 
نفع آمریکا باشد. زمان به نفع ایران است و برخورد فعالانه و کنشگرانه ایران با این قضیه در 

جنگ اراده ها، می تواند نتیجه را به سود جمهوری اسلامی ایران رقم بزند.
وی اضافه کرد: در این راستا نیاز است که ایران چه در محیط داخلی و استفاده از 
اهرم های فشار در زمینه هسته ای، منطقه ای و موشکی و همینطور در زمینه مهاجرین 
از این اهرم ها استفاده کند چراکه  یک برخورد کنشگرانه تری داشته باشد و بیشتر 
پتانسیل بسیار بیشتری وجود دارد که هنوز مورد استفاده جمهور اسلامی ایران قرار 

نگرفته است.
وی یادآور شد: در خنثی سازی تحریم ها اقدامات زیادی باقی مانده که جمهوری 
اسلامی ایران می تواند از آن ها استفاده کند تا وضعیت اقتصادی را به مراتب در تجارت 

خارجی بهتر کند.
خوش چشم با اشاره به شرایط جهانی و جنگ اوکراین، اظهار کرد: از سوی دیگر 
وضعیت به سمت افزایش قیمت انرژی و کاهش صادرات انرژی روسیه به بازارهای غرب 
است، قطعا وضعیت به نفع جمهوری اسلامی ایران است و غرب توان بالا بردن فشار بر 

روی صادرات انرژی ایران را ندارد و وضعیت روز به روز برای آنها وخیم تر می شود.
این کارشناس مسائل بین الملل با بیان اینکه جنگ اوکراین باعث کوچ شرکت های 
غربی از روسیه شده است، بیان داشت: این یک پتانسیل بسیار عالی برای جایگزینی 

آن ها توسط شرکتهای صادراتی، تولیدی و کشاورزی ایران است.
وی یادآور شد: در تقابل بین شرق و غرب که به وضوح در جنگ اوکراین دیده می شود، 
غرب دچار فرسایش شده و وضعیت قیمت ها برای مصرف کنندگان بالا رفته است و 

نارضایتی ها از جمله اعتراض کامیون داران در اسپانیا و آلمان دیده می شود.
خوش چشم در پایان با بیان اینکه کم کم با طولانی شدن جنگ اوکراین، وضعیت غرب 
رو به افول هرچه بیشتر می رود و دچار اصطکاک قدرت می شود، خاطرنشان کرد: به 
همین دلیل ایران در موقعیت منحصر به فردی قرار دارد و پتانسیل بسیاری برای این که 
ایران بتواند با افزایش استفاده از اهرام های قدرت، فشار مضاعفی را به غرب وارد کند 

وجود دارد تا غرب و آمریکا را مجبور به پذیرش شروط مورد نظر ایران کند.

کارشناس مسائل بین الملل :

بدون لغو همه تحریم ها مذاکرات پایان نمی یابد

علی نصری تحلیل گر روابط بین الملل :

دلایل سیاسی و انتخاباتی زیادی باعث اتلاف وقت در مذاکرات شد 
دلایل  از  یکی  گفت:  بین الملل  روابط  تحلیل گر  یک 
طولانی شدن مذاکرات وین به این خطای محاسباتی یا 
تصور اشتباه از طرف ما برمی گردد که اگر صبر پیشه کنیم 
و منتظر بنشینیم، چه بسا - بعضاً به دلیل تحولات صحنه 
برابر طرف مقابل  ما در مذاکرات در  بین المللی - دست 
قوی تر خواهد شد و امتیازات بیشتری از او خواهیم گرفت. 

با  این سوال که مذاکرات وین  به  پاسخ  علی نصری در 
توقفی طولانی مواجه شده و درحالی که وزارت امور خارجه 
اعلام می کند پیام ها از طریق هماهنگ کننده اتحادیه اروپا 
در حال آمد و شد است اما به اعتقاد بسیاری از کارشناسان 
پیشنهادات  شدن  علنی  و  مذاکرات  شدن  طولانی  این 
فضا را برای لابی های مخالف مهیا کرده و توافق را سخت 
کرده است، آیا احیای برجام با بن بست مواجه شده است 
و ظرفیت این توقف تا چه زمانی خواهد بود، گفت: دلایل 
سیاسی و انتخاباتی زیادی باعث اتلاف وقت در مذاکرات 
کنترل  از  هم  بعضی  و  بود  ایران  کنترل  در  بعضی  شد. 
ما خارج بود. در این میان، یکی از  دلایل طولانی شدن 
مذاکرات به این خطای محاسباتی یا تصور اشتباه از طرف 
ما برمی گردد که اگر صبر پیشه کنیم و منتظر بنشینیم، چه 
بسا - بعضاً به دلیل تحولات صحنه بین المللی - دست ما در 
مذاکرات در برابر طرف مقابل قوی تر خواهد شد و امتیازات 

بیشتری از او خواهیم گرفت.
وی ادامه داد: این در حالیست که نه نقش  موثری در مسیر 
و روند این تحولات داریم و نه نتیجه نهایی آنها به آن صورت 
که تصور می کنیم برایمان قابل پیش بینی است؛ به قول 
فرانسیس فوکویاما »قوه تخیل تاریخ از ما بیشتر است«. هنر 

یک سیاست خارجی کارآمد این است که در زمان حال عمل 
کند و بر اساس شرایط موجود بهترین تصمیم ها را بگیرد و 
فرصت ها را دریابد. نه کسی قادر است زمان مشخصی را 
برای پایان عمر برجام معین کند و نه مدعی شود که در آینده 
به توافق بهتری دست خواهیم یافت . برجام بهترین توافق 
ممکن در زمان خودش بود و بعید می دانم دولت جدید، با 
صبر پیشه کردن و امید بستن به تحولات بین المللی و به 
اصطلاح »نقد را به نسیه دادن« به توافق بهتری دست یابد.

این تحلیل گر سیاست خارجی در پاسخ به این سوال که 
نخستین جرقه برای وقفه در مذاکرات در پی عامل خارجی 
یا همان درخواست مسکو زده شد، تاثیر روسیه و بحران 
اوکراین در شرایط امروز تا چه میزان است، گفت: روسیه به 

همان میزان در موقعیت بین المللی ما نقش خواهد داشت 
که ما به او اجازه بدهیم. منافع ملی و استقلال سیاسی 
ما ایجاب می کند که نه بکوشیم تا با اهرم های قدرتی که 
روسیه می خواهد احیانا در قضیه اوکراین ایجاد کند بر سر 
میز مذاکره برویم و نه با طناب غربی ها وارد چاه تحریم های 
روسیه بشویم. وی افزود: ماموریت دستگاه دیپلماتیک ما 
 ،)crushing( »رفع هر چه سریع تر تحریم های »خردکننده
»فلج کننده« )crippling( و »وحشیانه« )brutal( علیه مردم 
کشورمان است، و آنچه که میان روسیه و اوکراین یا روسیه 
غرب رخ می دهد قاعدتاً نباید هیچ اختلالی در این ماموریت 
و هدف مهم ایجاد کند، مگر اینکه خودمان با محاسبات 

غلط زمینه این اختلال را ایجاد کنیم.

به  توجه  با  که  این سوال  به  پاسخ  در  نصری همچنین 
موضوع  و  بایدن  دولت  بر  جمهوری خواهان  فشارهای 
برجام  احیای  موضوع  آیا  کنگره،  میان دوره ای  انتخابات 
است،  شده  خارج  آمریکا  خارجی  سیاست  اولویت  از 
گفت:  گمان نمی کنم که دولت آمریکا نه در زمان تصدی 
مذاکرات  به  بازگشت  دموکرات ها،  نه  و  جمهوری خواهان 
با ایران را یک »اولویت« سیاست خارجی خود تلقی کند. 
این آمریکا نیست که کمر اقتصادش زیر سیاست »فشار 
دهم  یک  به  ملی اش  پول  ارزش  شده،  خم  حداکثری« 
غیرقابل  شهروندانش  زندگی  هزینه های  یافته،  کاهش 
تحمل شده با بحران های متعدد اجتماعی مواجه شده. 
آنها عجله ای برای رفع تحریم های ایران ندارند و نگرانی شان 
از برنامه صلح آمیز هسته ای ایران هم چنان نیست که برای 

رسیدن به یک توافق لحظه شماری کنند.
وی ادامه داد: اگر در زمان دولت ترامپ سیاست خارجی 
آمریکا چنین تمرکزی روی ایران وجود داشت، عمدتاً به 
دلیل سرمایه گذاری های هنگفت و لابی گری های بی وقفه 
هست  هم  دلیل  همین  به  و  بود    ایران  منطقه ای  رقبای 
غرب،  با  پایدار  و  محکم  توافق  یک  به  رسیدن  امروز  که 
مستلزم تعدیل روابط و کاهش تنش های منطقه ای ایران 
با کشورهای همسایه - به ویژه عریبستان سعودی - است. 
قطعاً تنها و بهترین موقعیت برای رسیدن به چنین توافقاتی 
همین زمان »حال« است و هیچ تضمینی نیست که تحولات 
منطقه ای، فرامنطقه ای یا حتی در سیاست داخلی امریکا 
دیپلمات های  برای  را  شرایط  غربی،  کشورهای  سایر  و 

کشورمان به مراتب دشوارتر نکند.  

سخنگوی وزارت امور خارجه :

کاهش تنش میان ایران و عربستان، 
کشورهای منطقه را هم منتفع می کند 

سخنگوی وزارت امور خارجه گفت: ایران و عربستان دو کشور مهم در منطقه 
خلیج فارس و دارای اثرات فراتر از محیط پیرامونی خودشان هستند. طبیعی 
است که روابط مناسب میان تهران و ریاض ضمن اینکه دو کشور را منتفع می کند، 
ملت های منطقه کشورهای دوست میان ما وسعودی هم از این موضوع متنفع 

می شوند. 
سعید خطیب زاده در پاسخ به این سوال که در روزهای اخیر شاهد انتشار فیلمی 
از برخورد فیزیکی تعدادی از شهروندان بیروت با وزیر انرژی لبنان در واکنش به 
معضل برق و خاموشی شب ها هستیم و این در حالی است که جمهوری اسلامی 
ایران پیشنهاد تاسیس نیروگاه در این کشور را به دولت این کشور ارائه کرده اما 
تاکنون پاسخی دریافت نکرده است، آیا این پیشنهاد همچنان برای رفع مشکلات 
مردم لبنان روی میز است، گفت: تحولات داخلی لبنان برای جمهوری اسلامی 
ایران از ابعاد مختلف حائز اهمیت است. ما به طور مستمر با دوستانمان در دولت 
لبنان در تماس هستیم. پیشنهاد جمهوری اسلامی ایران مجددا توسط آقای 

امیرعبداللهیان تکرار شده و همچنان روی میز و معتبر است.
وی ادامه داد: ما آمادگی داریم که بخش خصوصی ایران وارد لبنان شود و به 
تامین برق مردم و کشور لبنان کمک کند و هم دولت و بخش دولتی ما این آمادگی 
را دارند که بصورت ملی وارد عمل شوند و این مشکل را برای همیشه در داخل 
لبنان رفع کنند. البته دوستان ما در لبنان ضمن اینکه از این پیشنهاد استقبال 
کرده و ابراز علاقه نشان می دهند، تاکنون اقدام عملی در این رابطه صورت نداده 

و تصمیم را منوط به تصمیم ملی می دانند.
خطیب زاده افزود: ما به مسائل داخلی لبنان  ورود نمی کنیم اما راه حل مشکل 
برق و الکتریسیه خیلی پیچیده نیست و به یک تصمیم عادی ولی در سطح ملی 
نیاز دارد که اراده ای ایجاد شود که ما بتوانیم این مشکل مردم لبنان را رفع کنیم. 
مردم لبنان ثروتمندتر از این هستند که نیازمند اعانه های روزانه یا بعضا توسط 
برخی کشورها باشند و می توانند روی پای خودشان بایستند و ما هم آمادگی داریم 

که در کنار مردم با غرور این کشور به حل این مشکل کمک کنیم.
سخنگوی وزارت امور خارجه همچنین در پاسخ به این سوال که ارزیابی مثبت 
از دور پنجم گفت وگوهای ایران و عربستان این امیدواری را به وجود آورده که ثبات 
بیشتری در کشورهای حوزه تماس تهران و ریاض ایجاد شود، آیا در خصوص این 
مساله نیز توافقی میان دو هیات صورت گرفته است، گفت: اینکه گفت وگوهای 
ایران و عربستان سعودی به کاهش تنش ها در منطقه کمک می کند، طبیعتا 
درست است. ایران و عربستان دو کشور مهم در منطقه خلیج فارس و دارای 
اثرات فراتر از محیط پیرامونی خودشان هستند. طبیعی است که روابط مناسب 
میان تهران و ریاض ضمن اینکه دو کشور را منتفع می کند، ملت های منطقه و 

کشورهای دوست میان ما و سعودی هم از این موضوع متنفع می شوند.
وی افزود: با این حال یک اصل در سیاست خارجی جمهوری اسلامی ایران 
وارد  دوجانبه مان  روابط  در  را  ثالثی  کشور  هیچ  که  است  این  آن  و  دارد  وجود 
نمی کنیم. روابط ما با لبنان هم مستقل از هر فاکتور سومی پیگیری شده و تصور ما 
این است که دولت لبنان و ملت لبنان این شایستگی را دارند که فارغ از فاکتورهای 

ثانوی امروز و آینده بهتری داشته باشند.
خطیب زاده در پاسخ به این سوال که با توجه به اینکه گفته شده بود یکی از 
گره های مذاکرات ایران و عربستان مطرح شدن مساله یمن از سوی ریاض بوده، 
آیا امروز این عقلانیت در هیات دیپلماتیک سعودی ایجاد شده است که تنها به 
طرح مسائل دوجانبه بپردازند، گفت: تائید نمی کنم که گره گفت وگوهای ایران و 
عربستان سعودی طرح مساله یمن بوده است. با این حال یمن یکی از موضوعات 
مهم امروز منطقه ما است و طبیعی است که تهران و ریاض در رابطه با موضوعات 
منطقه ای با یکدیگر صحبت کنند اما اینکه گفت وگوهای دوجانبه منوط به یک 
موضوع سومی شود از روز اول توسط جمهوری اسلامی ایران با مخالفت روبرو 
شده بود  بعید هم می دانم هیات سعودی چنین نظری را داشته باشند. مسائل 
مهم و متنوعی میان دو کشور وجود دارد که شایسته بررسی در گفت وگوهای 

دوجانبه است.

داریوش قنبری:

حذف معاون اقتصادی از کمیسیون 
اقتصادی دولت آسیب زاست

داریوش قنبری تصمیم اخیر دولت مبنی بر حذف محسن رضایی و صولت 
مرتضوی از کمیسیون اقتصادی را آسیب زا می داند و معتقد است که دور شدن از 

تضارب آرا از بعد کارشناسانه تصمیمات می کاهد.
رئیسی اگرچه قبلا در کلام بارها تاکید کرده بود که فرمانده اقتصادی دولت 
محمد مخبر است، اما در عمل هم این را ثابت کرد. کنار گذاشتن محسن رضایی 
یعنی معاون اقتصادی رئیس جمهور و صولت مرتضوی از کمیسیون اقتصادی 
دولت پیام واضحی دارد و آن هم تقویت جایگاه معاون اول است. این تصمیم از 
یک سو می تواند به انتقاداتی که به خاطر چندصدایی بودن تیم اقتصادی دولت 
مطرح بود، پایان دهد اما از سوی دیگر این نگرانی را ایجاد می کند که از این پس 

شاهد تصمیمات کمتر کارشناسی شده باشیم!
داریوش قنبری، فعال سیاسی اصلاح طلب از جمله افرادی است که این نگرانی 
را دارد. او در گفت وگو با »نامه نیوز« گفت: »اینکه معاون اقتصادی دولت در ترکیب 

کمیسیون اقتصادی نباشد، مساله قابل پذیرشی نیست.« 
وی افزود: »شاید برخی بگویند که در حوزه مسائل اقتصادی باید یک صدایی و 
حاکمیت یک تفکر واحد مطرح باشد اما دقت داشته باشید که افراد مختلفی در 
داخل حاکمیت تصمیم می گیرند که دیدگاه های مختلفی دارند و هنر این است 
که با وجود دیدگاه های مختلف، به تصمیم خوبی برسیم. تضارب آرا و اندیشه های 
امر مثبتی تلقی می شود و نباید با این شکل عمل کرد و این اختلاف دیدگاه ها را 

منفی تلقی کرد.«
قنبری ادامه داد: »به هرحال خروجی دیدگاه های مختلف باید تصمیمات واحد 
باشد. آن تصمیم واحد هم باید چکش کاری شده و نوعی نگاه کارشناسانه از دل 
آن خارج شود. از این لحاظ به نظر می رسد که حذف افراد از درون تیم اقتصادی 
سبب شود که آن مسائلی که مربوط به نوع نگاه کارشناسی است، آسیب ببیند و 

این نگرانی وجود دارد که از این پس، کارهای کارشناسی با مشکل مواجه شود.«
وی تاکید کرد: »قطعا و یقینا هرچه تعداد افراد در فرایند تصمیم گیری بیشتر 
باشد، روند آن کند می شود اما ضریب خطا هم کاهش پیدا می کند. در مجموع 

کاهش اعضای کمیسیون است«.
این نماینده پیشین مجلس این تصمیم را نتیجه اختلافات درون دولت دانست 
و گفت: »آنچه که هست اختلاف وجود داشته که افرادی از درون کمیسیون کنار 
گذاشته شدند، اینکه در دولت یک تفکر حاکم است به این معنا نیست که این 
تفکر واحد به معنی یکدست بودن باشد. قطعا اینطور نیست و همین اتفاقات 
اخیر ناشی از اختلافات در درون بدنه تصمیم گیری است. بهتر این است که در 
درون دولت دیدگاه های مختلف مورد توجه قرار بیگیرد تا آسیب تصمیمات کاهش 

یابد.«
وی درباره تبعات این تصمیم دولت نیز گفت: »الان موقعیت آقای مخبر تقویت 
شده است. معاون اول بوده و با کنار گذاشتن این افراد، دست برتر را خواهد داشت 
و در این تردیدی نیست منتها با تیم اقتصادی قوی و کارکشته ای را کنار خود داشته 

باشد که بتواند تصمیمات مناسب بگیرد و کارشناسان است«.

با این که به عملکرد دولت سیزدهم و ابراهیم رئیسی نقدهای فراوانی وارد می شود 
و حتی برخی حامیان او به منتقدانش تبدیل شده اند اما طیفی از فعالان سیاسی 
نیز هستند که تمام قد از کارنامه دولت سیزدهم دفاع می کنند و جمع بندی فعالیت 

پاستورنشینان را مثبت و روند حرکتی کابینه را رو به جلو می دانند.
غلامرضا مصباحی مقدم یکی از فعالان این طیف است. او نماینده ادوار مجلس ، 
عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام و چهره ای مقبول و معتبر در اردوگاه اصولگرایان 
است. مصباحی مقدم بر این باور است که اقدامات دولت سیزدهم در راستای مهار 
شتاب گرانی بوده و سفرهای استانی ابراهیم رئیسی را یکی از عملکردهای مثبت او 

می داند.
گفت وگو خبرآنلاین با غلامرضا مصباحی مقدم را بخوانید:

اخیرا صحبت هایی درباره طرح عدم کفایت رئیس جمهور از سمت مجلس 
شنیده می شود. آیا در این برهه زمانی طرح این موضوع ضرورت دارد؟

تمایلی ندارم وارد این بحث شوم و به این سوال پاسخی نمی دهم.
نقدهای فراوانی به عملکرد دولت رئیسی از سویجناحهای مختلف وجود 

دارد. تا چه اندازه این نقدها را درست میدانید؟
و  می دهم  کنون  تا  رئیسی  آقای  آمدن  کار  روی  زمان  تحولات  از  را  گزارشی  من 
آیا اقدامات مثبت بوده یا نشان دهنده ناکارآمدی دولت  مخاطب قضاوت کند که 
بوده است. وقتی آقای رئیسی روی کار آمد برای تامین حقوق کارکنان دولت از بانک 
مرکزی استقراض نشد و حال آن که ۵ ماه اول سال که دوران دولت قبل بوده هر ماه 
برای پرداخت حقوق کارکنان دولت از بانک مرکزی استقراض شده که مجموعه رقم 

استقراض شده 4۵ هزار میلیارد تومان بوده است. می دانیم که استقراض از بانک 
مرکزی منشا خلق پول و تورم است. تورم شدید کشور ما ناشی از خلق پول است، گاهی 
علت خلق پول، استقراض دولت از بانک مرکزی است و گاهی نشات گرفته از استقراض 
بانک ها از بانک مرکزی است. نکته دوم این است از زمانی که رئیسی روی کار آمده 
هر ماه 10 تا 1۲ هزار میلیارد تومان سررسید اوراق مالی است که دولت قبل از مردم 
نقدینگی را جمع کرده و سررسید آن رسیده است. این دولت این رقم را پرداخت کرده 

است.
اما این موارد در زندگی و سفره مردم ملموس نیست ...

این مواردی نیست که جلوی چشم مردم باشد و نتایجش را حس کنند اما کسری 
بودجه منشا اصلی تورم است. این دولت طی 7 ماهه تصدی خود توانسته 4۵0 هزار 
میلیارد تومان کسری بودجه 1400 را برطرف کند. این دولت توانسته است 4۵0 هزار 
میلیارد تومان کسری بودجه که مربوط به دولت قبل بوده را برطرف کند. علاوه بر این 
موارد دولت سیزدهم توانسته صادرات به کشورهای همسایه را 40 درصد رشد دهد 
و نرخ تورم را 13 درصد کاهش دهد. گرچه معنای کاهش نرخ تورم کاهش قیمت 
نیست و گاهی به غلط این طور القا می شود که قیمت ها در حال افزایش است. بله 
ما در شرایط تورم به سر می بریم و هر زمان دولت توانست تورم را به کمتر از 10 درصد 
برساند آن وقت می شود ادعا کرد که تورم مهار شده است و تورم کاهش پیدا کرده است. 
یعنی شدت افزایش قیمت ها کمتر شده است. این اتفاق افتاده است و نمودارها آن 
را نشان می دهد. بدهی دولت به سازمان تامین اجتماعی که ۲0 هزار میلیارد تومان 

بوده، پرداخت شده است.

بدهی دولت به بانک مرکزی که به صورت ارزی بوده و با آزاد شدن ارزهای بانک 
مرکزی که در واقع دولت قبل با دادن ارز به بانک مرکزی موجب شده که بانک مرکزی 
مالک آن ارزها شود، میلیاردها دلار از این ارزها آزاد شده است و این دولت توانسته 
پشتوانه و قدرت بانک مرکزی را بالا ببرد. مدیریت بازار بالا رفته است و تقریبا با ثبات 
نرخ ارز روبه رو هستیم. این مسئله مهمی است، اگرچه نرخ ارز نوسان دارد اما این 
نوسان بسیار اندک است مانند گذشته نیست. ذخیره کالایی کشور در پایان دولت 
گذشته به شدت خطرناک شده بود و زمانی که این دولت سیزدهم تحویل گرفت ما 
از نظر ذخیره کالایی با شرایط بدی روبه رو بودیم و اولین کاری که این دولت کرده این 
است که توانسته ذخیره کالایی را کنترل و تامین کند، به نحوی که اطمینان بخش 
شده است. دولت رئیسی توانسته با واردات انبوه و واردات واکسن، واکسیناسیون را به 
صورت گسترده انجام دهد و تلفات روزانه ناشی از کرونا را از 709 نفر به ۲0 نفر برساند.
سفرهایی که رئیس جمهور در داخل کشور داشته حدود 1۸ سفر بوده و هر هفته تقریبا 

یک سفر داشته است.
نقدهای بسیاری به سفرهای استانی وجود دارد که مصوبات بدون کارشناسی 

در این استانها شکل میگیرد؟
این سفرها چند مزیت داشته، یکی ارتباط مستقیم با مردم بوده که مردم را امیدوار 
کرده چرا که رئیس جمهور با مردم چهره به چهره ارتباط می گیرد و حرف ها، اعتراض ها 
و دردودل مردم را می شنود. مسلما در این شرایط رئیس دولت بهتر می تواند تبیین و 
اوضاع را مدیریت کند. علاوه بر این پژوه های نیمه کاری که وجود داشته برای تکمیل 
شدن دنبال کرده است به همین دلیل همه قراین و شواهد حکایت از این دارد که اعتماد 
عمومی و اعتماد به دولت رشد کرده و افزایش داشته است. سفرهای خارجی به روسیه، 
ترکمنستان، قطر.. هر کدام منشا یک ارتباط نزدیک و مهم بین ایران و کشورهای دیگر 
بوده استو قرارداد همکاری ۲۵ ساله ایران و چین در این دولت نهایی شده و مقدمات 
قرارداد همکاری ایران و روسیه فراهم شده است. ارتباط ایران با کشورهای عضو پیمان 
شانگهای با پیوستن ایران به این پیمان، فراهم شده است. ارتباط ایران با ترکمنستان 
باعث ده که این کشور گاز خود را از طریق ایران به آذربایجان ارسال کند و همین موجب 
شد که امسال در شمال ایران با کمبود گاز روبه رو نبودیم. اگر نبود حتما در تامین گاز به 
مشکل می خوردیم. این موارد نشان می دهد که دولت یک دولت پرکار، جدی و مردمی 
تلاش خود را به خوبی انجام داده است. گاهی برخی افراد چشم خود را به روی تمامی 

این خدمات می بندند و بهتر این است که خود مردم قضاوت کنند.
دولت رئیسی نیز دولتهای گذشته را متهم کاستیهای دولت خود معرفی می 

کند ...
من چند چاله را نام بردم که دولت گذشته ایجاد کرده بود. خود آقای رئیسی زمانی 
که در محضر رهبر انقلاب سخنرانی کرد از زحمات و تلاش های همه ی دولت های 
قبل تشکر کرد و از آنها گلایه ای هم نکرد اما نمی توان واقعیت را انکار کرد، . واقعیت 
این است که چاله ها و چالش هایی توسط دولت گذشته به وجود آمده که این دولت در 

تلاش برای رفع کردن آنهاست.
و  است  رئیسی  وزرای  تغییر  ضرورت  از  سخن  چرا   ، است  چنین  این  اگر 

بهارستانیها قصد کلید زدن استیضاح چند وزیر را دارند...
این ها اظهارنظر افراد و شخصیت ها، مخصوصا از طرف نمایندگان محترم مجلس 
است. یعنی انتظارات خود را به صورت پیش بینی مطرح می کنند و گمان نمی کنم قبل 

از این که دولت خدمتش به نقطه یک سال برسد، تغییر و تحولی در دولت رخ دهد.

غلامرضا مصباحی مقدم:

مردمنتایجاقداماتدولترئیسیراحسنمیکنند
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کسی که در ماه رمضان، یکی از کارهای نیك را انجام دهد، 
همچون کسی است که هفتاد واجب از واجبات خدا را انجام 

داده است و هر کس در این ماه ، واجبی از واجبات خدا را 
انجام دهد، همچون کسی است که هفتاد واجب از واجبات 

خدای متعال را در ماه های دیگر انجام داده است.
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تصادفات جاده ای درایران ،2۰ برابر استاندارد جهانی
محمد بخارائی رئیس هیئت مدیره جمعیت طرفداران ایمنی راه های کشور گفت: میزان تصادفات جاده ای ۲0 
برابر استانداردهای جهانی است و میزان کشته های تصادفات جاده ای در روز به 4۵ نفر رسیده که مهم ترین عامل 
آن عامل انسانی و پس از آن تولید بی کیفیت خودروهای سواری و نا ایمنی جاده های کشور است.به گفته رئیس 
هیئت مدیره جمعیت طرفداران ایمنی راه های کشور سه سند بالادستی برای افزایش ایمنی و ارتقای ایمنی راه ها 
تهیه کرده ایم که دو سند در هیئت دولت به تصویب رسیده و یک سند هم در کمیسیون ایمنی راه ها به تصویب رسیده 
است.۲۵ درصد از تصادفات مربوط به موتور سواران است که باید در زمینه فرهنگ سازی و ارتقای ایمنی اقدامات 
لازم صورت گیرد .سالانه بیش از 17 هزار نفر در جاده های کشور کشته می شوند که به گفته مسئولان در این بخش 

70 درصد از این تصادفات مربوط به عامل انسانی است.

آخرین وضعیت کرونا دراستان قم
رییس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: در ۲4 ساعت منتهی به ششم اردیبهشت ماه جاری ۲ بیمار کرونایی دراین 
استان جان خود را از دست دادند. به گزارش عصر سه شنبه دانشگاه علوم پزشکی قم، مهدی مصری درگفت وگویی 
بیان کرد: در شبانه روز گذشته 40 بیمار با علائم مشکوک به کرونا پذیرش و 19 نفر بستری شدند.وی ادامه داد: 
هم اکنون 9۸ بیمار مشکوک به کرونا در مراکز درمانی قم بستری هستند که 7 نفر از آنها در وضعیت بدحال بیماری 
قرار دارند.مصری با بیان اینکه از 91 تست روزانه کرونا 10 مورد مثبت گزارش شده است، اضافه کرد: تاکنون یک 
میلیون ۸۵0 هزار و ۶09 دُز واکسن در این استان تزریق شده است.وضعیت کرونایی قم که از روز هشتم بهمن ماه 

به رنگ قرمز و از روز ششم اسفندماه به رنگ نارنجی درآمده بود، از بیست و هشتم اسفندماه به رنگ زرد تغییر کرد.

عزیزی خادم باز هم به کمیته اخلاق نرفت!
رئیس فدراسیون فوتبال در جلسه دوم کمیته اخلاق فدراسیون فوتبال شرکت نکرد. به گزارش تابناک، پس از 
غیبت شهاب عزیزی خادم رئیس معزول فدراسیون فوتبال در جلسه روز گذشته کمیته اخلاق، مسئولان این کمیته 
به او فرصت دیگری دادند و درخواست کردند از ساعت 1۶ امروز خودش یا وکیلش در جلسه حاضر شوند.این در 
شرایطی است که روزسه شنبه هم رئیس معزول فدراسیون فوتبال به مرکز ملی فوتبال نرفت و البته نماینده قانونی 
اش نیز در این جلسه حاضر نشد.ال باید دید کمیته اخلاق با استناد به بند ۵ ماده 4۵ آیین نامه اخلاق چه تصمیمی 

درمورد عزیزی خادم اتخاذ خواهد کرد.

میلان بحرینی شد
نشریه »گازتا دلو اسپورت« ایتالیا خبر داد توافقات نهایی برای انتقال مالکیت میلان به شرکت اینوست کورپ 
بحرینی انجام شد و طی چند روز آینده رسما اعلام می شود.طبق توافق صورت گرفته مدیران چینی باشگاه میلان 
با شرکت بحرینی به توافق نهایی رسیدند تا قراردادی 10 ساله با این شرکت امضا کنند.طبق گزارش نشریه ایتالیایی 
بحرینی ها برای خرید میلان بیش از یک میلیارد و 100 میلیون دلار هزینه کردند و تعهدات بلندمدت را دادند تا 

باشگاه میلان به دوران طلایی اش برگردد.

شماره تلفن ناصر حجازی فروخته شد 
هفته  گذشته بود که آتیلا حجازی تصمیم خانواده مرحوم ناصر حجازی را برای فروش شماره تلفن همراه وی را 
برای کمک به بیماران سرطانی رسانه ای کرد.بعد از اعلام آتیلا، مزایده ی مجازی برای خرید شماره تلفن اسطوره  
فقید فوتبال ایران آغاز شد و ارقام رفته رفته بیشتر شد.سرانجام دوشنبه شب گذشته این مزایده به پایان رسید و با 
اعلام رسمی آتیلا حجازی، شماره  همراه مرحوم ناصر حجازی به قیمت یک میلیارد تومان به فروش رسید.با تصمیم 

خانواده  مرحوم حجازی قرار است این هزینه صرف درمان کودکان سرطانی شود.

محکومیت تهیه کننده »شهرزاد« به 2۰ سال حبس 
سخنگوی قوه قضائیه از محکومیت محمد امامی به ۲0 سال حبس و رد مال خبر داد. محمد امامی از متهمان 
پرونده بانک سرمایه به جرم اخلال کلان در نظام اقتصادی به ۲0 سال حبس و رد مال و انفصال از خدمات دولتی 
محکوم شد.محمد امامی تهیه کننده سریال »شهرزاد« بود که در زمان پخش سریال شائبه های زیادی در خصوص 

پولشویی وی و ورود پول های مشکوک برای تولید سریال مطرح شده بود.

وزیر کشور :تغییر استانداران کذب است 
احمد وحیدی وزیر کشور گفت: لیستی که درباره تغییر استانداران در فضای مجازی منتشر شده صحت ندارد و 

بیان این حرف ها در فضای مجازی هیچ کمکی به مردم و بهبود اوضاع نمی کند.

صدور حکم اعدام برای سرکرده بارز داعشی
منابع عراقی اعلام کردند که دستگاه قضایی این کشور برای یک سرکرده داعشی که قصد حمله به زائران در سال 
گذشته را داشت، حکم اعدام صادر کرده است.بر اساس این گزارش، دستگاه قضایی عراق، ابوحسن الغریباوی از 
سرکردگان گروه تروریستی داعش که پست معاون والی جنوب بغداد را به یدک می کشیده، به اعدام محکوم کرد.
این سرکرده داعشی سال گذشته توسط نیروهای حشد شعبی عراق و در جریان عملیات امنیتی این نیروها در بغداد 

دستگیر شده بود.

مدیرکل غله و خدمات بازرگانی استان قم خبرداد:

فعالیت ۱۵ واحد تولید نان کامل در قم
مدیرکل غله و خدمات بازرگانی استان قم گفت: درحال حاضر 1۵ واحد نانوایی در نقاط مختلف شهر، 

نان کامل به دست شهروندان می دهند.
سعید محمدی اظهارداشت: در ابتدای شکل گیری قرارگاه نان کامل، فقط ۵ واحد نان کامل پخت 

میکردند که اکنون تعداد این واحد ها به 1۵ واحد افزایش پیدا کرده است.
وی در حاشیه جلسه نان کامل و بازدید از کارخانه تولید آرد کامل قم گفت: اداره کل استاندارد، 
دانشگاه علوم پزشکی، اتحادیه نانوایان و مدیران کارخانه های آرد در خصوص مشکلات تولید نان کامل 

در استان بحث و تبادل نظر کردند تا هرچه سریعتر نانوایی ها را به سمت پخت نان کامل سوق دهیم.
سعید محمدی افزود: از ظرفیت رسانه و فضای مجازی در فرهنگ سازی استفاده از نان کامل باید 

بهره مند شویم.
امروز همچنین آسیاب سنگی تولید آراد کامل در قم رونمایی و فعال شد. مزیت این آسیاب این است که 
سبوس را از گندم جدا نمی کند تا فیبر موجود در آرد باقی بماند. این آسیاب توان تولید روزانه 10 تن آرد 

کامل را دارد. گفتنی است نان کامل، نانی است که 100 درصد از گندم تهیه می شود.
 

رئیس پلیس امنیت اقتصادی استان قم خبرداد:

کشف ۱۱ دستگاه ماینر استخراج ارز دیجیتال
 رئیس پلیس امنیت اقتصادی فرماندهی انتظامی استان از کشف 11 دستگاه ماینر استخراج ارز 

دیجیتال غیر مجاز خبر داد. 
آوری  جمع  طرح  اجرای  راستای  در  داشت:  اظهار  خبر  این  تشریح  برزگر"در  سرهنگ"حسین 
دستگاه های استخراج رمز ارز دیجیتال غیر مجاز، ماموران این پلیس و اداره برق استان در قالب تیم 

مشترک، منزلی را در روستای "خاوه"که در این امر فعالیت می کرد،شناسایی کردند.
وی افزود: پس از هماهنگی با مقام قضائی از منزل موصوف بازدید و تعداد 11 دستگاه ماینر استخراج 

ارز دیجیتال غیرمجاز کشف شد.
رئیس پلیس امنیت اقتصادی فرماندهی انتظامی استان قم افزود: در این ارتباط یک نفر متهم 

دستگیر و پس از تشکیل پرونده به مرجع ذیصلاح تحویل شد.
سرهنگ برزگر با بیان اینکه پلیس، دستگیری مجرمان و برخورد با هنجارشکنان را همواره در دستور 
کار خود قرار داده به شهروندان توصیه کرد: برای کمک به اقتصاد، آرامش و خصوصا امنیت جامعه، در 

صورت اطلاع از این گونه موارد بلافاصله مراتب را از طریق تماس با شماره 110 به پلیس اطلاع دهند.

اقدام مشترک بوشهر و قم؛

۴۰ میلیارد ریال کالای قاچاق کشف شد
فرمانده مرزبانی استان بوشهر از کشف 40 میلیارد ریال کالای قاچاق با همکاری پلیس امنیت 

اقتصادی استان قم خبر داد. 
سرهنگ یدالله شرفی اظهار کرد: با اشرافیت و هدایت اطلاعاتی مرزبانی استان بوشهر، یک دستگاه 
کامیون حامل حجم زیادی از کالای قاچاق با همکاری پلیس امنیت اقتصادی استان قم در محورهای 

مواصلاتی شناسایی و توقیف شد.
وی اضافه کرد: از کامیون توقیفی تعداد ۲11 طاقه پارچه، یک هزار و ۵70 عدد لوازم بیلیارد، 3 هزار 

ثوب پوشاک و.. را به صورت پوشش جاساز کرده بود کشف شد.
فرمانده مرزبانی استان بوشهر ضمن اشاره به دستگیری یک نفر در این عملیات، افزود: کارشناسان 
ارزش ریالی کالاهای مکشوفه 40 میلیارد ریال برآورد کرده اند که پس از تشکیل پرونده مقدماتی به 

همراه متهمان تحویل مراجع قانونی شدند.
سرهنگ شرفی ضمن تقدیر از همکاری پلیس امنیت اقتصادی استان قم خاطر نشان کرد: استمرار 
عملیات مشترک پلیس با سایر استان ها به منظور ضربه زدن به قاچاقچیان از برنامه های تعریف شده 

است که نشانه همدلی و هم پوشانی نیروی انتظامی و مرزبانی است.

مدیرعامل سازمان پسماند قم:

دفن زباله درقم پایان شهریورماه صفر خواهد شد
قم،  شهرداری  پسماند  مدیریت  سازمان  مدیرعامل 
گفت: تا پایان شهریورماه سال جاری دفن زباله نزدیک 

صفر خواهد شد.
سید عبدالله میرابراهیمی، روزسه شنبه  در حاشیه 
بازدید اصحاب رسانه از سایت البرز با بیان اینکه تا پایان 
نزدیک صفر خواهد  زباله  شهریورماه سال جاری دفن 
شد، اظهارداشت: روزانه به صورت متوسط 700 تن زباله 
و پسماند خانگی در قم تولید و به سایت مخصوص دفع 

زباله البرز منتقل می شود.
میرابراهیمی  افزود:90 تن زباله تولیدی در قم روزانه به 
دلیل ارزش اقتصادی روزافزون آن ها توسط زباله گرد های 
شهرداری  رسمی  پیمانکاران  همچنین  و  غیررسمی 

تفکیک و به سایت البرز منتقل نمی شود.
مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم با 
بیان اینکه سال گذشته به صورت متوسط روزانه ۶03 تن 
زباله به سایت البرز منتقل شده است، اضافه کرد: طی 
چهار سال هر سال بین دو تا 4 درصد تولید زباله در قم 
کاهش یافته که یکی از عوامل مهم آن افزایش ارزش 
اقتصادی زباله و تفکیک آن توسط زباله گرد ها در کنار 

اصلاح رفتار مردم در تفکیک از مبدا بوده است.
منتقل  زباله  تن  از ۶03  اینکه  بیان  با  میرابراهیمی 
پردازش  بخش  واحد  تن   300 البرز  سایت  به  شده 

زباله ها مجددا  بین 10 درصد  این  از  افزود:  می شود، 
مورد تفکیک قرار می گیرد که 9 درصد از آن ها را انواع 
پلاستیک تشکیل می دهد. وی ادامه داد: ۲0 درصد 
زباله و پسماند تولید شده در قم را انواع مواد پلاستیکی 
و نایلونی تشکیل می دهد، همچنین هم اکنون 300 
تن زباله روزانه در قم دفن می شود که با راه اندازی خط 
جدید پردازش در سایت البرز از دفن آن ها جلوگیری 
بعمل خواهد آمد. مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند 
شهرداری قم با بیان اینکه از مجموع زباله های روزانه 
ارزش  آن ها  از  درصد  البرز 10  سایت  به  شده  منتقل 
اقتصادی دارد که 9 درصد ازآن را انواع پلاستیک شامل 
می شود، بیان کرد: ۵0 درصد زباله های تولیدی در قم 
پسماند خوراکی و ارگانیک هستند که تبدیل به کود 
تا 40  کمپوست می شوند. وی عنوان کرد: روزانه 30 
تن کود کمپوست در سایت البرز قم تولید می شود که 
با راه اندازی خط جدید پیش بینی تولید روزانه 70 تن 
کود می رود. میرابراهیمی با بیان اینکه 40 درصد زباله 
تولیدی در قم ارزش حرارتی دارد که می تواند در تولید 
انرژی و مواد پایه نفتی مورد استفاده قرار بگیرد، گفت: 
هم اکنون طرح مطالعاتی این مساله در حال انجام است 
که با نهایی شدن آن تا پایان شهریورماه سالجاری دفن 

زباله در قم به کمتر از 10 درصد خواهد رسید.

فعالیت  300 انبار غیرمجاز تفکیک و جمع آوری زباله 
انبار غیرمجاز  و  فعالیت حدود 300  به  اشاره  با  وی 
تفکیک و جمع آوری زباله با گردش مالی بسیار بالا، 
عنوان کرد: این مراکز طی سال های گذشته به یکی از 
آسیب های شهر قم در حوزه مدیریت شهری، مباحث 

فرهنگی و امنیتی تبدیل شده است.
نخاله های  غیرمجاز  تخلیه  بر  تاکید  با  میرابراهیمی 
ساختمانی در ورودی های شهر، ادامه داد: روزانه ۵ تا ۶ 
هزار تن پسماند و نخاله ساختمانی در قم تولید و در چهار 
سایت ویژه دپو می شود این قبیل از پسماند ها بدلیل عدم 
تقاضا در جامعه و ارزش اقتصادی خاص جذابیتی جهت 

تفکیک و بازآفرینی ندارد.
مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم ابراز 
داشت: روزانه همچنین ۵ تا ۶ تن زباله عفونی در قم 
تولید و بی خطرسازی و در لایه های آهکی دفن می شود 
که ۵0 درصد از آن مربوط به درمانگاه ها و مطب ها و ۵0 

درصد نیز شامل بیمارستان های بزرگ شهر قم می شود.
میرابراهیمی با بیان اینکه سایت البرز در زمینی به 
مساحت ۲00 هکتار بزرگترین مرکز مدیریت پسماند قم 
است، گفت: طبق پیش بینی های انجام و با راه اندازی 
خط جدید پردازش، دفن زباله در قم تا پایان شهریورماه 

به صفر نزدیک خواهد شد.

در  استان  این  صادرات  حجم  گفت:  قم  استان  گمرکات  مدیرکل   
فروردین ماه سال 1401 نسبت به مدت  مشابه سال قبل از نظر وزن بیش از 

۸۵ درصد رشد داشته است.
اسفندیار دریکوندی ،  بیان کرد: در فروردین ماه سال جاری ۲7هزار و 
۲19 تُن کالا از گمرکات قم در قالب ۵00 مورد اظهارنامه جهت حضور در 
بازارهای بین المللی به کشورهای هدف صادر شده است، در حالی که این 

رقم در مدت مشابه سال قبل 14هزار و ۶۸۶ تُن بوده است.
وی افزود: همچنین ارزش کالاهای صادر شده از گمرکات استان قم طی 
زمان یاد شده 19 میلیون و 1۵0 هزار و ۶09 دلار به ثبت رسیده است، 
این رقم در مقایسه با میزان صادرات استان در فروردین ماه سال گذشته 
که 1۲ میلیون و 414هزار و ۶0 دلار بوده است بیش از ۵4 درصد رشد را 

نشان می دهد.
بیان داشت: در  نیز،  به وضعیت واردات استان  با اشاره  ادامه  وی در 
فروردین ماه امسال ۲ هزار و 3۵0 تُن کالا در قالب 14۵ اظهارنامه به ارزش 
9 میلیون و 1۶4 هزار و ۲۵3 دلار از طریق گمرکات استان قم وارد کشور 

شده است که بیشتر کالاهای اساسی مورد نیاز مردم و نیز لوازم و تجهیزات 
مورد استفاده واحدهای تولیدی فعال در قم است.

فعالان  از  حمایت  قم  گمرکات  هدف  که  این  به  اشاره  با  دریکوندی 
اقتصادی برای گسترش حجم تجارت خارجی استان است، گفت:  در 
سال جاری شرایط صادرات کالاهای ساخت استان قم به بازارهای هدف  

بین المللی با استفاده از سامانه های الکترونیکی تسهیل خواهد شد.
وی بیان کرد: مقابله با قاچاق از جمله راهکارهای حمایت از فعالان 
و  داخلی  بازارهای  در  حضورشان  گسترش  برای  استان  اقتصادی 
بین المللی است و در همین رابطه گمرکات استان قم با همکاری سایر 
نهادهای متولی در این امر از تمام ظرفیت های در اختیار اداره کل استفاده 

می کند.
وی ادامه داد:  در همین خصوص طی فروردین ماه سال جاری تعداد 
31 پرونده مظنون به قاچاق به ارزش حدود ۲0 میلیارد ریال در اداره کل 
گمرکات استان قم تشکیل شد و برای طی مراحل رسیدگی در اختیار 

مراجع قانونی ذیصلاح قرار گرفت.

 مدیرکل گمرکات استان قم خبرداد:

رشد ۸۵ درصدی صادرات قم در فروردین

با صدور پیامی صورت گرفت ؛

دعوت استاندار قم از مردم برای 
حضور در راهپیمایی روز قدس

استاندار قم در پیامی، اقشار مختلف مردم شریف و انقلابی قم را به حضور پرشور و 
گسترده در راهپیمایی روز جهانی قدس دعوت کرد.

به گزارش روابط عمومی استانداری قم، سیدمحمدتقی شاهچراغی استاندار قم 
در پیامی، اقشار مختلف مردم قم را به حضور پرشور و گسترده در راهپیمایی روز 

جهانی قدس دعوت کرد.
متن پیام به این شرح است:نام گذاری آخرین جمعه ماه مبارک رمضان به نام روز 
قدس، نشانه تدبیر و دوراندیشی حکیمانه امام راحل)ره( برای زنده ماندن مسئله 
فلسطین در یادها و تبدیل روزی خاص به صحنه دادخواهی و انفجار خشم عمومی 

مستضعفان و محرومان عالم، علیه استکبار و صهیونیزم بین الملل است.
»روز قدس« روز نمایش شکوه اتحاد و همبستگی جهان اسلام  وتجلی همدلی 
و  فریاد برائت از ظلم و ستم امت واحده اسلامی بر علیه رژیم غاصب صهیونیست 

است.
روزی است که قطره قطره حمایت ملت های آزاده و مستقل جهان از قیام ملت 
مظلوم و قهرمان فلسطین،  اقیانوس عظیمی از خروش یکپارچه ملت های اسلامی، 

بر علیه هرگونه تجاوز و اشغالگری را در برابر دیده گان جهانیان به نمایش می گذارد.
دشمنان  روزهای  این  تلاش  که  می شود  برگزار  شرایطی  در  امسال  قدس  روز 
وحشیانه  جنایات  جدید  موج  همچنین  سنی  و  شیعه  بین  تفرقه انگیزی  برای 
صهیونیست ها در کشتار مردم مظلوم و بی گناه فلسطین و سکوت ننگین همراه با 
اقدام خفت بار حاکمان برخی از کشورهای مسلمان منطقه در عادی سازی روابط با 
رژیم جعلی اسرائیل، موجی از نفرت و کینه در میان مسلمانان و ملت های بیدار ایجاد 

کرده است و نوید یک راهپیمایی متفاوت و پرشورتر از سال های قبل را می دهد.
 قطعاً اقشار مختلف مردم مؤمن، روزه دار و انقلابی قم همگام با مسلمانان جهان 
و مردم خداجوی ایران اسلامی، آماده اند تا بعد از دو سال به دلیل شیوع کرونا، 
امسال نیز با  حضور پرشور در راهپیمایی عظیم و باشکوه روز قدس، ضمن لبیک 
به فرمان  تاریخی امام راحل و عظیم الشان و تجدید میثاق با رهبر فرزانه انقلاب 
حضرت آیت الله العظمی  امام خامنه ای)مدظله العالی(، بار دیگر تبلور عینی حمایت 
امت واحده اسلامی و ملت های آزاده و حق طلب جهان از قیام و آزادی خواهی مردم 
مظلوم و بی دفاع فلسطین و اعلان نفرت و انزجار خود از جنایات اسرائیل غاصب و 

عوامل و  حامیان این رژیم جعلی را به جهانیان نشان دهند.
 

 آیت الله نوری همدانی:

آزادگان جهان جنایات رژیم نامشرع 
صهیونیستی را محکوم کنند

 مرجع تقلید شیعیان گفت: بر هر انسان آزاده ای لازم است به هر طریق ممکن 
انزجار خود را نسبت به جنایات رژیم کودک کش و نامشرع صهیونیست اعلام کنند.
آیت الله حسین نوری همدانی به مناسبت در پیش بودن روز جهانی قدس و 
ضرورت حضور پرشور در این راهپیمایی برای محکومیت اقدامات رژیم اشغالگر 

قدس و حمایت از مردم مظلوم فلسطین پیامی صادر کرد.
متن پیام این مرجع تقلید به شرح ذیل می باشد.بسم الله الرحمن الرحیم سالیان 
متمادی است که بشریت شاهد ظلم و ستم عده ای غاصب نسبت به مردمی مظلوم 
می باشد و هر روز این ستم ها افزایش می یابد و سکوت مجامع بین المللی مرگبارتر و 
زجرآور تر است و همانطور که امام راحل رحمت الله علیه فرمودند مسئله محوری و 

اول جهان اسلام مسئله قدس شریف است.
بر هر انسان آزاده ای لازم است به هر طریق ممکن انزجار خود را نسبت به جنایات 
رژیم کودک کش و نامشروع صهیونیست اعلام بدارد و با حضور پرشور این جنایت 
را محکوم نماید و در موضوع راهپیمایی که نماد یک حرکت اعتراضی نسبت به این 
جنایت است طبق نظر مسئولان بهداشت و درمان و رعایت مسائل مربوط به وضع 

بیماری موجود در کشور عمل شود.
انشاالله ملت ایران بار دیگر این تجاوز و ظلم را محکوم خواهند نمود و شکی نیست 
با اراده خداوند متعال و همبستگی ملت های آزاده دنیا رژیم نامشروع صهیونیست 

از بین خواهد رفت.
 

 به همت سازمان زیباسازی شهرداری قم انجام می شود ؛
نصب تمثال جدید امام خمینی)ره(

در میدان مرجعیت به زودی
تمثال جدید حضرت امام خمینی)ره( به همت سازمان زیباسازی شهرداری 

به زودی در میدان مرجعیت نصب می شود.
به گزارش شهرنیوز، تمثال مبارک حضرت امام خمینی )ره( اوایل فروردین ماه 
سال جاری در میدان مرجعیت شهر قم موردحمله برخی از اغتشاش گران قرارگرفته 
و به آتش کشیده شد که این اقدام شنیع با واکنش شدید مردم و مسئولان استانی 
و مدیریت شهری روبرو شد. بلافاصله پس از اطلاع از این اتفاق تلخ، گروه های 
زیباسازی و خدمات شهری منطقه جهت انجام امور بازسازی و ترمیم تمثال به محل 
اعزام می شوند که متأسفانه با توجه به بررسی های انجام شده به علت از بین رفتن 
بخش عمده ای از سازه امکان ترمیم و تعمیر وجود نداشته است. بعدازاین حادثه 
به منظور احداث تمثال جدید امام خمینی)ره(، سازمان زیباسازی اقدام به ترمیم 
و نصب تمثال جدید کرده که در این راستا نصب تمثال حضرت امام خمینی)ره( 
با متریال جدید صورت گرفته است. این تمثال با تجهیزات و نورپردازی جدید و با 
پلی کربنات نسوز و نشکن ساخته شده و در روزهای آینده کار نصب و رونمایی آن 

به اتمام می رسد.
 

ایمن سازی بخش قابل توجهی از آب نماها؛

نورپردازی آب نماهای سطح شهر قم
حجم بالایی از آب نماهای سطح شهر قم در سال های گذشته ایمن سازی و بیش 

از ۵0 آب نما نیز نورپردازی شده است.
به گزارش سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم، بیش از ۵0 آب نمای میادین 
و بوستان های اصلی شهر طی سال های اخیر ایمن سازی و نورپردازی شده اند 
که همزمان با فصل بهار بررسی نورپردازی آب نماهای سطح مجدداً در دستور کار 
سازمان فضای سبز قرار گرفت. تلاش های در سال های گذشته بر این بوده که 
کلیه آب نماهای شهر در ایام سال فعال بوده و در ساعات مشخص مردم بتوانند از 
آن ها استفاده کنند. اصلاح آب نماها و نورپردازی آن ها در آستانه نوروز انجام شد و 
بازدیدهای میدانی از تمام آب نماها در طول شب در حال انجام بوده تا در حد توان 
امکانات لازم را فراهم کرده و نورپردازی خوبی در آب نماها صورت بگیرد. گفتنی است 
بسیاری از آب نماهای شهر طی سال های اخیر ناایمن بوده که طی یک پروژه ویژه 
ایمن سازی آن ها در حال انجام است که به مرور با ایمن سازی هر آب نما، فعال سازی 

آن صورت می گیرد و تاکنون بخش زیادی از آب نماهای شهر ایمن   شده اند
 

با حضور جمعی از علما و اقشار مختلف مردم در مسجد اعظم قم ؛

مراسم بزرگداشت همسر مرحومه 
آیت الله جوادی آملی برگزار شد

 مراسم بزرگداشت حاجیه خانم روحی همسر مرحومه آیت الله جوادی آملی 
دوشنبه شب با حضور جمعی از علما و اقشار مختلف مردم در مسجد اعظم قم برگزار 

شد.
براساس این گزارش ،در این مراسم که با حضور آیات حسینی بوشهری، مقتدایی، 
اعرافی، علوی بروجردی، غروی، محفوظی، فاضل لنکرانی، محمدی عراقی و 
حجج اسلام و المسلمین سید حسن و سید علی خمینی، بیوت مراجع عظام تقلید 
و جمعی از علما و فضلا و مسئولان برگزار شد، عضو مجلس خبرگان رهبری، بر 

اهمیت و نقش همسران در موفقیت و سعادتمندی انسان تأکید کرد.
آیت الله سید احمد حسینی خراسانی با بیان اینکه بهره مندی از همسری فداکار، 
با ایمان و با اخلاق از بزرگترین نعمت های الهی است، خاطرنشان کرد: ما در طول 
تاریخ، چنین همسران شایسته ای کم نداشته ایم، از جمله همسران جانبازان که 

حقیقتا در مراقبت از شوهرانشان ایثار و از خودگذشتگی داشته و دارند.

 جامعه مدرسین حوزه علمیه قم به مناسبت روز جهانی قدس با صدور بیانیه ای 
اعلام کرد: تقدیر فلسطین با نصرت الهی و مبارزه در حال رقم خوردن است و 
پیروزی بر رژیم جنایتکار صهیونیسم، آینده حتمی مقاومت و مجاهدت در راه 

خداست.  
جامعه مدرسین حوزه علمیه قم به مناسبت روز جهانی قدس در بیانیه ای 
تاکید کرد: امسال در حالی به استقبال روز جهانی قدس می رویم که شدت 
یافتن ظلم و قساوت دشمن صهیونیست در قدس شریف، دل بستگان به مسئله  
فلسطین را غمگین و خشمگین ساخته است. رژیم کودک کش صهیونیستی در 
ادامه  خونریزی ها و جنایت هایش با هتک حرمت مسجدالاقصی و کشتار مردم 
مظلوم فلسطین، سعی دارد شکست ها و زبونی خود را پنهان کند؛ اما این دست  

و پا زدن ها مجاهدت هوشمندانه و فعال ملت فلسطین را خنثی نخواهد کرد.
این بیانیه می افزاید: جامعه مدرسین حوزه علمیه قم ضمن دعوت از امت 
اسلامی برای حضور پرشور در راهپیمایی روز قدس اعلام می دارد: روز جهانی 
قدس، این یادگار ارزشمند امام راحل عظیم الشأن روز خروش ظلم ستیزان و 
تحقق شعار »کونا للظّالم خصماً و للمظلوم عوناً« ملت مؤمن و انقلابی ماست. 
ملت های اسلامی نیز در کنار قدس شریف و مردم مظلوم فلسطین حضور دارند 
و نخواهند گذاشت مشعل مقاومت و شعله های خروشان آتش قهر امت اسلامی 
علیه رژیم صهیونیستی با تزویر استکبار و خیانت مزدوران منطقه ای خاموش 

شود.
جامعه مدرسین حوزه علمیه قم در این بیانیه عنوان کرده است: توانمندی های 
رزمندگان مقاومت در نفوذ و ناامن سازی شهرک های صهیونیست نشین آن چنان 
هراس و وحشتی به جان غاصبان خون ریز انداخته که از سایه خودشان هم 

این  به خودشان هم شلیک می کنند.  رفتارهایی جنون آمیز  با  و  می ترسند 
قدرت نمایی های ارزشمند مجاهدان فلسطینی، شعار از نیل تا فرات غاصبان 

خون ریز را در محاصره خودساخته دیوار حائل خفه کرده است.
این بیانیه تصریح کرده است: تقدیر فلسطین با نصرت الهی و مبارزه در حال 
رقم خوردن است و پیروزی بر رژیم جنایتکار صهیونیسم آینده حتمی مقاومت و 
مجاهدت در راه خداست.  دولت های اسلامی وظیفه دارند به حمایت از مردم 
مظلوم فلسطین بشتابند و به ماجرای فلسطین، به عنوان مسئله  اصلی جهان 
اسلام توجه کنند. سیاست عادی سازی روابط با رژیم سُست، بی پایه  و پوشالی 
صهیونیستی ثمره ای جز خواری و ذلت برایشان نخواهد داشت و آینده از آن 

مقاومت است.

جامعه مدرسین حوزه علمیه قم؛

روزجهانیقدس،روزخروشظلمستیزان

   زخم هایی که مستاجران می خورند!

طرح: محمد طحانی

به  بها  اجاره  آور  سرسام  و  رویه  بی  افزایش 
خصوص در کلان شهرها  زندگی مستاجران را 

با چالشی بزرگ مواجه کرده است.

مدیرعامل سازمان ملی زمین و مسکن، گفت: متقاضیان مسکن ملی که 
اکنون در مرحله پایش قرار دارند، صبور باشند تا اقدامات مربوط به راستی آزمایی 

اطلاعات بارگذاری شده شان به پایان برسد.
علیرضا فخاری، مدیرعامل سازمان ملی زمین و مسکن در حاشیه بازدید از 
پروژه های ۲7، 17 و ۲۲ هکتاری و سایر پروژه های در حال ساخت طرح نهضت 
ملی مسکن قم و اراضی ۵۶0 هکتاری تاکید کرد: روند رسیدگی به درخواست 

متقاضیان مسکن ملی سرعت گرفته و امیدوار کننده است.
وی افزود: در اجرای طرح مسکن ملی در استان قم ۸۵ هزار واجد شرایط 
مسکن  ساخت  به  مربوط  زمین های  هستیم  تلاش  در  که  شدند  شناسایی 

مشمولان این طرح را فراهم و اقدامات زیربنایی شان را به زودی آغاز کنیم.

معاون وزیر راه و شهرسازی یکی از مشکلات پیش روی ساخت مسکن ملی 
را تامین زمین در محدوده شهر ها دانست و گفت: در تلاش هستیم اراضی 
هنگفتی که در محدوده شهر ها به ویژه شهر قم در اختیار سازمان ها و نهادهاست 
و دارای قابلیت های لازم برای ساخت خانه است را آزاد کنیم تا از نظر تامین زمین 

برای ساخت مسکن مشکلی سر راه اجرای این طرح وجود نداشته باشد.
وی گفت: شهر را از نظر طول و عرض نمی شود به راحتی گسترش داد و 
هزینه های زیادی برای خدمات زیربنایی آن نیاز دارد لذا نهاد ها و سازمان های 
دارای اراضی چشمگیر باید با آزادسازی این اراضی ما را در اجرای امور مربوط به 

ساخت مسکن برای متقاضیان واجد شرایط همراهی کنند.
گفتنی است بیش از یک هزار هکتار زمین محبوس شده در قم وجود دارد.

مدیرعامل سازمان ملی زمین و مسکن درقم:
اراضی دراختیار سازمان ها و نهادها برای ساخت مسکن آزاد می کنیم


